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Позиціювання партій

Андрей Клюев сообщил, что Центральная избирательная комиссия
зарегистрировала от Партии регионов 223 кандидата в общенациональном
многомандатном избирательном округе и 216 кандидатов в народные депутаты, которые
будут баллотироваться в одномандатных округах.

«Многие фамилии вы знаете, они достаточно хорошо известны. Мы очень долгое
время занимались тщательным подбором кандидатов в депутаты в мажоритарных
округах», – сказал руководитель избирательного штаба Партии регионов.

По его словам, подобраны специалисты, которые могут работать над
законотворчеством в различных отраслях экономики, в социальной сфере – в образовании,
в науке, в здравоохранении. Фактически собраны специалисты, которые могут воплощать
в жизнь начатые Президентом Украины реформы, отметил Клюев. Он сообщил, что два
кандидата, которые ранее были внесены в партийный список, позже отказались от участия
в избирательной кампании (Клюев рассказал, как люди попали в избирательный список
ПР: По профессиональным качествам // Кафа (http://kafanews.com/novosti/48014/klyuev-
rasskazal-kak-lyudi-popali-v-izbiratelnyy-spisok-pr_2012-08-08). – 2012. – 8.08).

***

Регионалы считают, что благодаря новому Закону каждый гражданин Украины
теперь сможет свободно использовать свой родной язык. Партия регионов защитила
неотъемлемое право человека на родной язык. Об этом говорится в заявлении ПР.

«Партия регионов последовательно выполняет взятые на себя обязательства. Мы
обещали решить языковую проблему, которая долгие годы была камнем преткновения на
пути к утверждению в Украине европейских ценностей», – подчеркивается в документе.

Авторы отмечают, что партия «нашла эффективный механизм ее решения,
предложив Закон «О принципах государственной языковой политики», который был
принят Верховной Радой 3 июля 2012 г.»

«Благодаря новому Закону каждый гражданин Украины теперь сможет свободно
использовать свой родной язык во всех сферах общественной жизни», – убеждены в ПР.

«Закон полностью удовлетворяет нормы Европейской хартии региональных языков
или языков меньшинств, ратифицированной Украиной еще в 2003 г. Право на родной
язык,  которое отстояла Партия регионов,  –  еще один шаг Украины на пути к
европейскому сообществу», – считают авторы заявления.

«Президент Украины В. Янукович, как гарант прав и свобод граждан, сделал все
необходимое для того, чтобы в обществе наконец утвердилось взаимопонимание и
согласие относительно языкового вопроса. После открытой общественной дискуссии
глава государства подписал закон, приняв мудрое решение, которое обеспечивает баланс
интересов языковых групп многонационального народа Украины», – подчеркнули в
Партии регионов и поблагодарили всех своих сторонников за активную поддержку в
отстаивании права русскоязычных и всех национальных групп на родной язык (ПР
думает, что закон о языках примирит украинцев // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/08/164761_pr_dumaet_zakon_yazikah.html). – 2012. – 8.08).

***

Первый заместитель председателя Партии регионов, народный депутат
Украины, председатель Комитета Верховной Рады Украины по вопросам
строительства, градостроения и жилищно-коммунального хозяйства и региональной
политики Владимир Рыбак поздравил строителей с профессиональным праздником.

В частности, в своем поздравлении с Днем строителя В. Рыбак отметил:

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/08/164761_pr_dumaet_zakon_yazikah.html
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«Государство возлагает большие надежды на строительную отрасль – как один из
главных ориентиров развития и стабильности экономики страны.

Своим трудом Вы делаете реальный вклад в обновление городов, поселков и сел
нашей страны, ведь строится новое жилье, объекты культуры, образования,
здравоохранения, спортивные сооружения, восстанавливаются храмы, исторические и
архитектурные памятники.

Украина хорошо подготовилась и успешно провела чемпионат Европы 2012 г. по
футболу, в том числе и благодаря строителям. Никаких сомнений, что в дальнейшем будет
реализовано сотни новых мощных инфраструктурных проектов.

Благодаря усилиям строителей становятся реальными мечты украинских семей о
комфортном, безопасном, доступном и, что особенно важно, собственном жилье.

Верховная Рада Украины и народные депутаты – члены Комитета уделяют
постоянное внимание проблемам развития строительного комплекса, считают своим
стратегическим приоритетом создание надежного законодательного обеспечения для
развития отрасли и роста престижа Вашей профессии.

Высоко почитая нелегкий и ответственный труд строителей, искренне желаю всем
Вам крепкого здоровья, успехов и вдохновения, благополучия Вашим семьям» (Владимир
Рыбак поздравил строителей с профессиональным праздником // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5024d447c4ca423619000005).  –
2012. – 10.08).

***

Партийные списки на выборы Компартия Украины формировала, пытаясь соединить
новые лица и профессионалов на мажоритарных округах.  Об этом лидер КПУ Петр
Симоненко рассказал во время программы на областном Черниговском телевидении.

По словам политика, КПУ сформировала свои списки исключительно по
рекомендациям областных и районных комитетов партии.

«Мы единственная политическая сила, которая формировала свои списки на
областном и региональном уровне. То есть, отбирались люди, принималось решение: кто
и где наиболее достойно сможет представить Компартию», – пояснил политик.

Таким образом, по словам П. Симоненко, наиболее опытные первые секретари
партии были делегированы на мажоритарные округа, где избиратель их хорошо знает, и
где они, соответственно, получат поддержку.

В тоже время политик отметил, что в рамках обновления и омоложения партии, в
списках появилось очень много молодых людей, которые зарекомендовали себя, и
которых включили в проходные списки, чтобы они получили возможность после выборов
работать в парламенте.

«Наша партия такими списками объединила молодость и опыт. В общих списках у
нас около 70 людей, которые занимают руководящие должности, 10 предпринимателей,
2 студента. То есть, мы очень серьезно подошли к тому, чтобы в наших списках
равномерно были представлены разные категории», – заверил лидер КПУ.

Подытоживая П.  Симоненко добавил,  что единственных,  кого нет в списках КПУ –
это олигархи. «Вот этой категории у нас никогда не было и не будет», – добавил политик
(Каретникова О. Симоненко: В списках КПУ представлены все категории общества,
кроме олигархов // GolosUA.com (http://ru.golosua.com/politika/20120807_simonenko-v-
spiskah-kpu-predstavlenyi-vse-kategorii-obschestva-krome-oligarhov). – 2012. – 7.08).

***

Нынешний закон о выборах не будет действовать, как и любое другое избирательное
законодательство. Об этом рассказал лидер КПУ Петр Симоненко.

http://www.partyofregions.org.ua/news/5024d447c4ca423619000005
http://ru.golosua.com/politika/20120807_simonenko-v-spiskah-kpu-predstavlenyi-vse-kategorii-obschestva-krome-oligarhov
http://ru.golosua.com/politika/20120807_simonenko-v-spiskah-kpu-predstavlenyi-vse-kategorii-obschestva-krome-oligarhov
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Политик напомнил, что фракция КПУ выступала за пропорциональную систему
выборов, но учитывая ситуацию, они поддержали в парламенте действующий
законопроект.

При этом он добавил, что сегодня стоит говорить не только о законе, но и о том, как
и кто будет его выполнять.  «Нет разницы,  какой будет закон.  Какой бы он ни был,
олигархи никогда не будут его выполнять», – заверил он.

В связи с этим лидер КПУ убежден, что идеальных законов о выборах при
сложившейся политической системе не будет.

Более того, политик считает, что на парламентских выборах только усилятся
фальсификации, махинации и другие избирательные технологии.

«Каждые выборы сопровождаются обещаниями и рассказами о честном
голосовании, но с каждыми выборами мы видим, как проходит все больше и больше
фальсификаций, и эти выборы не исключение», – подчеркнул он.

Подытоживая политик добавил, что стоит говорить и об условиях, в которых
проходят выборы.

Он объяснил, что для избирателя должны быть созданы такие условия, когда на его
волеизъявление никто не давит, ему никто не угрожает увольнением с работы, и не
покупает за копейки (Каким бы ни был закон о выборах, он не будет выполнятся –
Симоненко // GolosUA.com (http://ru.golosua.com/politika/20120807_kakim-byi-ni-byil-
zakon-o-vyiborah-on-ne-budet-vyipolnyatsya-simonenko). – 2012. – 7.08).

***

Коммунистическая партия Украины на сегодняшний день является единственной
политической силой, реально защищающей украинский язык. Об этом во время пресс-
конференции в Чернигове заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

По словам П. Симоненко, вокруг проблемы языка в Украине идет много дискуссий и
конфликтов. Он подчеркнул, что многие из тех, кто кричит о необходимости защищать
украинский язык, в реальности ничего не делают для этого.

«Очень легко использовать тему языка в предвыборной и политической агитации, но
я хочу задать вопрос: Какие продукты сегодня выпускают на ТВ? Где украинские фильмы,
украинские киностудии, сравнимые с киностудией Довженко, которая работала в
советское время и была известна всему миру? Как работает издательское дело, творческие
объединения и так далее?» – сказал лидер КПУ.

При этом он напомнил, что Компартия защищает украинский язык конкретными
делами, пытаясь раз и навсегда поставить точку в спекуляциях вокруг двуязычия.

«Многие успешные страны имеют два языка, а то и больше. Это не создает никаких
преград в стране, а все потому, что там не ставят вопрос о разжигании конфликтов вокруг
этой темы», – отметил П. Симоненко (Петр Симоненко: Компартия – единственная
политсила, защищающая украинский язык // Официальный сайт Коммунистической
партии Украины (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-edinstvennaya-politsila-
zashhishhayushhaya-ukrainskij-yazyk/). – 2012. – 7.08).

***

Не стоит создавать ажиотаж вокруг подписи Президента Виктора Януковича под
«языковым» законом. Об этом заявил лидер Коммунистической партии Украины Петр
Симоненко.

По словам П.  Симоненко,  говоря о законе о языках,  стоит отметить то,  что не
принципиально важно, подписал он (Президент. – Ред.) его или нет.

http://ru.golosua.com/politika/20120807_kakim-byi-ni-byil-zakon-o-vyiborah-on-ne-budet-vyipolnyatsya-simonenko
http://ru.golosua.com/politika/20120807_kakim-byi-ni-byil-zakon-o-vyiborah-on-ne-budet-vyipolnyatsya-simonenko
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-edinstvennaya-politsila-zashhishhayushhaya-ukrainskij-yazyk/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-edinstvennaya-politsila-zashhishhayushhaya-ukrainskij-yazyk/
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«Я объясню, почему так говорю: потому что речь не идет о «языковом» законе. Речь
идет об исполнении требований Европейской хартии о правах нацменьшинств», – сказал
лидер КПУ.

П. Симоненко также добавил, что главный вопрос о статусе русского языка, как
второго государственного, этот документ не решает.

«То, что было принято в ВР, стоило принять уже давно. Но вопрос о втором
государственном языке остается нерешенным, как и было раньше», – сказал он.

Подытоживая, лидер КПУ добавил, что самый правильный вариант в данной
ситуации – это проведение Всеукраинского референдума по вопросу о языках (Петр
Симоненко: Не стоит создавать ажиотаж вокруг «языкового» закона //
Официальный сайт Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-ne-stoit-sozdavat-azhiotazh-vokrug-yazykovogo-zakona/). – 2012. – 8.08).

***

Член ЦК КПУ Георгий Крючков, комментируя возможные политические
интересы Украины в Приднестровье, заметил, что «наши интересы многоплановые».

«Во-первых,  в этом регионе большое количество наших соотечественников,  и наш
конституционный долг – делать все, чтобы у них была нормальная жизнь, – объяснил
политик. – Во-вторых, это наша западная граница. Третий момент – мы имеем очень
непростые отношения с Румынией, руководство которой открыто заявляет претензии на
территорию, которая сегодня принадлежит Украине».

Г. Крючков уверен, что «она (Румыния – Ред.) претендует и на Молдову, считает ее
своей территорией, и для нас очень важно, чтобы там было все в порядке. Мы не можем
это игнорировать. По сути, единственное государство, которое открыто предъявляет нам
свои претензии – это Румыния. Приднестровье – часть Румынии. Есть и экономические
интересы, которые на фоне этого, конечно, занимают не первое место».

«Во-первых, нам надо не отбиваться от приднестровцев, надо туда вторгаться, иметь
там свои экономические интересы и содействовать нашим соотечественникам там, –
считает политический деятель. – Во-вторых, надо занимать активную позицию в
переговорном процессе 5+2, координируя с соседями, согласовывая и отстаивая свою
позицию. Надо более активно вести нашу работу в этом плане» (Георгий Крючков:
Украина должна отстаивать свои интересы в Приднестровье // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/georgij-kryuchkov-ukraina-
dolzhna-otstaivat-svoi-interesy-v-pridnestrove/). – 2012. – 8.08).

***

Головні інвестиції в Україну повинні надходити від українських громадян. Про це
заявив лідер Компартії України Петро Симоненко під час зустрічі з виборцями в місті
Шостка Сумської області.

За словами П. Симоненка, якщо говорити про іноземні інвестиції в Україну, то варто
розуміти,  що будь-які інвестиції –  це борг та зобов’язання,  і всі закордонні
транснаціональні компанії інвестують «під власність».

«Ми повинні запитати у себе: що дає нам така позика? Ми повинні розуміти, що в
такому разі ми втрачаємо економічний суверенітет країни, а, значить, і її незалежність», –
зазначив лідер комуністів.

У зв’язку з цим П.  Симоненко висловив упевненість,  що головним інвестором має
бути громадянин України.

«А це вже ширше питання, питання забезпечення зарплатою і робочим місцем,
питання контролю за цінами та, відповідно, вклади громадян в стабільну банківську
систему», – резюмував лідер КПУ (Петро Симоненко: Головним інвестором у

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-ne-stoit-sozdavat-azhiotazh-vokrug-yazykovogo-zakona/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-ne-stoit-sozdavat-azhiotazh-vokrug-yazykovogo-zakona/
http://www.kpu.ua/georgij-kryuchkov-ukraina-dolzhna-otstaivat-svoi-interesy-v-pridnestrove/
http://www.kpu.ua/georgij-kryuchkov-ukraina-dolzhna-otstaivat-svoi-interesy-v-pridnestrove/
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вітчизняну економіку має бути український народ // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-golovnim-
investorom-u-vitchiznyanu-ekonomiku-maye-buti-ukraїnskij-narod/). – 2012. – 8.08).

***

Дальнейшее прибывание Украины в ВТО полностью уничтожит украинское село и
агропромышленный комплекс Украины. Об этом завил лидер КПУ Петр Симоненко.

По словам политика, КПУ единственная партия, которая изначально была против
вступления Украины в ВТО.

П. Симоненко заверил, что коммунисты настаивали на предварительных
экономических расчетах, на подсчетах последствий от вступления Украины в ВТО.

«Что мы имеем сегодня? Украина открыта для ввоза иностранной продукции, более
того,  сняты все санитарные нормы на границе на эту продукцию,  в то время как
украинский рынок исчезает как внутри Украины, так и за ее пределами», – подчеркнул он.

Кроме того, подчеркнул политик, ВТО выступает против развития украинского села
и агропромышленного комплекса. П. Симоненко уверен, что дальнейшее пребывание
Украины в этой организации только ухудшит ситуацию.

Политик подчеркнул, что КПУ предлагает свою программу по развитию села,
основой которой является крупно-товарное производство.

«80 % сел Украины высказались за возвращение колхозов и кооперативов. Кроме
того, государство будет поддерживать селянина, закупая их товары, предоставляя технику
и дешевые кредиты», – подчеркнул он (Дальнейшее прибывание Украины в ВТО
приведет к полному уничтожению украинского села – Симоненко // Інформ-агенція
«Голос UA» (http://ru.golosua.com/politika/20120809_dalneyshee-pribyivanie-ukrainyi-v-vto-
privedet-k-polnomu-unichtojeniyu-ukrainskogo-sela-simonenko). – 2012. – 9.08).

***

Коммунисты намерены проводить всеукраинские акции протеста в случае
рассмотрения в Верховной Раде проекта Трудового кодекса. Об этом 9 августа заявил
первый секретарь ЦК Коммунистической партии Украины Петр Симоненко.

«Этот Трудовой кодекс очень опасен», – отметил Симоненко. По его словам, проект
кодекса фактически вводит 12-часовой рабочий день. В документе прописаны нормы,
согласно которым работодатель может установить для работника до шести месяцев
испытательного срока (вместо двух месяцев, как сейчас), уволить без согласия
профсоюзов, предупреждая его об увольнении за две недели (а не за два месяца, как
сейчас). Собственники предприятий смогут заключать с работниками трудовые договоры
на основании документов компаний, а не законов Украины.

«Кодекс ни в коем случае нельзя принимать, потому что он стоит на страже
интересов работодателя, а не рабочих. Мы будем делать в парламенте все возможное,
чтобы не допустить его принятия. Как только будет поставлен вопрос о включении
проекта кодекса в повестку дня, мы обязательно будем проводить акции вплоть до
всеукраинского уровня для недопущения принятия этого решения», – заявил Симоненко.

«Человека закабаляют в прямом смысле слова. Я уверена, что акции протеста,
начатые в случае, если через Верховную Раду попытаются провести этот кодекс,
действительно будут носить массовый характер», – заявила первый секретарь
Харьковского обкома КПУ Алла Александровская (Коммунисты обещают
всеукраинские акции протеста по поводу проекта Трудового кодекса // Status Quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/09.08.2012/kommunisty_obeschayut_vseukrainskie_a
kcii_protesta_po_povodu_proekta_trudovogo_kodeksa/). – 2012. – 9.08).

http://www.kpu.ua/petro-simonenko-golovnim-investorom-u-vitchiznyanu-ekonomiku-maye-buti-ukra�nskij-narod/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-golovnim-investorom-u-vitchiznyanu-ekonomiku-maye-buti-ukra�nskij-narod/
http://ru.golosua.com/politika/20120809_dalneyshee-pribyivanie-ukrainyi-v-vto-privedet-k-polnomu-unichtojeniyu-ukrainskogo-sela-simonenko
http://ru.golosua.com/politika/20120809_dalneyshee-pribyivanie-ukrainyi-v-vto-privedet-k-polnomu-unichtojeniyu-ukrainskogo-sela-simonenko
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/09.08.2012/kommunisty_obeschayut_vseukrainskie_akcii_protesta_po_povodu_proekta_trudovogo_kodeksa/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/09.08.2012/kommunisty_obeschayut_vseukrainskie_akcii_protesta_po_povodu_proekta_trudovogo_kodeksa/
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***

Компартія пропонує обговорити на всенародному референдумі головні державні
символи України. Про це на прес-конференції в Харкові заявив лідер КПУ Петро
Симоненко.

За його словами, тільки референдум здатний покласти край двадцятирічним
суперечкам щодо герба і гімну України.

При цьому П. Симоненко підкреслив, що, на його особисту думку, держава не може
існувати під символом,  «з яким зустрічали Гітлера під час війни і під яким вбивали
невинних людей».

У той же час лідер Компартії зазначив,  що тільки народ має право вирішувати це
питання (Компартія хоче змінити державну символіку України // Віче
(http://www.viche.lutsk.ua/kompartiya-hoche-zminyty-derzhavnu-symvoliku-ukrayiny-
id7879/). – 2012. – 10.08).

***

Українські профспілки повинні мати більше повноважень і влади.  Про це заявив
лідер КПУ Петро Симоненко.

За словами П.  Симоненка,  новий Трудовий кодекс практично нівелює роль
профспілок.

«Компартія в парламенті робить все можливе, щоб захистити простого працівника,
але у наших силах не все абсолютно, тому роль профспілок повинна бути такою, як за
радянських часів, щоб працівник знав, куди звернутися зі своїми проблемами», –
наголосив лідер комуністів.

Також він вважає, що профспілкам потрібно надати право законодавчої ініціативи і
формування керівництва підприємств на основі вибору самих працівників.

Крім того, на переконання П. Симоненка, необхідно, щоб незалежно від форми
власності кожен виробник товару або послуг включав у вартість до 60  %;  заробітної
плати, що зніме всі питання щодо оплати праці найманих працівників (Комуністи
виступають за розширення повноважень профспілок // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/komunisti-vistupayut-za-
rozshirennya-povnovazhen-profspilok/). – 2012. – 11.08).

***

Лидер Социалистической партии Петр Устенко заявил, что его политсиле
предлагали войти в Партию регионов.  Об этом он сказал в ходе своего выступления на
съезде партии.

Он отметил, что к нему поступало несколько предложений относительно
финансирования участия политсилы на выборах.

«К сожалению, одни из них в обмен на финансирование требовали полностью войти
в Партию регионов, и разрушить нашу партийную структуру. За это предлагалось
несколько мест в списке», – заявил Устенко.

При этом он подчеркнул, что ни на одно из подобных предложений он не согласился.
В то же время лидер партии отметил, что у его политсилы недостаточно средств для

регистрации списка кандидатов в депутаты и внесения денежного залога.
«Ресурса у нас достаточного нет, даже зарегистрировать список. Но мы будет все

делать возможное и невозможное, чтобы список зарегистрировать», – сказал он.
При этом Устенко выразил надежду, что партия будет участвовать в выборах как в

мажоритарных округах, так и по партийному списку.

http://www.kpu.ua/komunisti-vistupayut-za-rozshirennya-povnovazhen-profspilok/
http://www.kpu.ua/komunisti-vistupayut-za-rozshirennya-povnovazhen-profspilok/
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Социалистическая партия включила в первую пятерку списка кандидатов в депутаты
Верховной Рады по общегосударственному многомандатному округу своего лидера Петра
Устенко, заместителя председателя партии Наталию Бондарь, юриста Александра
Григорьева, председателя общественной организации Союз молодых социалистов Лялю
Беляеву и председателя общественной организации Дети войны Валерия Иващенко
(Лидер СПУ заявил, что партии предлагали войти в ПР // Ricardo.com.ua
(http://www.ricardo.com.ua/news/politics/228713). – 2012. – 7.08).

***

Україна в небезпеці. У небезпеці її громадяни. Втрачаємо нашу Вітчизну. Діди і
батьки її створювали, ми – розвивали. Тепер вона не належить нам. Народ України бідує,
вимирає, все більше зневіряється у справедливості, можливості кращого майбутнього.

Привласнивши в ході так званої приватизації левову частку національних багатств,
сьогодні олігархічні клани зазіхають на останнє – українську землю, аби назавжди
зробити громадян України своїми наймитами.

Далі байдуже спостерігати за трагедією нашої Вітчизни – не можна!
Виходом із цієї ситуації є шлях розбудови суспільного ладу, перевіреного практикою

цивілізованих європейських держав, заснованого на принципах Свободи, Справедливості
та Солідарності, програмної мети Соціалістичної партії України – демократичного
соціалізму.

Першим етапом досягнення цієї мети є вирішення кардинального питання – про
владу. Для нашої партії влада не самоціль, а знаряддя, необхідне для зміни суспільства,
забезпечення повновладдя трудящих.

СПУ розпочинає рішучу боротьбу за повне «перезавантаження» країни, повернення
народу незаконно награбованого, знищення корупції, утвердження суспільного ладу, в
якому реалізується влада народу,  верховенство права,  рівність усіх перед законом,
підвищення якості життя і добробуту кожного.

Виходячи з Програми СПУ та проголошеного Маніфесту «До суспільства соціальної
справедливості!», за підтримки народу України наші дії будуть наступними:

1. Владу – мільйонам, а не мільйонерам!
2. Повернемо народу національні багатства, забезпечимо їхнє збереження і

раціональне використання!
3. Створимо умови для розвитку вітчизняної економіки і підприємництва!
4. Не допустимо перетворення української землі на товар – предмет спекуляції!
5. Ліквідуємо кримінальний капіталізм, знищимо корупцію!
6. Якість життя і добробут людей – на достойний рівень!
7. Соціальна справедливість – передовсім!
Разом – ми знищимо систему кримінально-олігархічного капіталу і створимо

соціальний лад, який гарантує гідне життя кожному – суспільство демократичного
соціалізму.

Голосуйте за себе – за Соціалістичну партію України! (Передвиборча програма
Соціалістичної Партії України // Соціалістична Партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/29918). – 2012. – 8.08).

***

Об’єднана опозиція «Батьківщина» звернулася до депутатів місцевих рад із
закликом скликати позачергові сесії та ухвалити рішення, які на рівні територіальних
громад не дозволять вступити в силу злочинному антиукраїнському закону «Про засади
мовної політики».

http://www.ricardo.com.ua/news/politics/228713
http://www.spu.in.ua/ua/news/29918
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Звернення стосується передовсім обласних, районних, міських рад, у яких існує
демократична більшість.

Відповідні прямі доручення отримають місцеві фракції та депутати від політичних
сил, які сьогодні сформували об’єднану опозицію.

«Нова демократична більшість у новому парламенті скасує цей закон, але сьогодні
перед нами стоїть завдання не допустити його руйнівної дії, не дозволити запущеному
владою «мовному Чорнобилю» вбити українське слово», – зазначають у «Батьківщині».

В об’єднаній опозиції також закликали місцевих депутатів рішеннями рад ініціювати
імпічмент Президента Януковича, як посадової особи, яка своїм підписом взяла на себе
одноосібну відповідальність за цей злочин проти української мови.

Водночас об’єднана опозиція «Батьківщина» звертається до всіх демократичних сил
підтримати нашу ініціативу і на місцевому рівні поставити заслін брутальним намірам
влади знищити нашу рідну мову (Об’єднана Батьківщина має намір блокувати
«Мовний Чорнобиль» у місцевих радах // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12010.html). – 2012. – 8.08).

***

Объединенная оппозиция считает антиконституционным отказ в регистрации Юлии
Тимошенко и Юрия Луценко в качестве кандидатов в депутаты Верховной Рады. Об этом
говорится в сообщении пресс-службы объединенной оппозиции.

«Объединенная оппозиция «Батьківщина» расценивает этот позорный шаг как
нарушение прав миллионов наших сограждан, которые поддерживают Юлию Тимошенко.
Мы не признаем этого решения ЦИК и считаем его направленным на выполнение личного
заказа Виктора Януковича», – сказано в нем.

По мнению оппозиционеров, «антиконституционный отказ в регистрации Юлии
Тимошенко и Юрия Луценко» свидетельствует о намерении власти провести
парламентские выборы в антидемократический способ.

«Этот режим проигнорировал многочисленные призывы лидеров демократических
стран и требования, изложенные в резолюциях Парламентской Ассамблеи ОБСЕ, ПАСЕ и
Европарламента о предоставлении права полноценного участия в парламентской
избирательной кампании лидеру оппозиции Юлии Тимошенко и Юрию Луценко. При
этом Янукович должен понимать, что такие выборы мировое сообщество не признает ни
честными, ни демократичными. Такие действия властей приведут лишь к дальнейшей
изоляции нынешнего политического режима и Януковича лично», – заявляют в
объединенной оппозиции.

Оппозиция обращается к лидерам ведущих демократических стран мира,
международным институтам,  в частности к ОБСЕ,  ЕС,  Совету Европы,  ПАСЕ,
Парламентской Ассамблее ОБСЕ и другим с призывом дать надлежащую оценку таким
действиям власти и просит применить все рычаги влияния с целью обеспечения
полноценного участия лидера оппозиции Юлии Тимошенко и Юрия Луценко в
парламентской избирательной кампании 2012 г.

Они также обращаются к украинцам с призывом сплотиться и выступить единым
фронтом против нынешнего «режима бедности и коррупции» (Оппозиция объявила
выборы недемократичными // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/08/164732_oppozitsiya_obyavila_vibori.html). – 2012. – 8.08).

***

Обнародованная на съезде ВО «Батьківщина» программа действий и единый
список кандидатов стали результатом взаимодействия общественных организаций,
правозащитников, экспертов и журналистов с оппозицией.

http://byut.com.ua/news/12010.html
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/08/164732_oppozitsiya_obyavila_vibori.html
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Уровень, на который вышла объединенная оппозиция за три последних месяца, во
многом заслуга бескомпромиссной позиции гражданского общества.

Процесс формирования списков оппозиции проходил под контролем
общественности. Был проведен аудит, активное участие в котором приняли многие
общественные организации, в частности, движение «ЧЕСНО».

В то же время, десятки тысяч простых граждан, более 600 ведущих экспертов
страны, как из Киева, так и из регионов, приняли участие в обсуждении и дополнении
программы оппозиционеров «Справедливое государство, честная власть, достойная
жизнь».

При таком беспрецедентном народном внимании, на съезде ВО «Батьківщина»,
который прошел 30 июля, ждали не только объявления списков оппозиционных
кандидатов, но и обнародования окончательного текста их программы, в которой были
учтены замечания и дополнения тысяч украинцев.

Объединение оппозиции, начатое «Батьківщиною» и «Фронтом Змін», торжественно
завершилось на этом съезде.  К «Батьківщині»,  «Фронту Змін»,  «Гражданской позиции»,
«Народной самообороне», ПРП, Народному Руху, «За Украину!» присоединилась
Европейская партия Николая Катеринчука.

Представляя окончательный вариант предвыборной программы «Батьківщини»,
глава Совета объединенной оппозиции Арсений Яценюк подчеркнул, что план оппозиции
предусматривает принятие в первом пакете восьмидесяти законов, которые оппозиция
уже подготовила.

Среди них законы, которые предусматривают только личное голосование депутатов,
возможность отозвать депутата и закон об импичменте президента.

Главная задача объединенной оппозиции в экономической сфере, как заявил
Яценюк, – создание рабочих мест и упрощение налоговой системы. «Батьківщина»
планирует сократить количество налогов и оставить только семь вместо нынешней сотни.

После утверждения избирательной программы глава Центрального штаба
объединенной оппозиции «Батьківщина» Александр Турчинов перешел к главному
вопросу мероприятия – выдвижению кандидатов.

Эксперты уже успели охарактеризовать партийный список объединенной
оппозиции. Так, директор Международного института демократий, глава правления
Центра социологических и политологических исследований «Соціовимір» Сергей Таран
считает, что оппозиция сделала все, чтобы в ее списках не появилось предателей, а также
отмечает значительное омоложение команды: «В списке есть немало людей, политическое
становление которых происходило уже в независимой Украине, – подчеркивает он. – Для
них уже нет вопроса по поводу места Украины в мире. Главная дискуссия для них – что
сделать для благополучия страны».

«Радует, что из списка оппозиции исчезли те, чьи кандидатуры вызывали критику
общественности – персонажи вроде Волкова, Палицы, Третьякова или Жвании, – заявляет
политолог, профессор кафедры политологии Киево-Могилянской академии Алексей
Гарань.  –  Приятно видеть в списке новые лица,  такие как Татьяна Чорновил или
Константин Усов, Николай Княжицкий (журналисты, известные борцы с коррупцией. –
Прим. авт.).

Таким образом, с помощью гражданского общества оппозиция выдвинула только тех
кандидатов, которые прошли общественный контроль, аудит общественных организаций
и заручились доверием людей. Теперь им вместе нужно побеждать» (Кушнир М.
Оппозиция идет на выборы единым фронтом из 8 крупнейших партий // Время
(http://timeua.info/110812/63296.html). – 2012. – 11.08).
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***

Заступник керівника Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Андрій Пишний заявив про необхідність зміни влади в Україні та
висловив переконання, що парламентські вибори-2012 будуть жорсткими та агресивними.

На переконання А. Пишного, ряд законів, що приймаються сьогодні в Україні, у
тому числі і так званий мовний закон, є нелегітимними. Тому об’єднана опозиція ініціює
проведення депутатських віче на сесіях рад усіх рівнів,  з метою підтримки Конституції і
скасування даного закону.

«Нелегітимною в Україні є і сама система влади,  оскільки сформована вона
незаконно», – вважає А. Пишний.

«Чинний Президент своїми протиправними діями заслуговує не лише на імпічмент,
але й на притягнення до кримінальної відповідальності», – наголосив він.

«Прикладом злочинних дій влади слугує протиправне рішення, прийняте ЦВК: щодо
відмови в реєстрації Юлії Тимошенко та Юрія Луценка у якості кандидатів у народні
депутати. Це рішення має бути скасовано європейськими судовими інстанціями», –
зазначив А. Пишний.

Об’єднана опозиція ініціювала та проводить по всій Україні акцію «Україна проти
Януковича!». Тільки на Сумщині до судового позову проти Президента долучилися,
поставивши свої підписи, понад 12 тис. осіб. Опозиція не лише прагне змінити владу: нею
напрацьовані законопроекти, мета яких – покращити ситуацію у соціально-економічній
сфері. В обговоренні Програми об’єднаної опозиції взяли участь сотні тисяч громадян
України. Отримано понад 3 тис. конструктивних пропозицій.

«Однак, аби втілити у життя викладені у Програмі положення, об’єднаній опозиції
необхідно здобути перемогу на виборах. Надважливо також захистити волевиявлення
виборців, звівши до мінімуму факти зловживань та порушень», – підкреслив А. Пишний.

«Очікується, що нинішня виборча кампанія буде жорсткою та агресивною, матимуть
місце спроби підкупу виборців та маніпуляції з бюлетенями і підрахунком голосів. Наразі
вже працюють потужні юридичні служби опозиційних сил, завдання яких протистояти
протиправним діям, що очікуються з боку влади», – резюмував заступник керівника
Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» («Нинішня влада
нелегітимна», – Андрій Пишний у Сумах // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12128-vlada-janukovicha-ne-e-legitimnoju-andrij-
pishnij-na-sumschini.html). – 2012. – 10.08).

***

В противовес нынешней власти, которая «уничтожает предпринимателей как класс»,
объединенная оппозиция заявляет, что имеет «четкую программу» развития малого и
среднего бизнеса.

Вместо действующего Налогового кодекса оппозиция примет Кодекс
экономического роста, который будет стимулировать развитие малого и среднего бизнеса
в Украине. Об этом в Полтаве во время встречи с предпринимателями заявил заместитель
руководителя Центрального штаба объединенной оппозиции «Батьківщина» Андрей
Пышный.

По словам Пышного, оппозиция считает необходимым отменить Налоговый кодекс.
«Не просто изменить – потому что в течение года в него уже 12 раз вносились

изменения. Его нужно полностью отменить. И вместо этого документа принять кодекс
экономического роста, который из 135 платежей оставит всего 7 налогов», – сказал
Пышный.

Он отметил,  что таким путем пошла Грузия,  в которой вместо 22  налоговых
платежей в настоящее время осталось только 6. Однако в результате этой реформы

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12128-vlada-janukovicha-ne-e-legitimnoju-andrij-pishnij-na-sumschini.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12128-vlada-janukovicha-ne-e-legitimnoju-andrij-pishnij-na-sumschini.html
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доходы государственного бюджета возросли в 5 раз, а промышленное производство – в
2,5 раза.

По его словам, в противовес нынешней власти, которая уничтожает
предпринимателей как класс, объединенная оппозиция имеет четкую программу развития
малого и среднего бизнеса.

«Мы хотим построить страну, в которой более 50 % валовой продукции будет
производиться малым и средним бизнесом. В которой малый и средний бизнес будет
главным работодателем, – сказал Пышный, отметив, что в странах Евросоюза почти 70 %
работодателей являются представителями именно малого и среднего бизнеса. – В то время
как в Украине за последние два года количество предпринимателей сократились более
чем на треть. Поскольку власть вместо стимулирования предпринимательской
инициативы занимается вымогательством. Только за уплату разнообразных услуг из
карманов предпринимателей за год вытянули более 17 млрд грн» (Оппозиция грозится
отменить Налоговый кодекс // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/88524.html). – 2012. – 11.08).

***

Бюро партии «Фронт Змін» исключил из своих рядов пять человек, которые не
выполнили решение партии об участии в парламентских выборах в рамках объединенной
оппозиции «Батьківщина» и формирования единого списка кандидатов в мажоритарных
избирательных округах и пошли на выборы как самовыдвиженцы. Об этом сообщили в
пресс-службе «Фронт Змін»

Из партии были исключены Людмила Кисиева, зарегистрированная как
самовыдвиженец по одномандатному избирательному округу № 3 в г. Джанкой; Владимир
Грабовецкого, зарегистрированного как самовыдвиженца по одномандатному
избирательному округу № 86 в г. Долина; Юрия Деревянко, зарегистрированного как
самовыдвиженца в одномандатном избирательном округе № 87, в г. Надворная;
Владимира Токара, зарегистрированного как самовыдвиженца по одномандатному
избирательному округу № 158 в г. Белополье; и Богдана Гребенюка, зарегистрированного
как самовыдвиженца по одномандатному избирательному округу № 212, в Дарницком
районе г. Киева («Фронт Змін» избавляется от самовыдвиженцев // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/12/165234_front_peremen_izbavilsya.html). – 2012. – 12.08).

***

Підписання Президентом України закону про мови свідчить про недалекоглядний
вибір влади на користь політичних короткострокових інтересів однієї політичної сили і
нерозуміння гуманітарної та національної суті цього питання. Про це заявив лідер партії
«Наша Україна» Віктор Ющенко.

«Від початку влада дивилася на це питання як на інструмент розігріву свого
електорату – починаючи із Криму, Донецьку, Луганську і 13 областей України. Просто
провели поділ українців,  поглибили розкол країни –  бо головне,  це виграти жовтень,
виграти по партійному списку. Це – пріоритет», – сказав В. Ющенко.

В.  Ющенко наголосив на тому,  що дискусія з приводу долі законопроекту була
тривалою, але виявилася неефективною, у тому числі через політиканство, бажання так
званої об’єднаної опозиції отримати політичні дивіденди з цієї теми. «Донести те, що мова
–  це націєутворюючий фактор,  консолідуючий фактор –  не змогли,  бо хтось хотів
нагрітися на цій темі.  Український дім –  це був провал,  тому що це було політиканство,
піар псевдо-демократів», – сказав В. Ющенко. Ющенко із жалем констатував, що зусиль
справжніх патріотів виявилося недостатньо, щоб відстояти мову.

http://glavcom.ua/news/88524.html
http://lb.ua/news/2012/08/12/165234_front_peremen_izbavilsya.html
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Голова «Нашої України» розцінив як мінімальні шанси робочої групи, що утворена
Президентом, пом’якшити наслідки впровадження закону. «Це просто кинули кістку, дали
погратися на цій темі, на необхідності захисту і розвитку мови. Цю позицію інтелігенції
знову буде із цинізмом проігноровано на користь політичних мотивів», – вважає
В. Ющенко (Ющенко: Підписання закону про мови є політичною грою на користь
однієї партії // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14506/). – 2012. – 8.08).

***

Угода про зону вільної торгівлі в рамках СНД,  яка набула чинності з підписанням
Президентом Віктором Януковичем відповідного закону, є інструментом посилення
залежності між колишніми учасниками СРСР і може призвести до втрати державного
суверенітету України. Про це заявив Президент України (2005–2010), лідер партії «Наша
Україна» Віктор Ющенко.

«Ми бачимо продовження небезпечної гри у проросійську політику – на темі мови,
національної символіки, національної економіки. Формально економічна, Угода з СНД є
більшою мірою політичним актом, спрямованим на посилення залежності між колишніми
учасниками СРСР. Це затягування України у проект нового СРСР. І поспіх її підписання
саме зараз – це спроба чинної влади заручитися лояльністю Росії коштом національних
інтересів», – переконаний В. Ющенко.

За його словами, Угода є способом узаконення економічного нерівноправ’я у
економічних відносинах між Україною та Росією. З режиму вільної торгівлі виключено
групи товарів,  котрі найбільше експортуються з України в Росію.  Тобто від початку
закладено основи для торговельних обмежень і формування периферійності,
провінційності економік інших учасників. Формати економічних об’єднань, які нав’язує
Росія, не надають жодних переваг національним економікам, блокують вихід
конкуруючих галузей на світовий ринок. Це підтверджує досвід сусідньої Білорусі, щодо
якої,  навіть в рамках більш тісного –  Митного –  союзу,  не раз застосовували економічні
санкції, велися торговельні війни.

«Дискримінація, тиск і диктат Росії є проявом реальної атмосфери у так званій «зоні
вільної торгівлі». Інакше чому попередню угоду, яку уклали уряди країн СНД ще 1994 р.,
Росія фактично заблокувала як невигідну для себе», – нагадав В. Ющенко.

Однією із загроз впровадження нової угоди В. Ющенко назвав протиріччя
зобов’язанням України як члена Світової організації торгівлі, при тому, що умови СОТ є
більш ліберальними і не передбачають підпорядкованості учасників один щодо іншого
або нечесної конкуренції.

Лідер «Нашої України» закликав керуватися у зовнішньополітичній діяльності
виключно національними інтересами країни, зокрема її економічними потребами.
«Підписана угода повинна або бути денонсованою, або суттєво доповненою таким чином,
щоб відповідати іншим міжнародним договорам України, зокрема умовам участі у СОТ»,
–  заявив В.  Ющенко (Угода про зону вільної торгівлі СНД затягне Україну у новий
СРСР – Віктор Ющенко // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14516/). – 2012. – 10.08).

***

«Бридко дивитися, як послідовники Сталіна, котрі раніше відправляли наших
співвітчизників до таборів смерті, нині взялися за написання боягузливих заяв та
листівок…

Представники тоталітарної ідеології не мають жодного права зазіхати на загартовані
у віковічній боротьбі символи українського народу,  перед якими «червоні кати»  завжди

http://www.razom.org.ua/news/14506/
http://www.razom.org.ua/news/14516/
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відчували тваринний страх та неприховану ненависть. Усі розвинуті, демократичні країни
давно вже засудили злочини радянського терору, повністю прирівнявши комуністичну
ідеологію до нацистської.  Натомість в Україні,  доморощені комуністи,  такі як
П. Симоненко вже навіть не ховають своє потворне обличчя, сидячи у мармурових
палацах й їздячи на шикарних авто. Вони відкрито рвуться до влади прагнучи позбавити
українців власної мови, історії, а тепер ще й державних символів.

Їхні руки червоні від крові репресованих в’язнів і замучених жертв голодомору та
колективізації, а їх груди порожні, бо немає у комуністів ані душі, ані серця. Геть
позбавлені від природи як честі так і совісті, вони не лише не взяли відповідальність за все
зло,  що творили комуністичні «вожді»,  але й підступно наносять удари в спину нації у
найважчі для держави часи. І після всього вони ще мають нахабство звертатися до людей,
із закликом голосувати за свою антиукраїнську партію, ту саму яка десятиріччями
катувала українців під криваво-червоними прапорами?! Втім, невідомо якій саме державі
прислуговує цей «комсомолець»… То чому ж він не запропонує своєму східному хазяїну
поміняти й їхні державні символи?

Я присягаюся усім, що мені дорого, одним із перших завдань української влади буде
повна і остаточна заборона комуністичної ідеології на усіх рівнях нашої держави!»
(Бридко дивитися, як послідовники Сталіна нині взялися за написання боягузливих
заяв – Сергій Бондарчук // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14513/). – 2012. – 10.08).

***

Партія «УДАР» сьогодні єдиною серед інших політичних сил заявила про те, що
займатиметься питаннями місцевого самоврядування. Про це заявив екс-мер Одеси,
кандидат у народні депутати від партії «УДАР» Едуард Гурвіц.

«Сьогодні місцеве самоврядування в країні повністю відсутнє.  І всі розмови про
політичні переслідування,  судові реформи,  про що завгодно –  це важливо,  але вкрай
важливо визнати й те, що сьогодні вертикаль влади забита силовиками і місцеве
самоврядування як базовий принцип демократії просто знищене. Немає жодної
демократичної країни, де було б відсутнє місцеве самоврядування, а в Україні – саме така
ситуація – його немає!» – сказав Гурвіц. Він зауважив, що саме тому «УДАР», як нова
політична сила, взяв на себе зобов’язання повернути країні та столиці зокрема повноцінне
місцеве самоврядування.

Політик вважає, що реалізація заявленої програми партії залежатиме від уміння її
політичної команди злагоджено працювати. «Саме єднання політичної сили має велике
значення для її майбутнього. Якщо відбудеться так, як це вже сталося у Київраді, і
вдасться втілити в життя те,  що обіцяє «УДАР»  і його лідер Віталій Кличко,  це буде
важливою перемогою для країни», – наголосив Гурвіц. Він переконаний, що не останнім
чинником для гуртування і відповідальності команди є присяга, яку кожен з кандидатів
від «УДАРу» склав під час з’їзду партії 1 серпня. «Так, можливо, це виглядало трохи
формально, але повірте, це має велике моральне значення. Я навіть знаю, що об’єднана
опозиція перейняла цю ідею «УДАРу» і її кандидати теж складатимуть присягу. Навіть
якщо це копіювання – це правильні дії», – наголосив екс-мер Одеси.

Гурвіц також відповів на запитання щодо персонального голосування в парламенті.
Він зауважив, що був народним депутатом кількох скликань, і практично ніколи свою
картку не віддавав. «Коли не було мене – не було й моєї картки. У мене є негативний
досвід, коли моєю карткою проголосували проти ухвалення Конституції. Тому я робитиму
все можливе, щоб голосувати особисто», – зауважив Гурвіц (Гурвіц: «УДАР» поверне
країні місцеве самоврядування // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/gurvits-udar-poverne-krayini-mistseve-samovryaduvannya).
– 2012. – 3.08).

http://www.razom.org.ua/news/14513/
http://klichko.org/ua/news/news/gurvits-udar-poverne-krayini-mistseve-samovryaduvannya
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***

Партія «УДАР» оскаржила у Київському апеляційному адміністративному суді
Порядок розгляду скарг виборчими комісіями з виборів народних депутатів України,
затверджений постановою ЦВК від 31 липня 2012 р. № 133. Про це повідомив керівник
юридичного департаменту «УДАРу» Валерій Карпунцов.

За словами Карпунцова, зазначеним порядком ЦВК звужує гарантії надані суб’єктам
виборчого процесу Законом України «Про вибори народних депутатів України» та
Кодексом адміністративного судочинства України.

Зокрема, цим порядком ЦВК без будь-яких правових підстав, із перевищенням своїх
законних повноважень, встановила додаткові обмеження щодо підтвердження
повноважень уповноваженої особи партії, кандидата у депутати, представника партії в
Центральній виборчій комісії – передбачивши, що їхні підписи мають бути засвідчені
печаткою партії.

«За логікою Центральної виборчої комісії, уповноважена особа партії в
одномандатному виборчому окрузі, наприклад – утвореному в межах Автономної
Республіки Крим, для того, щоб правильно оформити та подати скаргу до окружної
виборчої комісії, змушена буде їхати в Київ аби засвідчити свій підпис печаткою партії.
Інакше скарга вважатиметься оформленою неправильно й окружна виборча комісія її не
розглядатиме», – наголошує головний юрист «УДАРу».

Карпунцов зауважує, що в партії «УДАР» такі умови порядку розгляду скарг
називають фактичним обмеженням прав суб’єктів виборчого процесу та оскаржуватимуть
їх у суді відповідно до чинного законодавства («УДАР» виступає проти обмеження
прав суб’єктів виборчого процесу // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-vistupaye-proti-obmezhennya-prav-subyektiv-
viborchogo-protsesu). – 2012. – 7.08).

***

Підписавши Закон «Про засади державної мовної політики», Президент Віктор
Янукович проігнорував думку більшості громадян України, для яких мовне питання не
належить до першочергових проблем в країні. Про це йдеться в заяві партії «УДАР».

В партії переконані, що підписанням закону Президент продовжив курс на розкол
країни. Адже мовна тема й те, як закон «протягували» у парламенті, збурила суспільство й
викликала масові акції протесту в столиці і в регіонах,  голодування активістів під
Українським домом.

«Усі розмови про те, що у вересні Президент нібито внесе поправки до закону, є
нічим іншим,  як передвиборчою спекуляцією.  Замість того,  щоб пропонувати конкретні
кроки з виправлення ситуації в країні, Партія регіонів знову зачіпає чутливі для громадян
теми», – зазначають в партії «УДАР».

В «УДАРі»  переконані,  що державна мова в Україні повинна бути тільки одна –
українська, а мовна політика – відповідати стандартам демократичних країн. «Цього,
зокрема, «УДАР» й добиватиметься в парламенті наступного скликання», – йдеться в заяві
партії («УДАР»: Президент продовжує курс на розкол країни // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-prezident-prodovzhuye-kurs-na-rozkol-
krayini). – 2012. – 8.08).

***

6 серпня 2012 р. Всеукраїнське об’єднання «Свобода» подало на реєстрацію в
Центральну виборчу комісію передвиборчу програму об’єднання «Своя влада – Своя

http://klichko.org/ua/news/news/udar-vistupaye-proti-obmezhennya-prav-subyektiv-viborchogo-protsesu
http://klichko.org/ua/news/news/udar-vistupaye-proti-obmezhennya-prav-subyektiv-viborchogo-protsesu
http://klichko.org/ua/news/news/udar-prezident-prodovzhuye-kurs-na-rozkol-krayini
http://klichko.org/ua/news/news/udar-prezident-prodovzhuye-kurs-na-rozkol-krayini


18

власність –  Своя гідність на СВОїй,  БОгом ДАній землі»  та документи кандидатів у
народні депутати,  включених до виборчого списку ВО «Свобода»  та висунутих по
одномандатних мажоритарних округах.

Передвиборча програма, з якою об’єднання братиме участь у виборах до Верховної
Ради України, містить ключові положення Програми захисту українців – основного
програмного документу ВО «Свобода».

У затвердженій XXIV з’їздом ВО «Свобода» передвиборчій програмі, зокрема,
йдеться: «Головною метою Всеукраїнського об’єднання «Свобода» є побудова могутньої
Української держави на засадах соціальної та національної справедливості. Держави, яка
посяде гідне місце серед провідних країн світу й забезпечить безупинний розвиток
української нації. Для досягнення цієї мети необхідно виконати два завдання: І. Негайно
законними методами усунути від влади режим Януковича, ліквідувати наслідки його
правління та не допустити реваншу олігархічної диктатури. ІІ. Втілити в життя чіткий
план всеосяжних докорінних перетворень у державі за принципом: Своя влада – Своя
власність – Своя гідність».

Також на реєстрацію в Центральну виборчу комісію направлено документи
225 кандидатів у народні депутати України від ВО «Свобода», включених до виборчого
списку партії (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031702/), та 35 свободівців, які
кандидуватимуть у мажоритарних округах
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031701/).

Список кандидатів-свободівців суттєво відрізняється від списків інших партій. Усі
кандидати у народні депутати від ВО «Свобода» пройшли процедуру внутрішньої
люстрації. Середній вік кандидатів у народні депутати від «Свободи» – 39,5 років.
32 кандидати в народні депутати від ВО «Свобода» мають вік менше 30 років. Переважно
кандидатами в народні депутати від «Свободи» є люди, становлення яких як громадян
припадає на роки української незалежності. Вони вільні від стереотипів совєцької
пропаганди та штампів «совкового» мислення.

Свободівський список кандидатів до Верховної Ради – це та свіжа кров, якої так
потребує сьогодні український парламент. З 225 кандидатів у депутати лише Олег
Тягнибок був депутатом Верховної Ради минулих скликань. Проте більшість кандидатів-
свободівців мають величезний досвід, напрацьований під час роботи в місцевих радах –
восьми обласних, десятках міських і районних рад, і, головне, здобутий у реальній
політичній боротьбі.

Кандидати-свободівці є переважно представниками середнього класу. «Свобода» чи
не єдина з-поміж великих партій, у виборчому списку якої немає жодного з олігархів чи
їхніх ставлеників. Усі 225 кандидатів у депутати є членами ВО «Свобода». Кожен
кандидат у народні депутати пройшов разом зі «Свободою» тривалий шлях боротьби,
заслужив авторитет серед партійців, і, відповідно, отримав від них велику довіру – бути
кандидатом у депутати від «Свободи».

Кандидати-свободівці мають високий освітній рівень, переважна більшість –
207 кандидатів у народні депутати України від «Свободи» – мають вищу освіту. У
виборчому списку «Свободи» представлені доктори й кандидати наук: доктор юридичних
наук, професор Київського національного університету імені Тараса Шевченка Олександр
Шевченко, доктор юридичних наук, завідувач кафедри Львівського національного
університету імені Івана Франка Пилип Пилипенко, кандидат мистецтвознавства,
професор Львівської національної академії мистецтв Ярослав Кравченко, кандидат
філологічних наук, доцент Харківського національного університету імені В.Н. Каразіна
Микола Зубков, кандидати історичних наук Олександр Симчишин і Богдан Галайко,
кандидат наук з фізичного виховання і спорту Ігор Янків, кандидат юридичних наук Олег
Гелевей. Серед кандидатів-мажоритарників від «Свободи» – кандидат політичних наук
Юрій Михальчишин, кандидати історичних наук Сергій Рудик та Олександр Сич та
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кандидат філологічних наук, доцент кафедри української мови Національного
університету «Львівська політехніка» Ірина Фаріон.

У Списку «Свободи» є представники усіх без винятку областей України. Більшість –
145  кандидатів у народні депутати –  представляють Велику Україну,  і лише близько
третини – Західну. ВО «Свобода» висунула кандидатів у 35 мажоритарних округах у всіх
областях України. Свободівці-мажоритарники боротимуться переважно в Центральній та
Східній Україні. Західну Україну представлятиме лише 12 мажоритарників від «Свободи».
Такий розподіл округів було узгоджено з партією ВО «Батьківщина». Свободівці
представлені в найбільш складних для опозиції округах, зокрема в Єнакієвому.

Націоналісти, представлені у виборчому списку, територіально відповідають
електоральним позиціям Свободи» на місцевих виборах 2010 р. – тоді більшість голосів у
підтримку «Свободи» було отримано у Великій Україні. На парламентських виборах
2012 р. «Свобода» планує закріпити цей результат («Свобода» подала у ЦВК
передвиборчу програму та документи кандидатів у народні депутати // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031745/). – 2012. – 6.08).

***

Віктор Янукович, який 8 серпня підписав антиконституційний закон «Про засади
державної мовної політики», узяв на себе персональну відповідальність за брутальну
зневагу до Конституції України, законів України та нагнітання українофобської політики,
що розпочалося з його першого дня при владі. Про це заявив лідер Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок, коментуючи підписання ганебного закону про
«двомовність».

О.  Тягнибок зазначив:  «Цим підписом Янукович засвідчив,  що саме він є
замовником і основним автором антиукраїнського «мовного» закону, а калєснічєнки-
ківалови, як і їхні попередники – єфремови-сіманєнки, були лише ширмами, за якими
Банкова реалізовувала свою українофобську політику.

Підписом під «мовним» законом Янукович остаточно перекреслив себе як гаранта
Конституції України, адже закон є антиукраїнським не лише за своєю суттю, але й
формально грубо суперечить Конституції України, Регламенту Верховної Ради України та
іншим законодавчим актам. Фактично вперше в історії Української держави Президент
підписав закон, який було ухвалено лише в першому читанні.

Розчерком пера Янукович також вказав місце придворній інтелігенції, котра
прислужувалась совєцькій системі, яка ось уже 21 рік у шароварах розказує про «менше
зло», компроміси й толерантність, яка готова за першим помахом українофоба сісти в
літачок, щоб полетіти на прийом до Януковича і на колінах випрошувати подачок.
Жодного компромісу, «меморандуму» й «універсалу» з Януковичем бути не може.

Отож режим вчергове засвідчив, що реалізовуючи свою антиукраїнську політику, він
уже не збирається хоча би позірно прикриватися нормами чинного законодавства.
Сьогодні для всіх має бути очевидним, чому нашими першими кроками в парламенті буде
не лише скасування цього та інших ганебних антиукраїнських законів, але й ухвалення
закону про імпічмент Президента і застосування цієї процедури щодо Віктора Януковича»
(Олег Тягнибок: «Підписом під «мовним» законом Янукович засвідчив, що він не є
гарантом Конституції України» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031794/). – 2012. – 8.08).

***

Украинцы не поддержат инициативу об упразднении существующего герба и гимна
в случае вынесения этих вопросов на общенациональный референдум. Об этом заявил
глава партии «Свобода» Олег Тягныбок.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031745/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031794/
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«Государственное самосознание украинцев на таком уровне, что мало кто возьмется
поддержать такую антигосударственную идею», – отметил он. По мнению О. Тягныбока,
соответствующая инициатива лидера Коммунистической партии Украины П. Симоненко
является блефом и предвыборным пиаром.

«Заявление П. Симоненко по изменению герба и гимна Украины путем референдума
– бред. Это у главного коммунистического прислужника олигархов, как говорил их
кровавый диктатор Сталин – головокружение от успехов. После подписания
украинофобского закона о языках Симоненко действительно понесло», – заявил
О. Тягныбок.

По его словам, в случае прохождения в парламент на предстоящих осенью выборах
партия «Свобода» будет инициировать принятие закона о запрете коммунистической
идеологии в Украине. «Как видим, он актуальный сегодня», – резюмировал О. Тягныбок
(Тягныбок: у Симоненко головокружение от успехов // From-ua – Новости из Украины
(http://www.from-ua.com/news/e1c2a111f1f58.html). – 2012. – 10.08).

***

Партия Наталии Королевской «Украина – Вперед!» 8 августа подала на регистрацию
в Центральную избирательную комиссию партийный избирательный список, а также
список кандидатов в народные депутаты по мажоритарным округам. Об этом сообщили в
пресс-службе партии.

Как сообщил после подачи документов член политсовета партии «Украина –
Вперед!» Алексей Логвиненко, всего в избирательный список включено 150 кандидатов,
среди которых нет старых политиков и представителей финансово-промышленных групп.
Кроме того, поданы списки 109 кандидатов в депутаты от партии по мажоритарным
округам.

«Еще несколько месяцев назад никто не верил, что политика может быть открытой,
что можно создать партию нового типа,  привести в политику новых лидеров,  которые
будут работать на страну и для людей. Сегодня это реальность. Партия «Украина –
Вперед!» – альтернатива старым политика. И мы победим, чтобы реализовать нашу
главную цель –  обеспечить достойную жизнь каждому,  дать возможность каждому
реализовать себя в своей стране», – подчеркнул он.

Логвиненко отметил, что команда Королевской объединила настоящих
профессионалов, которые добились успеха в различных отраслях и готовы теперь взять на
себя ответственность за всю страну. По его словам, 62 % кандидатов – это молодые люди
возрастом от 21 до 35 лет. Средний возраст всех кандидатов – 34 года. 94 % из них имеют
высшее образование, 17 % – два высших образования. 33 % – предприниматели, по 21 % –
квалифицированные работники и топ-менеджеры, 19 % – общественные деятели (Партия
Королевской подала в ЦИК избирательные списки // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116815.html). – 2012. – 8.08).

***

Украинский народ требует обновления политики. А чтобы добиться обновления,
необходимо привести во власть новых политических лидеров с новым мышлением,
новыми подходами, не запятнанных негативом пребывания в политике. Только они
смогут построить новое государство на основе экономической модели роста и занятости,
которая обеспечит достойный уровень жизни для каждого украинца. Такими словами
формулирует партия «Украина – Вперед!» свою главную задачу.

Команда, которая вместе с Королевской идет в Верховную Раду, состоит из людей,
добившихся весомых результатов, каждый на своем профессиональном пути.

http://www.from-ua.com/news/e1c2a111f1f58.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116815.html
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Впервые за последние годы кандидатами в депутаты стали не действующие
депутаты, чиновники и олигархи, а активные граждане, сумевшие заручиться поддержкой
украинцев уже на этапе рейтингового голосования, по итогам которого и был
сформирован список партии.

Возглавила список, конечно же, лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия
Королевская.

По словам Н. Королевской, команда «Украина – Вперед!» собрала в своих рядах
настоящих лидеров, которые сделали себя сами и готовы брать ответственность за страну.
«Люди устали от старых политиков, неспособных ничего изменить в стране. Нынешняя
власть безнадежно отстала от общества, которое ушло далеко вперед в своем развитии», –
констатировала Королевская. Раз старым политикам больше доверия нет, нужно помочь
прийти во власть новым лицам, людям с новым мышлением, готовым работать в
интересах всех украинцев, а не только ради своего кармана. «И наша задача сегодня –
привести в политику новое поколение. Еще совсем недавно нам говорили, что это
невозможно – создать партию новых лидеров. Сегодня мы здесь, и это реальность. Теперь
они готовы идти в политику, чтобы взять ответственность за всю страну. Мы смогли стать
плечом к плечу, несмотря на противостояние и борьбу, смогли объединить тех, кто
никогда не боялся, кто верит в Украину. Я верю в вас и знаю, что мы победим», – заявила
Н. Королевская в ходе партийного съезда.

Кроме участников и прессы съезд посетили иностранные гости. Так, посол Венгрии
в Украине Михаль Баер отметил позитивную атмосферу на мероприятии и творческий
подход организаторов съезда.  «Это уже новое поколение политиков,  у них есть
ответственность, есть возможности и есть потенциал. Выборы покажут, что партия успела
сделать за короткий срок. Всем украинским политическим силам, которые выступают за
верховенство права, за конкурентоспособную европейскую Украину, мы безусловно,
желаем успеха», – отметил дипломат.

Креативность подхода к организации главного предвыборного события для молодой
политической силы отметили и политические эксперты. Но самым важным все же
считают то, что Королевская выполнила обещание и наполнила свой список новыми
лицами. По мнению главы правления Центра прикладных политических исследований
«Пента» В. Фесенко, лишь съезд партии Королевской показал, что соответствует манере
поведения «новых политиков». «Наталия Королевская представила в первой десятке
наибольшее число тех кандидатов, которые подпадают под понятия «новые лидеры» и
«новые имена», – подчеркнул он.

«У Наталии Королевской состав списка будет в наибольшей степени работать на
заявленный предвыборный образ. Образ политической силы, которая сознательно уходит
от конфликта между властью и оппозицией и которая предлагает избирателю новых
лидеров, не имеющих привязки к каким-то политическим силам или идеологическим
брендам. Практически все люди, которые заявлены, кроме, понятное дело, Наталии
Королевской, не имеют политической биографии. Это профессионалы в разных сферах
общественной жизни, причем часто профессионалы довольно известные, как, например,
Андрей Шевченко. Многие из этих людей прошли процедуру всенародного отбора, а
значит, политическая сила демонстрирует и возможность социальных лифтов для
молодых профессионалов, участвующих в партии Королевской», – считает В. Фесенко
(Пацюк А. Новые лидеры идут в парламент. Вместе с партией «Украина – Вперед!» //
«Южная правда» (http://www.up.mk.ua/cgi-bin/page2st.php?param=5724). – 2012. – 9.08).

***

6 серпня Борис Тарасюк зустрівся з представниками громадськості та політичних
сил міста Володимир-Волинський, зокрема з депутатами обласної та міської ради.

http://www.up.mk.ua/cgi-bin/page2st.php?param=5724


22

Під час виступу Б.  Тарасюк повідомив присутнім,  що метою його поїздки є
ознайомлення мешканців із ситуацією в державі. За словами лідера НРУ ситуація в нашій
країні викликає тривогу.

«Для подібного висновку є кілька підстав.  Про це свідчать соціологічні дані та
міжнародні оцінки», – повідомив він.

Окрему увагу Б. Тарасюк звернув на питання соціального захисту населення,
зокрема торкнувся питання щодо збільшення владою коштів на власне утримання. Крім
того за словами лідера НРУ нинішня влада списала 24 млрд грн боргу підприємствам
паливно-енергетичного комплексу, що належать олігархам.

«Вони жирують,  в першу чергу,  збагачуючись за рахунок Державного бюджету.  За
останні два роки в офшори було переведено біля 54 млрд дол., що більше ніж бюджет
України на рік», – заявив Б. Тарасюк

Крім лідера НРУ виступив депутат Волинської обласної ради від ВО «Свобода»
Євген Мельник, котрий є кандидатом у народні депутати по мажоритарному округу із
центром у Володимир-Волинському. За його словами єдине, що покращили «регіонали»
це власні статки.

«Ми бачимо,  що закони,  які приймає партія влади не йдуть на користь Україні»,  –
додав Є. Мельник.

Особливу увагу Борис Тарасюк та Євген Мельник звернули увагу на спроби
«регіоналів» ввести другу державну мову, що вони розцінили як прояв сепаратизму та
замах на нашу державу.

«Я вніс законопроект, котрий виключає російську мову з числа тих, що потребують
захисту», – повідомив присутнім Б. Тарасюк (Борис Тарасюк зустрівся з мешканцями
Володимир-Волинського // Офіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-zustrivsja-z-meshkancjami-
volodimir-volins.html). – 2012. – 6.08).

***

«Олег Ляшко подав законопроект про вільний обіг зброї. Таким чином можна буде
суттєво знизити рівень злочинності», – так зазначив лідер УНА-УНСО Юрій Шухевич.

«Тому я пропоную дозволити зберігати і використовувати короткоствольну
вогнепальну зброю з метою самооборони і виступлю з такою ініціативою у Верховній
Раді, – зазначив Юрій Шухевич, який має намір балотуватися по Коломийському
мажоритарному окрузі. – Розроблений мною законопроект передбачає визнання
потерпілим власника, який застосував її на власній території проти грабіжника. Прийняття
цього законопроекту необхідно, щоб бандит, який має намір напасти на нещасну бабусю з
метою забрати у неї пенсію, знав, що може отримати кулю в лоба. Щоб маніяк, який хоче
зґвалтувати дівчину,  знав,  що за це вона може йому щось відстрелити.  Грабіжник,  який
захоче лізти в чужу квартиру, добре подумає, перш ніж це робити, адже в потенційної
жертви може бути пістолет. Бо влада нас не захистить. Правоохоронні органи
обслуговують лише інтереси Партії регіонів та олігархів, а не простих людей. Тож мусимо
захистити себе самі! Вільний обіг вогнепальної короткоствольної зброї – це наше право на
самозахист. Там, де зброя легалізована, зокрема, у Швейцарії, Фінляндії, Норвегії – рівень
злочинності є найнижчим у Європі. В США вільний обіг зброї гарантується другою
поправкою до Конституції. За 5 років дії відповідного закону в Естонії рівень злочинності
знизився у 5 разів. Навіть у Молдові за аналогічний період рівень насильства скоротився у
2  рази,  а вбивств на 20  %.  В той час,  коли в Україні за рік від рук злочинців гине
щонайменше 6 тис. осіб» (Юрій Шухевич: «Вільний обіг вогнепальної
короткоствольної зброї – це наше право на самозахист» // ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/ua/2012/08/06/9729/view). – 2012. – 6.08).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-zustrivsja-z-meshkancjami-volodimir-volins.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-zustrivsja-z-meshkancjami-volodimir-volins.html
http://vikna.if.ua/news/category/ua/2012/08/06/9729/view
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***

Політична партія «Україна Майбутнього» затвердила списки кандидатів у народні
депутати по загальнодержавному багатомандатному округу та одномандатних округах.
Про це повідомляє офіційний сайт партії.

На з’їзді партії 5 серпня затвердили передвиборну програму і першу п’ятірку лідерів.
Так,  очолив цей список народний депутат Святослав Олійник.  Другою у списку
затвердили телеведучу популярного молодіжного шоу «Дурнєв +1» Дар’ю Шилову (Дашу
Ши).

Олійник зазначив,  що в ході виборчої кампанії та подальшої діяльності «УМ» буде
співпрацювати з партією Віталія Кличка «Удар». Програма партії базується на тезах
українського філософа Григорія Сковороди і проголошує вищими цінностями свободу і
гуманізм

Кандидатом в нардепи по округу № 201 (м. Чернівці) партія «Україна Майбутнього»
висунула співаючого депутата Віталія Ткачука (У п’ятірці лідерів партії «Україна
Майбутнього» – телеведуча молодіжного шоу «Дурнєв +1» // Молодий буковинець
(http://molbuk.ua/ukraine/49016-u-pyatrc-lderv-partyi-ukrayina-maybutnogo-televeducha-
molodzhnogo-shou-durnyev-1.html). – 2012. – 6.08).

***

«Радикальная партия» Олега Ляшко утвердила партийный список кандидатов в
народные депутаты и кандидатов по мажоритарным округам.

«197 человек вошло в партийный список и 30 человек мы выдвинули по
мажоритарным округам», – сказал Ляшко после окончания ІV съезда партии.

В первую пятерку списка попала многодетная мать Оксана Шевченко
(Кировоградская область), помощник Ляшко Андрей Лозовый, «будущая мама» Ксения
Сапунова, слепой певец, руководитель Калининского сельского Дома культуры
(Харьковская область) Иван Ганзера, мэр города Щорс Роман Зуб.

В числе кандидатов, выдвинутых по мажоритарным округам, лидер партии Ляшко
(Черниговская область), телеведущая Наталья Розинская (Киев) (Ляшко взял в первую
пятерку мать-героиню и своего помощника // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/07/164544_lyashko_vzyal_pervuyu_pyaterku.html). – 2012. – 7.08).

***

Лидер Радикальной партии Олег Ляшко призвал бойкотировать выборы в связи с
тем, что Центральная избирательная комиссия отказалась зарегистрировать кандидатами в
народные депутаты Юлию Тимошенко и Юрия Луценко.

«Поскольку при таких условиях выборы не могут быть честными и справедливыми,
я призываю все демократические силы принять решение об отказе участвовать в этом
фарсе под названием «выборы». В знак солидарности с политзаключенными Радикальная
партия готова бойкотировать выборы», – заявил Ляшко.

Он также напомнил, что несколько месяцев назад один из лидеров объединенной
оппозиции Арсений Яценюк заявлял,  что не пойдет на выборы,  если в них не будут
участвовать Юлия Тимошенко и Юрий Луценко. Ляшко надеется, что Яценюк сдержит
свое слово, если он искренне хочет, чтобы политзаключенные были свободными (Ляшко
призывает бойкотировать выборы // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116837.html). – 2012. – 9.08).

http://molbuk.ua/ukraine/49016-u-pyatrc-lderv-partyi-ukrayina-maybutnogo-televeducha-molodzhnogo-shou-durnyev-1.html
http://molbuk.ua/ukraine/49016-u-pyatrc-lderv-partyi-ukrayina-maybutnogo-televeducha-molodzhnogo-shou-durnyev-1.html
http://lb.ua/news/2012/08/07/164544_lyashko_vzyal_pervuyu_pyaterku.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116837.html


24

***

Міністр із питань надзвичайних ситуацій, лідер Єдиного Центру Віктор Балога
погодив свою відпустку й балотування в парламент із Президентом і не має наміру
співробітничати з опозицією.

Відповідаючи на запитання,  чому він не піде у відставку,  щоб дати можливість
повноправному міністру керувати роботою відомства в складний період через сезон
пожеж, Балога сказав: «Президент може ухвалити рішення щодо моєї відставки й
призначити нового міністра хоч сьогодні, і неважливо, у відпустці я чи ні».

Він також зазначив, що «не у всьому» підтримує соціально-економічну політику
влади.

«Як діючий член уряду, скажу, що я хотів би бачити рух країни в більш правильному
напрямку,  ніж те,  що в нас є сьогодні.  Я хочу,  щоб думка влади збігалася з думкою
суспільства. Зараз я такої гармонії не бачу. І саме про це я буду говорити в себе в окрузі»,
– сказав він.

На репліку, чи не здається йому дивним, що діючий член уряду висловлює певне
невдоволення роботою Кабінету міністрів, Балога сказав:

«Хіба це критика? Це побажання того, щоб люди ставилися позитивно й до діючого
президента, і до уряду незалежно від того, на заході вони живуть або на сході. Тож я не
критикую».

Відповідаючи на запитання, з ким Єдиний центр точно не має наміру
співробітничати в парламенті, Балога сказав:

«Однозначно, що у фракції партії «Батьківщина» я працювати не буду. Навіть без
Юлії Тимошенко, у нинішньому її виді».

«Причому це не впливає на мою позицію щодо трагічного питання про перебування
Юлії Тимошенко у в’язниці, що, я вважаю, потрібно вирішити якнайшвидше. Без цього
країна не зможе рухатися далі, нас б’ють за Тимошенко й із Заходу, і зі Сходу».

Відповідаючи на запитання, яким він бачить вихід із ситуації з Тимошенко, він
сказав: «Важливо, щоб це було політичне рішення, і тоді шляхів знайдеться багато.
Потрібна політична воля глави держави,  парламенту,  позиція еліти,  відповідальної за
розвиток подій у країні».

Він також відзначив, що навряд чи піде з парламенту у виконавчу владу. «Шанси
мінімальні», – сказав він (Віктор Балога заявив, що не співпрацюватиме з опозицією //
ClipNews.info (http://panorama-mukachevo.com/2012/08/07/27334). – 2012. – 7.08).

***

Підписаний Президентом Віктором Януковичем закон про ратифікацію вільної
торгівлі зі Співдружністю Незалежних Держав не гарантуватиме українському бізнесу
захищеності та обстоювання його інтересів. Про це заявив лідер «Європейської партії
України» Микола Катеринчук.

«Підписання Президентом Віктором Януковичем закону про ратифікацію угоди про
створення Зони вільної торгівлі СНГ,  а фактично ця угода розповсюджується тільки на
Росію та Білорусь, є кроком проти українського виробника», – запевнив він.

За словами політика, ця угода розповсюджується лише на 30 % взаємного
товарообігу між країнами СНД.  Більшість товарів,  у тому числі й нафта,  газ та
нафтопродукти і далі обкладатимуть митом і підпадатимуть під обмеження.

«Ратифікація цієї угоди фактично поклала край усім розмовам про можливість
створення нормальної зони вільної торгівлі в межах СНД без виключень та обмежень.
Росія недвозначно дала зрозуміти всім своїм партнерам, що вона не зацікавлена у вільній
торгівлі з сусідами», – переконаний Катеринчук (Катеринчук: Вільна торгівля з СНД
спрацює проти українського виробника // Biznes.km.ua

http://panorama-mukachevo.com/2012/08/07/27334/
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(http://biznes.km.ua/onenews/Katerinchuk-Vilna-torgivlya-z-SND-spracyuye-proti-
ukrayinskogo-virobnika.html). – 2012. – 11.08).

***

«Лідер комуністів Петро Симоненко та його поплічники мають нести
відповідальність за злочин, передбачений ст. 338 КК України, що полягає у нарузі над
державними символами України», – зазначає голова Секретаріату Головного Проводу
Конгресу Українських Націоналістів Володимир Манько.

«В той час, коли на олімпійських іграх у Лондоні здіймається вверх синьо-жовтий
прапор, підвищуючи таким чином авторитет нашої країни у світі і зміцнюючи єдність в
українському суспільстві, комуністи виступають за зміну державної символіки України»,
– продовжує Манько.

Політик звертає увагу, що такими діями КПУ вкотре доводить свою антиукраїнську
та антидержавну сутність.

«З подібними заявами комуністи виступають як провокатори, ініціюючи
протистояння у суспільстві,  аби набрати очки на виборах.  Це й зрозуміло,  бо
запропонувати конструктивну економічну програму вони не в змозі», – каже Манько.

«Позиція Конгресу Українських Націоналістів та наших партнерів з політичного
об’єднання «Наша Україна» є незмінною – остаточна декомунізація України, заборона
комуністичної ідеології та кримінальна відповідальність за наругу над державними
символами України», – підкреслює голова Секретаріату Головного Проводу КУН
(Володимир Манько: за наругу над державними символами комуністи повинні
понести відповідальність // Конгрес Українських Націоналістів
(http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-za-narugu-nad-derzhavnimi-simvolami-ukrayini-
komunisti-mayut-vidpovidati/). – 2012. – 11.08).

***

Центральная избирательная комиссия Украины зарегистрировала партийный список
партии Новая политика.

Такое решение принято на заседании ЦИК 11 августа.
Список возглавил глава Государственного агентства по вопросам науки,

инноваций и информатизации Владимир Семиноженко (ЦИК зарегистрировала
партсписок «Новой политики» во главе с Семиноженко // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/tsik-zaregistrirovala-partspisok-novoi-politiki-vo-glave-s-
seminozhenko). – 2012. – 11.08)

***

Новая партия «Демократический альянс» не будет участвовать в парламентских
выборах 28  октября.  Об этом заявил глава партии Василий Гацько.  По его словам,
собранных партией средств недостаточно для регистрации предвыборного списка.

В тоже время, Гацько сообщил, что за последние две недели команда ДемАльянса
получила очень много предложений «от запятнанных политиков, представителей
олигархов, власти и оппозиции «помочь» нам». Но на все эти пропозиции партия ответила
отказом.

Гацько также сообщил, что в процессе первого публичного сбора средств на залог
для участия в выборах было собрано 490723,38 грн, которые перечислили более
1000 украинских граждан.

Но в тоже время,  партия не будет простым наблюдателем на выборах.  Потому они
выдвигают своих кандидатов по мажоритарным округам. А именно Василий Гацько и

http://biznes.km.ua/onenews/Katerinchuk-Vilna-torgivlya-z-SND-spracyuye-proti-ukrayinskogo-virobnika.html
http://biznes.km.ua/onenews/Katerinchuk-Vilna-torgivlya-z-SND-spracyuye-proti-ukrayinskogo-virobnika.html
http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-za-narugu-nad-derzhavnimi-simvolami-ukrayini-komunisti-mayut-vidpovidati/
http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-za-narugu-nad-derzhavnimi-simvolami-ukrayini-komunisti-mayut-vidpovidati/
http://4vlada.net/partii-lidery/tsik-zaregistrirovala-partspisok-novoi-politiki-vo-glave-s-seminozhenko
http://4vlada.net/partii-lidery/tsik-zaregistrirovala-partspisok-novoi-politiki-vo-glave-s-seminozhenko
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Римма Белоцерковская будут идти по 211 и 106 округу (ДемАльянс отказался от
участия в выборах // Перший Діловий Телеканал
(http://fbc.net.ua/news/politic/demaljans_otkazalsja_ot_uchastija_v.html). – 2012. – 13.08).

***

В Министерство юстиции уже обратилось 37 партий с заявлениями
относительно засвидетельствования копий уставов и свидетельств о регистрации
партий для участия в парламентских выборах.

По словам министра Александра Лавриновича, по состоянию на 9 августа
Министерством юстиции уже засвидетельствовано копии уставов и свидетельств о
регистрации 34 политическим партиям.

Копии уставов и свидетельств о регистрации для участия в выборах 28 октября уже
выдано 33 партиям. Документы получили следующие партии:

• Коммунистическая партия Украины;
• Политическая партия «Зеленые»;
• Партия Регионов;
• Всеукраинское объединение «Батьківщина»;
• Партия государственного нейтралитета;
• Партия «Вече»;
• «Справедливая Украина»;
• Радикальная партия Олега Ляшко;
• Аграрная партия Украины;
• Украинская Национальная Консервативная партия;
• «Новая политика»;
• Всеукраинское объединение «Свобода»;
• Политическая партия «УДАР (Украинский Демократический Альянс за Реформы)

Виталия Кличко»;
• Партия «Руский блок»;
• Партия Натальи Королевской «Украина – Вперед!»;
• Политическая партия «Демократический альянс»;
• Партия Зеленых Украины;
• Социалистическая партия Украины;
• Политическая партия Украинская платформа «СОБОР».
• Либеральная партия Украины;
• Народная Экологическая партия;
• Партия «За Права Человека»;
• Политическая партия «Украина будущего»;
• Партия пенсионеров Украины;
• Политическая партия «Народно-трудовой союз Украины»;
• Украинская партия «Зеленая планета»;
• Славянская партия;
• Политическое объединение «Родная Отчизна»;
• Политическая партия Всеукраинское объединение «Громада»;
• Политическая партия «За лучшую жизнь»;
• «Гражданская солидарность»;
• Всеукраинская Чернобыльская Народная Партия «За благосостояние и социальную

защиту народа»;
• Политическая партия «Казацкая Украинская Партия».
На рассмотрении Министерства юстиции находятся заявления о заверении копий

3 партий:
• Политическая партия «Наша Украина»;

http://fbc.net.ua/news/politic/demaljans_otkazalsja_ot_uchastija_v.html
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• Социал-демократическая партия Украины;
• Меритократическая партия Украины.
Министр юстиции отметил, что в настоящее время засвидетельствованы, но не

выданы, копии уставных документов партии Конгресс Украинских Националистов
(37 партий планируют принять участие в парламентских выборах //
Донбасс(http://donbass.ua/news/politics/2012/08/10/37-partii-planirujut-prinjat-uchastie-v-
parlamentskih-vyborah.html). – 2012. – 10.08).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Недавнее постановление правительства о повышении стипендий с 1 сентября
свидетельствует о том, что в стране продолжают реализовываться социальные
инициативы Президента.

На этом акцентировал внимание народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов, председатель Комитета ВР по вопросам
науки и образования Максим Луцкий. Об этом он сказал, комментируя повышение с
1сентября 2012 минимальных стипендий для учащихся ПТУ, вузов, а также стипендии для
детей-сирот и детей, лишенных родительской опеки.

«Можно только поддержать усилия власти, ее шаги по повышению социальных
стандартов особенно для молодежи, студентов. Это позволит им сконцентрироваться на
получении образования, а не на подработках. Конечно, это не те размеры, к которым мы
стремимся. Но в рамках своих возможностей мы это уже реализуем. Так же это будет
продолжаться и если мы примем закон о высшем образовании – мы там поднимаем
уровень стипендии до прожиточного минимума. Это тоже очень важный шаг», – отметил
народный депутат.

«Это также свидетельствует о том, что мы не на словах, а реальными делами
выполняем свои предвыборные обещания», – подчеркнул парламентарий.

Также относительно принятия закона о высшем образовании, глава профильного
комитета отметил, что «как только в Комитет придет закон, он будет немедленно
рассмотрен и передан в зал. Если все выводы министерств и ведомств поступят в
соответствии с поручением Премьер-министра, то это будет сделано в ближайшее время...
Было бы хорошо это сделать еще в нынешнем созыве», – добавил он.

М. Луцкий отметил, что решение о повышении стипендий свидетельствует о том,
что в стране продолжают реализовываться социальные инициативы Президента (Максим
Луцкий:  Повышение стипендий с 1  сентября свидетельствует о том,  что в стране
продолжают реализовываться социальные инициативы Президента // Официальный
сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501f9db1c4ca42cc44000375?print=1). – 2012. –
6.08).

***

Создание ОСМД, следствием которого является благоустройство, модернизация и
общее улучшение жилищных условий,  позволяет сэкономить до 40  %  затрат на
энергоресурсы. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской
фракции Партии регионов, заместитель председателя Комитета ВР по вопросам
строительства и жилищно-коммунального хозяйства Игорь Лысов.

По словам И. Лысова, государство позаботиться о создании ОСМД в каждом
регионе.

http://www.partyofregions.org.ua/news/501f9db1c4ca42cc44000375?print=1
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«Сейчас необходимо сделать серьезную программу в разрезе регионов, и если
области профицитные, то должны предусматривать в своем бюджете необходимые
средства, а если они не могут, то тогда будут получать какие-то субвенции из госбюджета.
Ведь все равно эти деньги потом вернутся в бюджет на экономии энергоносителей. Таким
образом, мы улучшим условия проживания каждой семьи, проживания жителей дома на
территории, а деньги и так вернутся, ведь мы сэкономим около 40 % расходов на
энергоресурсы», – считает депутат.

Вместе с этим,  необходимо ввести стимулы перехода к ОСМД – таким может быть
передача земли в собственность общин.

«Необходимо, чтобы государство участвовало в различных программах, связанных с
ЖКХ и стимулировало переход мест компактного проживания, т.е. жилых домов, на
рельсы создания ОСМД. Но для этого нужно стимулирование: нужно бесплатно передать
людям землю, которая находится под зданиями, в собственность. Также обязательно
нужно утеплить дом и отремонтировать в нем основные конструкции. Далее необходимо
привести в порядок сети и инженерное оборудование,  которое есть в доме.  Каждый дом
требует индивидуального ценового подхода и, разумеется, оплаты. А потом надо
придумать, как ввести государственно-частную форму взаимоотношений. Это позволит в
значительной мере улучшить жилищный фонд и благоустройство»,  –  добавил И.  Лысов
(Игорь Лысов: ОСМД позволяет сэкономить до 40 % затрат на энергоресурсы //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501f86a5c4ca42cc44000373?print=1). – 2012. –
6.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
представитель Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко убежден, что с
курением нужно бороться 2 путями: запретом рекламы и повышением акцизов.

«Мы осуществляем активные меры по предупреждению курения двумя путями: во-
первых, запрет рекламы, а во-вторых – это повышение акцизов, что поможет сделать
табачную продукцию менее доступной», – заявил депутат.

Ю. Мирошниченко считает, что на сегодняшний день сигареты, как и
слабоалкогольные напитки, в нашей стране являются достаточно доступными. «Поэтому
их нужно не пропагандировать, а делать менее доступными, особенно для подростков. И,
безусловно, молодежь должна больше времени уделять физической культуре, занятиям в
спортивных секциях, где она сможет себя реализовать», – подчеркнул он.

По мнению народного депутата, ситуация в нашей стране подтверждает острую
необходимость запрета рекламы сигарет и принятия мер для эффективной реализации
принятых в этой сфере законов (Юрий Мирошниченко: С курением нужно бороться
2 путями: запретом рекламы и повышением акцизов // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/501fdbbcc4ca42cc44000388). – 2012. –
6.08).

***

Народному депутату від Партії регіонів Владиславу Лук’янову страшно навіть
уявити, який надзвичайно високий рівень підтримки отримає на виборах партія влади.

«Я приходжу до висновку, що результат виборів може виявитися навіть вищим за ту
соціологію, яку ми отримуємо зараз. Адже якщо зараз, влітку, коли люди відпочивають, їм
не до політики,  соціологи дають нам близько 30  %,  то в міру наближення виборів,
поляризації суспільних настроїв і наростання підтримки, мені навіть страшно уявити,
наскільки наш підсумковий результат може виявитися вище навіть найсміливіших

http://www.partyofregions.org.ua/news/501f86a5c4ca42cc44000373?print=1
http://www.partyofregions.org.ua/news/501fdbbcc4ca42cc44000388


29

прогнозів», – заявив Лук’янов. За його словами, він допускає 40 %, а «може, навіть і
більше».

«Але можна ж помилитися і в меншу сторону: може дуже яскраво спрацювати
опозиція, може бути якесь зовнішнє втручання. Ми ж пам’ятаємо, як у Партії регіонів
вкрали перемогу на президентських виборах у 2004 р.», – додав «регіонал».

«Я допускаю, що в силу якихось зовнішніх обставин ми можемо втратити якийсь
маленький шматочок розміром у 3–4  %  голосів.  Але думаю,  що та цифра,  про яку ми
говорили, могла б бути для нас хорошим орієнтиром», – зазначив Лук’янов.

Він вважає, що залишиться багато депутатів із цього скликання.
«Список, я вважаю, оновиться відсотків на 30. Але яка частина списку, верхня або

нижня, оновиться – це вже інше питання», – сказав нардеп (Лук’янову «навіть страшно
уявити» як багато голосів наберуть «регіонали» на виборах // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/169463-lukyanovu-navit-strashno-uyaviti-yak-bagato.html). – 2012. –
7.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
представитель Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко убежден, что
эффективная система государственного управления невозможна без четкого
распределения полномочий между органами исполнительной власти. Об этом он заявил,
комментируя внесение на рассмотрение парламента законопроектов с изменениями в ряд
законодательных актов, которые регулируют деятельность центральных органов
исполнительной власти.

«Эффективная система государственного управления невозможна без четкого
распределения полномочий между органами исполнительной власти, ведь дублирование
их полномочий недопустимо. Необходима четкая оптимизация функций органов
исполнительной власти. Для того, чтобы повысить эффективность и снизить затраты
средств бюджета на содержание государственного аппарата, требуется существенное
законодательное реформирование правил, по которым он функционирует», – сказал
Ю. Мирошниченко.

Политик отметил, что в нашем государстве активно внедряется административная
реформа, инициированная Президентом Украины. Ее реализации способствовали
изменения в конституционном и административном законодательстве. Однако пока
существует необходимость закрепления в правовом поле качественно нового механизма
сдерживания и противовесов между различными ветвями власти и нормирования на
законодательном уровне их полномочий.

«Собственно, для этого и были разработаны семь законопроектов, которыми
предлагается внести изменения в почти 340 законодательных актов, регулирующих
вопросы деятельности 58 центральных органов исполнительной власти. Они (эти
изменения. – Ред.) должны привести положения законодательных актов в соответствие с
нормами Конституции Украины, законами о Кабинете Министров Украины и о
центральных органах исполнительной власти», – резюмировал депутат (Юрий
Мирошниченко: Эффективная система государственного управления невозможна без
четкого распределения полномочий между органами исполнительной власти //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50212b8dc4ca42cc440003b1). – 2012. – 7.08).

***

Избирательное законодательство, поддержанное большинством, выстроено таким
образом, что фальсифицировать итоги выборов невозможно. Об этом заявил народный

http://vidgolos.com/169463-lukyanovu-navit-strashno-uyaviti-yak-bagato.html
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депутат Украины, председатель парламентской фракции Партии регионов
Александр Ефремов в Луганске.

Относительно заявлений отдельных политических сил о возможных фальсификаций
в ходе выборов, А. Ефремов отметил: «Выборное законодательство, поддержанное
большинством парламентариев, в том числе и оппозиционных, выстроено таким образом,
что фальсифицировать итоги выборов просто невозможно. Любые нарушения могут
повлечь за собой уголовную ответственность и наказание».

«Никому не советую заниматься подобными вещами», – предостерег парламентарий.
Политик отметил, что недовольных избирательным законодательством всегда

бывает предостаточно, особенно в лагере проигравших.
Также в отношении действий оппозиционных сил, которые активизировали критику

власти в предвыборный период, народный депутат отметил, что «истинная оппозиция
должна иметь свою позицию, то есть свою точку зрения на обсуждаемую проблему, но это
не значит, что надо отрицать любые действия власти без объяснений и собственных
предложений».

Вместе с этим он напомнил, что в предыдущие периоды у представителей нынешней
объединенной оппозиции был негативный опыт сотрудничества между собой, когда они
разваливали собственные политические структуры и создавали новые (Александр
Ефремов: Избирательное законодательство выстроено таким образом, что
фальсифицировать итоги выборов невозможно // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5022116fc4ca42cc440003c6). – 2012. –
8.08).

***

Внимание главы государства и правительства сосредоточено на поддержке
национального производителя, в том числе и сельхозпроизводителя, поэтому украинцы
будут с хлебом и цены на него не будут расти. Об этом заявил народный депутат
Украины, член парламентской фракции Партии регионов, член Комитета ВР по
вопросам аграрной политики и земельных отношений Григорий Смитюх.

Народный депутат обратил внимание на то, что, по предварительным данным,
несмотря на неблагоприятные погодные условия в Украине, урожай будет меньше только
за рекордный прошлогодний. «По оценкам экспертов, Украина соберет в этом году в
пределах 45–47 млн т зерна. Для текущей ситуации, связанной с климатическими
условиями в мире,  не только в Украине,  –  это очень неплохие показатели.  Мы имеем
достаточно хорошие показатели, имея экстремальные погодные условия», – подчеркнул
парламентарий.

Вместе с тем политик акцентировал внимание на том, что, «учитывая сложные
условия, Украина получила как никогда очень высокие показатели по качеству зерна». Он
отметил, что в этом году подавляющее количество собранной пшеницы – это
продовольственное зерно высокого класса.

«То есть, хотя в количестве мы немного потеряем, в качестве мы значительно
добавим», – отметил Г. Смитюх.

Вместе с тем депутат подчеркнул, что цены на хлеб в Украине останутся на уровне
прошлогодних. «И это заслуга и правительства, и граждан, работающих в этом секторе. И
следует приветствовать их труд и этот результат», – подчеркнул он.

Депутат отметил, что любые спекуляции относительно цен на хлеб – это не что иное,
как пустая политическая трескотня.

«То есть,  когда на рынке Украины вдвое больше зерна,  чем Украина потребляет,  –
мы с уверенностью можем говорить, что будем иметь стабильную цену. Речь будет идти о
стабильной цене на наш основной традиционный продукт – хлеб», – отметил народный
депутат.

http://www.partyofregions.org.ua/news/5022116fc4ca42cc440003c6
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Г. Смитюх подчеркнул, что сегодня внимание со стороны главы государства,
правительства как никогда сконцентрировано на поддержке национального
производителя, в том числе сельхозпроизводителя.

«Поэтому украинцы будут стабильно обеспечены хлебом в этом году. И цены будут
стабильны во всей стране», – резюмировал политик (Григорий Смитюх: Украинцы
будут с хлебом и цены на него будут стабильными // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5022692fc4ca42cc440003d9). – 2012. –
8.08).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов Сергей
Кивалов, считает, что, подписав Закон «Об основах государственной языковой
политики», Президент Украины показал свое отношение и к закону в частности, и к
языковой проблеме вообще.

«Я считаю, что это победа здравого смысла, рационального подхода и прагматизма
над националистическими неаргументированными выкриками. Президент показал, что все
граждане нашего государства для него равны, что представители национальных
меньшинств имеют такие же права, как и все остальные граждане Украины», – отметил
политик.

По мнению С. Кивалова, Президент подписал закон в интересах наших граждан и во
исполнение обязательств перед европейским сообществом.

«Да, наш с Вадимом Колесниченко закон не идеален. Идеального закона не
существует априори, критики найдутся всегда. Но политика государства в языковом
вопросе должна быть четкой, чтобы не давать повода для спекуляций. Насколько я знаю, у
Виктора Януковича есть свои предложения относительно изменений к закону. Скорее
всего, будет создана специальная рабочая группа, в состав которой с удовольствием войду
и я. Цель – усовершенствование закона», – добавил народный депутат.

«Напомню, что мы, не смотря на изначальное авторство проекта закона, ко второму
чтению уже подавали около 50 поправок. Тогда не было возможности их толком
рассмотреть и,  тем более,  принять,  потому,  что профильный Комитет затянул
рассмотрение этого вопроса. Думаю, в сентябре, в спокойном режиме мы к этому вопросу
вернемся», – предположил он.

Политик также подчеркнул, что подписанный Президентом закон не несет угрозы
украинскому языку. «Он был и остается единственным государственным языком. Более
того, Президент инициирует большой проект по поддержке и развитию украинского
языка. А горстку оппозиционно озабоченных провокаторов, которые привыкли «стричь
купоны» на языковой теме, я попросил бы успокоиться и принять, как данность: Украина
– многонациональная страна и каждой национальности Конституция гарантирует равные
права», – подытожил политик (Сергей Кивалов: Президент инициирует большой
проект по поддержке и развитию украинского языка // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5022a324c4ca42cc440003f9). – 2012. –
8.08).

***

Народный депутат, заместитель председателя парламентской фракции Партии
регионов, один из авторов законопроекта Вадим Колесниченко считает, что принятие
закона «Об основах государственной языковой политики» свидетельствует о выполнении
Партией регионов своих обязательств перед избирателями

В тоже время, подписав языковой закон, Президент подтвердил правильность
избранного пути.

http://www.partyofregions.org.ua/news/5022692fc4ca42cc440003d9
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«Лично я очень доволен и удовлетворен тем, что Президент Украины подписал закон
«Об основах государственной языковой политики». Это мудрое и очень взвешенное
решение», – отметил политик.

По утверждению парламентария, принятие закона является выполнением Партией
регионов своих обязательств перед избирателями. «Кроме того, языковой закон
обеспечивает защиту прав человека и реализует обязательства Украины перед Советом
Европы в области гуманитарной политики», – добавил политик.

Колесниченко также напомнил, что Партия регионов неоднократно призывала
экспертное сообщество и своих оппонентов к обсуждению языковой политики. «Мы
никогда не скрывалась от диалога. Наоборот, мы ежедневно на протяжении последних
месяцев предлагали открытую дискуссию в поисках компромисса во всех слоях общества,
в части исполнения языковой политики. Поэтому я доволен, что сегодня президент
очередной раз выступил, как настоящий руководитель государства и предложил
продолжить этот диалог. Безусловно, Партия регионов примет в нем участие», – добавил
он (Янукович, подписав «язык», поступил мудро – Колесниченко // Программа
«ПОДРОБНОСТИ» (Интер) (http://podrobnosti.ua/power/2012/08/08/851501.html). – 2012.
– 8.08).

***

Зампредседателя Партии регионов Михаил Чечетов заявил, что депутатам,
которые решили идти на выборы как самовыдвиженцы, не стоит рассчитывать на
поддержку партии.

«Мы уважаем позицию каждого человека.  Если кто-то решил идти
самовыдвиженцем, то это их право. Но партийная машина будет поддерживать только тех,
кого выдвинул съезд», – отметил Чечетов.

При этом он подчеркнул, что даже те депутаты, которые не смогли попасть в список,
не останутся без работы.

«Партия на съезде утвердила списки. Да, некоторые не попали в них, есть и такие.
Очень тяжело было формировать список,  так как в партию входит 1,5  млн человек,  что
больше, чем все остальные партии вместе взятые. Но даже если кто-то и не попал в
список, то он не останется без работы. В зависимости от способностей каждого, мы
найдем им работу – кому в исполнительной власти, кому в комитетах и т.д.», – сказал
замглавы ПР.

Кроме того, отвечая на вопрос о наказаниях за нарушение партдисциплины, Чечетов
заявил, что не говорил о наказаниях для самовыдвиженцев.

«Слова санкции я не использовал.  Да,  после проведения выборов мы будем
анализировать, как они прошли, и кто какую работу проделал. Но о санкциях я не говорил
–  это написали журналисты»,  –  добавил он (Чечетов: самовыдвиженцам не стоит
рассчитывать на поддержку ПР // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/08/164661_chechetov.html). – 2012. – 8.08).

***

О новых инициативах власти, с которыми Партия регионов пойдет на парламентские
выборы, журналистам региональных изданий сообщила народный депутат Елена
Бондаренко. Эта встреча состоялась в рамках медиаклуба «На власний погляд»,
организованного Украинским журналистским фондом в Киеве.

Е. Бондаренко отметила, что сейчас парламентское большинство работает в тандеме
с Кабинетом Министров и Администрацией Президента Украины по пяти направлениям.
Первое – работа и образование, второе – жилищная проблема, третье – продовольственная
программа, четвертое – медицинская программа, пятое – работа производственного

http://podrobnosti.ua/power/2012/08/08/851501.html
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/08/164661_chechetov.html
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комплекса. По каждому из этих направлений у Партии регионов и правительства есть
инициативы, с которыми они пойдут на выборы. И по словам нардепа, некоторые из них
уже начали реализовываться.

Бондаренко пояснила, что с этой программой Партия регионов намерена идти на
выборы. «Если наша программа понравится большинству избирателей, если они захотят,
чтобы мы продолжали эти шаги, то они проголосуют за нас. Если программы останутся
без нашей помощи в парламенте, без нашего парламентского большинства, никто из
наших оппонентов обязательства по этим программам брать не будет, а значит, они не
будут реализованы, и мы вернемся в 2009 г.», – подытожила Бондаренко (Народный
депутат Елена Бондаренко: Обязанность государства – позаботиться о том, чтобы
люди были защищены // Николаевские новости
(http://www.niknews.mk.ua/2012/08/08/narodnyj-deputat-elena-bondarenko-objazannost-
gosudarstva--pozabotitsja-o-tom-chtoby-ljudi-byli-zaschischeny/). – 2012. – 8.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Алексей Плотников уверен, что последствием вступления Украины в зону свободной
торговли в рамках СНГ станет ощутимое оживление экономической активности
государства.

«Любая зона свободной торговли – это, прежде всего, инструмент облегчения
торговли. Чем больше Украина будет принимать участие в подобных объединениях, тем
легче ей будет развиваться», – пояснил парламентарий.

По словам политика, присоединившись к ЗСТ в рамках СНГ, Украина улучшит
показатели занятости населения, поступления в бюджет и увеличит объемы экспорта
отечественной продукции. «То есть всю цепочку, связанную с оживлением экономической
активности, мы ощутим», – добавил он.

Регионал также пояснил, что главной причиной ратификации Украиной Договора о
ЗСТ стало вступление России в ВТО. «Те вещи, к которым у нас были предостережения в
апреле, когда мы действительно не могли ратифицировать соглашение, сейчас будут
устранены благодаря тому,  что Россия вступает в ВТО.  В таком случае любые
недоразумения двух членов ВТО (например, Украины и России) теперь будут вызывать
предостережения со стороны всех членов организации. В любом случае мы не пойдем на
то, чтобы эта сделка использовалась во вред Украине. Отныне любые проблемы, если они
не будут решены на двустороннем уровне, будут решаться с помощью Всемирной
торговой организации», – пояснил он (Алексей Плотников: Присоединившись к зоне
свободной торговли в рамках СНГ, Украина улучшит показатели поступления в
бюджет и увеличит объемы экспорта отечественной продукции // Официальный
сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50237ab1c4ca42cc44000409). – 2012. – 9.08).

***

Должностные лица обязаны соблюдать Конституцию и законы. На это обратил
внимание народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии
регионов Григорий Смитюх.

Говоря о начале избирательного процесса, народный депутат, в частности,
акцентировал внимание на том, что «согласно закону, если государственный чиновник
или должностное лицо, которое баллотируется кандидатом в народные депутаты,
проводит агитацию в интересах себя или своей политической силы, то этот человек обязан
уйти в отпуск. Если этот человек выполняет текущую работу и непосредственно не
занимается агитацией, но находится в списках, – это не значит, что он должен идти».

http://www.niknews.mk.ua/2012/08/08/narodnyj-deputat-elena-bondarenko-objazannost-gosudarstva--pozabotitsja-o-tom-chtoby-ljudi-byli-zaschischeny/
http://www.niknews.mk.ua/2012/08/08/narodnyj-deputat-elena-bondarenko-objazannost-gosudarstva--pozabotitsja-o-tom-chtoby-ljudi-byli-zaschischeny/
http://www.partyofregions.org.ua/news/50237ab1c4ca42cc44000409
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«Мы вступили в избирательный процесс. Все должностные лица должны
придерживаться Конституции и законов», – подчеркнул народный депутат.

«Государственный служащий должен прежде выполнять свои должностные
обязательства. А должностные обязательства не делят граждан на «левых» и «правых», на
тех, кто имеет те или иные взгляды, – у нас все граждане равны», – подчеркнул политик.

«Думаю, наши граждане заслуживают того, чтобы чиновники, которых они
нанимают, добросовестно выполняли свои обязанности, независимо от политических
взглядов»,  –  резюмировал Г.  Смитюх (Григорий Смитюх: Чиновники обязаны
добросовестно исполнять обязанности, независимо от своих политических взглядов
// Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50238283c4ca42cc4400040d). – 2012. – 9.08).

***

Президент Виктор Янукович подал в Верховную Раду законопроект, который
направлен на выполнение Украиной обязательств в соответствии с факультативным
протоколом к Конвенции против пыток.  Об этом заявил народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов Иван Попеску.

«Подача Президентом Украины Виктором Януковичем в Верховную Раду
законопроекта о внесении изменений в Закон Украины «Об Уполномоченном по правам
человека» относительно национального превентивного механизма направлена на то,
чтобы Украина выполнила свои обязательства в соответствии с факультативным
протоколом к Конвенции против пыток и других жестоких, бесчеловечных действий,
унижающих честь и достоинство граждан», – отметил И. Попеску.

Он напомнил,  что Украина ратифицировала этот протокол еще в июле 2006  г.,
однако предыдущая власть не смогла создать механизмы,  которые бы позволили ему
заработать.

«Поэтому сегодня Президент Украины, преследуя цель, чтобы мы, наконец,
выполнили свои обязательства, подал этот законопроект в ВРУ», – подчеркнул политик.

«Этот законопроект дает новые полномочия Уполномоченному по правам человека,
и это абсолютно логично.  Он дает Уполномоченному право в любое время без
предупреждения посещать людей, лишенных свободы, не только в СИЗО или в тюрьме, а
также в других местах лишения свободы – специальных школах-интернатах и пр. Это даст
возможность Уполномоченному оперативно реагировать на любые нарушения прав
человека», – отметил депутат.

«Уполномоченный сможет привлекать к таким посещениям представителей
общественных организаций, ученых, в том числе иностранных. Таким образом, Украина
имплементирует европейские стандарты», – убежден И. Попеску.

«Приняв предложения Президента, мы еще раз докажем, что выполняем
рекомендации Европы относительно приближения законодательной базы к европейским
стандартам», – подытожил парламентарий (Иван Попеску: Украина приблизилась к
выполнению рекомендаций Европы относительно имплементации европейских
принципов в законодательство // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5028f044c4ca423619000063). – 2012. – 13.08).

***

По мнению народного депутата Украины от КПУ Евгения Царькова, главная
проблема высшего образования в Украине в том, «что отсутствует сегодня система
распределения и гарантированного рабочего места. Беда в том, что у нас вузы готовят
профильных специалистов, но в связи с тем, что первое рабочее место гарантированно
недоступно, а предприятие не хочет брать без стажа работы, получается замкнутый круг».

http://www.partyofregions.org.ua/news/50238283c4ca42cc4400040d
http://www.partyofregions.org.ua/news/5028f044c4ca423619000063
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«Назвать нынешних олигархов гигантами мысли очень сложно. Сегодня знания, по
большому счету,  для человека –  это нагрузка.  Если посмотреть на опыт богатых в
нынешней Украине, то ситуация развивается не по правилу, что если ты умный, то
зарабатываешь деньги, а наоборот», – считает он.

По мнению Е.  Царькова,  есть ряд вузов в Украине,  которые не имеют проблем с
квалификацией своих выпускников: «Киевский политех, Одесский политех, Одесский
университет Мечникова, Харьковский институт милиции (он сейчас по-другому
называется) – все классически вузы, которым не один десяток лет».

Отвечая на вопрос, почему дети украинских чиновников получают образование за
границей,  Е.  Царьков отметил:  «Это доказательство того,  что они не видят будущего в
этой стране,  поэтому и отправляют своих детей на учебу за границу.  Они прекрасно
понимают, что работает принцип «иногда яблоко от яблони упало», и когда дети растут в
таких тепличных условиях,  они не могут потом выбиться хотя бы на тот уровень,  какой
есть у этих высокопоставленных родителей. Они потом здесь на эти деньги либо
спиваются, либо садятся на наркотики, либо просто становятся мажорами и проматывают
родительские деньги» (Евгений Царьков: Главная проблема высшего образования в
Украине – в отсутствии системы распределения выпускников // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-glavnaya-
problema-vysshego-obrazovaniya-v-ukraine-v-otsutstvii-sistemy-raspredeleniya-vypusknikov/).
– 2012. – 8.08).

***

Коммунисты предлагают расширить сферу действия «языкового закона» и не видят в
нем какой-либо опасности для украинского общества.

«Дополнения (в закон «Об основах государственной языковой политики» – Ред.) мы
будем вносить по расширению сферы действия этого закона», – сказал народный депутат
Украины от Компартии Александр Голуб.

А.  Голуб пояснил это тем,  что русский язык не является языком национального
меньшинства, потому что «по меньшей мере, половина граждан нашей страны свободно
на нем общаются, свободно им владеют».

«Безусловно, мы не будем поддерживать и будем блокировать все попытки
нивелировать этот закон, свести на «нет» те положения, которые есть», – сказал он.

Депутат убежден, что скоро все общество убедится, что ничего страшного не
произойдет по отношению к украинскому языку. Он также считает принятие закона
одним из шагов предоставления государственного русскому языку.

А. Голуб сообщил, что в новом созыве парламента коммунисты будут поднимать
вопрос о принятии законопроекта лидера коммунистов П. Симоненко, депутата фракции
«Народная партия» С. Гриневецкого и лидера фракции Партии регионов А. Ефремова.
«На наш взгляд, он более прогрессивный, более учитывает языковые потребности», –
сказал он.

А. Голуб сообщил, что одной из инициатив коммунистов в новом парламенте будет
также защита на законодательном уровне украинского языка.

Он отметил, что проблема украинского государства в том, что отсутствует «четкая,
понятная и вразумительная гуманитарная политика». По его словам, коммунисты
понимают, что у разных регионов Украины разная история и разные подходы, и взгляды в
решении разных проблем. При этом должны быть «базовые ценности» общие для всей
Украины. «Я думаю, что стране нужна адекватная гуманитарная политика. Она должна
учитывать все проблемы, которые были и есть в нашей стране», – сказал он
(Коммунисты выступают за расширение действия «языкового закона» //
Официальный сайт Коммунистической партии Украины

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-glavnaya-problema-vysshego-obrazovaniya-v-ukraine-v-otsutstvii-sistemy-raspredeleniya-vypusknikov/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-glavnaya-problema-vysshego-obrazovaniya-v-ukraine-v-otsutstvii-sistemy-raspredeleniya-vypusknikov/
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(http://www.kpu.ua/kommunisty-vystupayut-za-rasshirenie-dejstviya-yazykovogo-zakona/).  –
2012. – 10.08).

***

Премьер-министру Украины Николаю Азарову перед началом добросовестного
выполнения языкового закона надо самому выучить украинский язык. Об этом заявил
заместитель главы парламентской фракции «БЮТ–Батькивщина» Сергей Соболев.

По его словам, невозможно на практике выполнить вышеупомянутый закон, поэтому
этот никчемный акт не может действовать на территории Украины.

«Это кощунство со стороны Президента, когда он поручает внедрять украинский
язык премьеру Азарову, который за 30 лет не смог его выучить. Это все равно, что шакала
ставить стеречь стадо», – подчеркнул С. Соболев.

Представитель БЮТБ отметил, что удивлен намерениям власти быстро ввести
нормы языкового закона. «Это после так называемой пенсионной реформы, где мизерные
пенсии, налоговой реформы, где уничтожены сотни тысяч рабочих мест. А здесь еще и на
это будут средства выделять?» – отметил он.

По его словам, на сегодняшний день у власти под руководством Президента Виктора
Януковича нет никакой возможности проводить эффективную экономическую политику,
поэтому она решила чем-то отвлечь народ.

«Я был на прошлой неделе на востоке и юге Украины.  Ни на одном собрании,  где
присутствовали и местные депутаты от Партии регионов, ни один человек не сказал, что у
них есть проблемы с употреблением языков. Вместе с тем звучали лишь три вопроса:
тотальная коррупция, тотальная безработица и мизерные зарплаты и пенсии», –
резюмировал С. Соболев (БЮТБ поражен кощунством Януковича // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/101093.html). – 2012. – 10.08).

***

Лидера Коммунистической партии Украины (КПУ) Петра Симоненко нужно
привлечь к уголовной ответственности за его инициативу по изменению государственных
символов Украины. Об этом заявил народный депутат от фракции НУНС и глава
Меджлиса крымскотатарского народа Мустафа Джемилев.

«Сейчас Симоненко ориентируется на шовинистически настроенную часть
электората. К сожалению, людей с такими взглядами в Украине хватает. Отчасти это
предвыборные высказывания. Но у лидера КПУ совковое мышление. Заявление
П. Симоненко – надругательство над государственными символами. Согласно
украинскому законодательству – это преступление. Однако украинские
правоохранительные органы не реагируют. Они работают только на заказ, когда «сверху»
скажут «фас», – сказал Джемилев.

По его словам, в Европе никто из политиков не может себе позволить подобные
высказывания, даже коммунисты. «Это не первое подобное высказывание лидера КПУ.
Ранее Симоненко говорил и о крымских татар в фашистском духе. Заявил, что их
справедливо депортировали из Крыма в 1944 г., мол, они предатели. Таким образом,
нарушил соответствующую статью уголовного кодекса. 18 мая мы обратились к
Парламентской ассамблеи Совета Европы, чтобы Симоненко запретили въезд в Европу.
Он поддерживает сталинские идеи.  Но пока ответа нет.  Это длительная процедура –
принятие резолюции», – рассказал депутат (Татары требуют судить Симоненко //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/117088.html). – 2012. – 12.08)

http://www.kpu.ua/kommunisty-vystupayut-za-rasshirenie-dejstviya-yazykovogo-zakona/
http://minprom.ua/news/101093.html
http://mignews.com.ua/ru/articles/117021.html
http://mignews.com.ua/ru/articles/116492.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/117088.html
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

З другої спроби влада Ленінського району міста Севастополь домоглася заборони
суду на проведення акції «Україна проти Януковича». Севастопольський апеляційний
адміністративний суд на вимогу районної держадміністрації прийняв рішення про
заборону встановлювати інформаційні намети об’єднаної опозиції «Батьківщина».

Перед цим суд першої інстанції не виявив підстав для заборони мирного зібрання,
яке планував організувати місцевий осередок «Батьківщини» в рамках акції «Україна
проти Януковича».

Не погодившись із таким рішенням, Ленінська райдержадміністрація звернулася до
Апеляційного суду. Вона мотивувала заборону на проведення акції неможливістю
забезпечити громадський порядок під час її проведення.

Апеляційний суд Севастополя прийняв рішення: заборонити встановлювати
інформаційні намети. При цьому він послався на Венеціанську комісію, висновки якої
насправді не є джерелом права в Україні, та на курортний сезон, під час якого особовий
склад міської міліції буцімто задіяний на заходах з профілактики злочинності в місцях
відпочинку (Влада через суд заборонила в Севастополі акцію «Україна проти
Януковича» // Блок Юлії Тимошенко Батьківщина (http://byut.com.ua/news/11987.html).
– 2012. – 6.08).

***

Председатель Крымской республиканской организации Партии регионов, глава
Совета Министров Автономной Республики Крым Анатолий Могилев заявил, что в
автономии необходимо обеспечить максимально честный и прозрачный избирательный
процесс на выборах в Верховную Раду Украины.

Правоохранителям в рамках своих полномочий необходимо содействовать работе
журналистов. Об этом он сказал 6 августа на встрече с руководителями
правоохранительных структур Крыма.

«Хочу сделать особый акцент на необходимости обеспечения законности
проведения избирательной кампании. В этом контексте особое значение и роль
приобретает работа средств массовой информации. Прошу вас в рамках ваших
полномочий оказывать максимальное содействие работе журналистов и пресекать любые
попытки давления на СМИ», – сказал глава крымского правительства.

А. Могилев также призвал руководителей правоохранительных ведомств при
выполнении своих функций действовать строго в рамках закона, чтобы обеспечить
спокойствие и стабильность на полуострове (Анатолий Могилев: Необходимо
содействовать работе журналистов во время избирательной кампании // «Час пик»
(http://www.chas-pik.org/politika/74562anatoliy-mogilev-neobhodimo-sodeystvovat-rabote-
zhurnalistov-vo-vremya-izbiratelnoy). – 2012. – 7.08).

***

Прошедшие в Симферополе,  предвыборные съезды партий «Русское единство»  и
«Союз» определились с кандидатами на выборы. Хотя эти партии имеют всеукраинский
статус,  однако по большому счету известны только в Крыму.  Характерная особенность:
обе политические силы отказались от участия в избирательной кампании в
многомандатном округе, т.е. по спискам.

http://byut.com.ua/news/11987.html
http://www.chas-pik.org/politika/74562anatoliy-mogilev-neobhodimo-sodeystvovat-rabote-zhurnalistov-vo-vremya-izbiratelnoy
http://www.chas-pik.org/politika/74562anatoliy-mogilev-neobhodimo-sodeystvovat-rabote-zhurnalistov-vo-vremya-izbiratelnoy
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«Русское единство», проводившее свой съезд в стенах Русского драматического
театра им. Горького, выставило кандидатов только на пяти мажоритарных округах. Лидер
партии, депутат крымского парламента Сергей Аксенов поборется за депутатское кресло
на округе № 1 (Центральный и Железнодорожный районы Симферополя). По округу № 2
(Киевский район Симферополя) баллотируется главный юрист «Русского единства»
Александр Спиридонов, по округу № 4 (Евпатория, Саки, Сакский район) – председатель
Совета космонавтики и авиации имени Германа Титова, депутат Евпаторийского
городского совета Сергей Кутнев. На округе № 6, включающем в себя Феодосию и
Кировский район, за мандат депутата ВРУ будет бороться крымский парламентарий
Сергей Шувайников, а на округе № 10 (Бахчисарайский и часть Симферопольского
районов) – депутат Симферопольского райсовета Михаил Макеев.

Отказ от участия в выборах по спискам С. Аксенов пояснил прямо: «Русское
единство» «пока не может успешно конкурировать с политическими тяжеловесами,
задающими темп этой избирательной гонки». А закрыть все десять округов, по его словам,
было невозможно в силу дефицита широко популярных политиков, пользующихся
доверием и поддержкой большого количества избирателей.

«Союз»,  в отличие от «Русского единства»,  провел свой съезд в закрытом режиме,
пригласив журналистов лишь на итоговый брифинг лидера партии Л. Миримского и его
соратницы Светланы Савченко. Но и в общении с прессой Лев Юльевич решил «сберечь
интригу» и не назвал фамилии своих мажоритарщиков, сообщив, что фамилии кандидатов
будут оглашены после их регистрации Центризбиркомом.  Почему «Союз»  решил
отказаться от выдвижения партийного списка, Миримский тоже так толком и не пояснил,
однако благословил своих однопартийцев на голосование за ту партию, за которую они
посчитают нужным, исходя из личных убеждений (Морозов Г. «Русское единство» и
«Союз»: списки не тянем... // Крымская газета (http://gazeta.crimea.ua/articles/rysskoe-
edinstvo-i-souz-spiski-ne-tyanem-1744). – 2012. – 7.08).

***

6 августа 2012 г. в Совете министров Автономной Республики Крым состоялось
подписание Меморандума о проведении честных и прозрачных выборов народных
депутатов Украины в Автономной Республике Крым. От имени Крымской
республиканской организации Народной партии Меморандум подписал председатель
парторганизации Виктор Колесник.

Руководители Крымских организаций политических партии, которые будут
участвовать в избирательном процессе, объявили о том, что, защищая право каждого
избирателя на честные и прозрачные выборы, выступают за неуклонное соблюдение
правовых и демократических норм в ходе избирательного процесса.

В период избирательной кампании стороны, подписавшие Меморандум, берут на
себя обязательства неукоснительно соблюдать Конституцию Украины и нормы
избирательного законодательства, строить взаимоотношения между субъектами
избирательного процесса на принципах равноправия и взаимного уважения, строго
следовать морально-этическим нормам.

Участники Меморандума не будут распространять заведомо ложные сведения и
недостоверную информацию, а любые попытки давления на граждан, СМИ,
представителей различных политических сил и бизнеса будут решительно пресекаться.

Всеми законными способами политические партии, подписавшие Меморандум,
обещают обеспечивать контроль за недопущением в Крыму нарушений в ходе
голосования на выборах в Верховную Раду Украины 28 октября 2012 года.

Участники подписания Меморандума подчеркнули, что их общая цель –
обеспечение проведения честных и прозрачных выборов народных депутатов Украины в
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Автономной Республике Крым, результатом которых будет формирование эффективного
и ответственного перед обществом парламента Украины.

«Честные и прозрачные выборы – фундамент процветания Крыма» – девиз
Меморандума, к которому присоединяются все народники Крыма (Крымские народники
за честные и прозрачные выборы! // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=8&ArticleID=16371&). –
2012. – 8.08).

Вінницька область

У центрі південних районів Вінницької області місті Ямполі 7  серпня стадіон ледь
вмістив бажаючих прийти та підтримати на виборах депутатів Верховної Ради свого
земляка Героя України, депутата Вінницької обласної ради, заслуженого працівника
сільського господарства Олексія Порошенка.

Урочисту частину «Народного Віче», розпочав виступ Петра Порошенка, який
вкотре підкреслив, що завжди підтримував і буде підтримувати вінничан – чесних і
порядних людей, і буде робити все, щоб їм жилося краще – «щоб тут створювались робочі
місця,  щоб тут були найвищі врожаї,  щоб тут були найвищі заробітні плати,  щоб
стандарти життя на селі дорівнювали найкращим стандартам життя в місті, бо наші
вінничани цього заслуговують.

«Саме люди з багатим життєвим досвідом здатні відродити та любити Україну.
Цими якостями наділені Олексій Порошенко, Олександр Домбровський, Григорій
Заболотний. Я переконаний, що люди це знають, в це вірять», – сказав П. Порошенко.

П.  Порошенко переконаний –  життя можна покращити за рік.  «Завдання полягає в
тому,  щоб кожен наступний рік,  кожен громадянин,  кожен українець міг сказати –  я
сьогодні живу краще, ніж учора. Не потрібно намагатись купити людей якимись хабарями
–  людям потрібно створити умови для того,  щоб в них було гідне життя.  Для цього
потрібна наполеглива, професійна та якісна праця, праця на рівні державного
керівництва», – сказав П. Порошенко.

Представником вінничан є екс-голова Вінницької обласної ради, депутат облради
Г. Заболотний, який переконаний, що для команди Вінниччини у новому парламенті
великою відповідальністю є те,  що треба відповідати не лише за себе,  а й за державу.
«Олексій Іванович Порошенко сильна й відповідальна людина.  Він коли потрібно вчить
нас, коли потрібно – сварить, як справжній батько. Сьогодні в мене немає в житті рідного
батька – він пішов у вічність, але, я вважаю, що в мене є другий батько – це людина від
Бога, людина для людей – це Олексій Іванович Порошенко», – сказав Г. Заболотний.

Представником потужної вінницької команди є і Олексій Петрович Порошенко, син
Петра Порошенка, який закликав усіх забезпечити гідні та чесні вибори, щоб Україна
розвивалась, як справедлива держава, в якій би панував добробут. «Чесність виборів є
надзвичайно важливим кроком на цьому шляху. Давайте не змарнуємо свого майбутнього,
давайте голосувати серцем», – закликав О. Порошенко (Понад 10 тис. ямпільчан
переконані – настав час вінничан у Верховній Раді // ВИННИЦА.info
(http://www.vinnitsa.info/news/ponad-10-tisyach-yampilchan-perekonani-nastav-chas-
vinnichan-u-verhovniy-radi.html). – 2012. – 8.08).

***

Янукович остаточно втратив легітимність як керівник української держави.
Проваливши обіцяні реформи й соціальну політику, довівши людей до ще більшого
зубожіння, збанкрутована влада Партії регіонів вирішила розіграти мовну карту, щоб
розколоти країну, і надалі безкарно грабувати людей. Про це заявив голова Вінницької

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=8&ArticleID=16371&
http://www.vinnitsa.info/
http://www.vinnitsa.info/news/ponad-10-tisyach-yampilchan-perekonani-nastav-chas-vinnichan-u-verhovniy-radi.html
http://www.vinnitsa.info/news/ponad-10-tisyach-yampilchan-perekonani-nastav-chas-vinnichan-u-verhovniy-radi.html
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міської організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода», депутат Вінницької міської
ради Володимир Базелюк у коментарі щодо підписання Януковичем «мовного» закону.

«Підписанням українофобського «мовного» закону Ківалова – Колєснічєнка
Янукович начхав на Конституцію України, будучи її гарантом. Це значить, що ця особа
остаточно втратила легітимність як керівник української держави. Проваливши обіцяні
реформи й соціальну політику, довівши людей до ще більшого зубожіння, збанкрутіла
влада Партії регіонів вирішила розіграти мовну карту, щоб розколоти країну і надалі
безкарно грабувати людей.

Однак масові протести, що прокотилися країною, чітко показали: народ бажає, щоби
в Україні єдиною державною мовою залишалась українська. Відтепер усунення від влади
режиму Януковича, що соціально й національно нищить український народ, є життєвою
необхідністю для України. Сьогодні захисту в Україні потребує не російська, якою кишать
ЗМІ, газети, радіо та телебачення, а рідна мова української нації, яка до сьогодні так і не
отримала належної державної підтримки», – зазначив В. Базелюк (Володимир Базелюк:
«Життєвою необхідністю є усунення від влади режиму Януковича, що соціально й
національно нищить український народ» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031831/). – 2012. – 10.08).

Волинська область

При підтримці депутата Володимир-Волинської міської ради від ВО «Свобода» у
«княжому» місті призупинили зведення багатоповерхового супермаркету господарських
товарів, який, на думку місцевих мешканців, міг спричинити обвал сусідньої
багатоповерхівки на вулиці Ковельській, 233.

Мешканці багатоквартирного будинку звернулися за допомогою до депутата
Володимир-Волинської міської ради від ВО «Свобода» Сергія Коби. Він зробив
відповідне звернення до інспекції держархбудконтролю, вимагаючи проведення
відповідних експертиз, зокрема щодо того, чи можна за таких умов зводити тут такий
супермаркет. Тим більше, що в пам’яті жильців іще свіжа трагедія на вулиці Ковельській,
109 в місті Луцьку, під час якої після подібних перебудов обвалилася несуча стіна
житлового будинку, поховавши під уламками двох людей і багатьох травмувавши.

Зважаючи на це, мешканці будинку на Ковельській, 233 у Володимирі-Волинському
вбачають у будівництві супермаркету пряму загрозу їх життю. Саме тому вони письмово
звернулися ще й до міського голови Володимира-Волинського Петра Саганюка з вимогою
з’ясувати: хто з контролюючих органів місцевої влади і на яких підставах погоджував
будівництво цього комерційного «монстра».

Власник земельної ділянки на збори так і не з’явився, виставивши, як на побиття
немовлят, представників фірми-генпідрядника. Пізніше прибув і представник
міськвиконкому, начальник житлово-комунального відділу Віктор Фіщук. Обуренню
людей не було меж, адже їх, законних співвласників будинку, фактично пошили в дурні.

Під тиском громадськості забудовники змушені були призупинити будівництво.
Люди сподіваються, що міська влада знайде розумний вихід із ситуації: або ж надасть
підприємцю іншу земельну ділянку для будівництва в місті, або ж обмежить масштаби
такого будівництва. На думку жильців, компроміс може полягати в тому, що на придбаній
підприємцем Мамцем В.В. ділянці може бути зведений комерційний об’єкт значно меншої
форми, який не заважатиме приватному життю мешканців будинку (У Володимирі-
Волинському не дали зводити супермаркет,  який міг обвалити сусідній будинок /
Прес-служба ВО «Свобода» // Віче (http://www.viche.lutsk.ua/u-volodymyri-volynskomu-
ne-daly-zvodyty-supermarket-yakyy-mig-obvalyty-susidniy-budynok-id7785/). – 2012. – 7.08).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031831/
http://www.viche.lutsk.ua/u-volodymyri-volynskomu-ne-daly-zvodyty-supermarket-yakyy-mig-obvalyty-susidniy-budynok-id7785/
http://www.viche.lutsk.ua/u-volodymyri-volynskomu-ne-daly-zvodyty-supermarket-yakyy-mig-obvalyty-susidniy-budynok-id7785/
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***

7 серпня відбулася прес-конференція Волинської обласної організації Політичної
партії «УДАР» (Український Демократичний Альянс за Реформи) Віталія Кличка». Метою
проведення заходу було підведення підсумків Х партійного з’їзду: були озвучені
програмні цілі партії. За словами голови Волинської обласної організації Політичної
партії «УДАР» Віталія Кличка Юрія Савчука, спільною метою, котра об’єднує усіх
«УДАРівців» – це життя в Україні за європейськими стандартами. Це високі зарплати та
пенсії, захист прав громадян, рівність усіх перед законом, вплив громадян на прийняття
рішень у держав, рівні можливості для бізнесу та освіти.

Також на прес-конференції оприлюднили імена волинян, які увійшли до загального
списку партії на парламентські вибори та тих, які балотуватимуться по мажоритарних
округах нашої області.

По виборчому округу № 19 йтиме Олександр Киричук, очільник «Луцьктепла».
У виборчому окрузі – № 20 Олександр Іванченко, лікар Луцької міської клінічної

лікарні.
У виборчому окрузі – № 21 Ігор Скрипін, кандидатура голови районного осередку

партії «УДАР» у Ковелі
У виборчому окрузі –  № 22  Ігор Алєксєєв,  заступник голови Волинської обласної

організації «УДАР» Віталія Кличка
У виборчому окрузі № 23 Андрій Розтока, голова Луцької міської організації

Політичної партії «УДАР Віталія Кличка».
Як повідомив заступник голови Волинської обласної організації «УДАР» Віталія

Кличка»  Ігор Алєксєєв,  до загального списку потрапили такі волиняни –  Юрій Савчук
(№ 27), Андрій Вершецький (№ 75), Михайло Бабенчук (№1 04), Руслан Роговський
(№ 87), Олександр Шишиков (№ 154), Юлія Кухарчук (№ 125) (Стали відомі імена тих
волинян, які підуть від «УДАРу» по мажоритарці // Віче (http://www.viche.lutsk.ua/staly-
vidomi-imena-tyh-volynyan-yaki-pidut-vid-udaru-po-mazhorytarci-id7812/). – 2012. – 8.08).

***

Луцька міськрада розгляне питання про розпуск виконавчого комітету та
затвердження його нового складу. Відповідний проект рішення готує заступник голови
фракції «Батьківщина» у міськраді Андрій Осіпов.

Як розповів Осіпов,  серед 13  членів виконкому декотрі пропустили переважну
частину засідань виконкому.

«Занепокоєння викликає безальтернативний одностайний спосіб прийняття майже
усіх рішень. Така діяльність підриває довіру до демократичності роботи колегіального
органу місцевого самоврядування, створює враження байдужості та безініціативності
членів виконкому, перетворює засідання виконкому на виконання формальності», – заявив
Осіпов.

Депутат стверджує: «Слід також звернути увагу на відсутність послідовності в діях
виконкому, утворення протистояння, часте оскарження його рішень. Окремі рішення
виконавчого комітету, за моїм переконанням, ухвалені на догоду органам виконавчої
влади і їх посадовим особам, без урахуванням дійсних потреб членів територіальної
громади, з порушенням соціальної та економічної доцільності».

Отож, заступник голови фракції «Батьківщина» у міськраді пропонує розпустити
нинішній склад виконкому.

Варто додати, що до складу виконавчого комітету входять одразу три представники
«Батьківщини»  –  секретар ради Григорій Пустовіт,  а також Юрій Бондарук та Юрій
Циганюк, хоча більшість там становлять креатури луцького мера Миколи Романюка, який
на вибори йшов від «Сильної України».
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Щоправда, на цей момент у «Батьківщині» ще не визначилися, чи є сенс виходити на
стежину війни проти Романюка. «За станом на сьогодні бюро Луцької міської партійної
організації ВО «Батьківщина» рішення щодо цього питання ще не ухвалювало», – заявив
голова міського осередку «Батьківщини», секретар міськради Григорій Пустовіт.

Дистанціювався від цієї ситуації тим часом і очільник облорганізації партії
Тимошенко Анатолій Грицюк. «Я ще це питання не обговорював із Андрієм
Олексійовичем (Осіповим. – IA ZIK), тож нічого прокоментувати не можу», – заявив
Грицюк.

Щоправда, якщо у «Батьківщині» щодо цього питання ще не визначилися, то фракція
«Свобода», як розповів її голова Святослав Боруцький, готова підтримати розпуск
виконавчого комітету.

Подібна позиція – і у фракції «Фронту Змін». Голова фракції Олександр Пиза
зазначив: «Якщо і надалі будуть продовжуватися такі речі, як заборона розміщення
агітаційних наметів під час виборчої кампанії, то будемо підтримувати (рішення про
розпуск виконкому. – IA ZIK)» (Представник фракції «Батьківщина» хоче розпустити
виконавчий комітет Луцьку // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/53674). – 2012. – 8.08).

***

Фракція ВО «Свобода» у Луцькій міській раді ініціює скликання позачергової сесії
через ситуацію, що склалася в державі внаслідок підписання 8 серпня 2012 р.
Президентом України Віктором Януковичем антиконституційного і ухваленого з грубим
порушенням юридичних норм українофобського закону Ківалова – Колесніченка.
Відповідна заява вже подана у відділ Секретаріату Луцької міськради.

Як наголосив у коментарі голова фракції ВО «Свобода» у Луцькій міськраді
Святослав Боруцький, набуття чинності антиукраїнським законом, незважаючи на усі
протести українців, свідчить про те, що нинішній режим Януковича вирішив поетапно
здати Україну і перетворити її в зрусифіковану колонію Москви.

«Ми розуміємо, що апелювати до українофобської колоніальної адміністрації, яка
нині при владі в Україні, не має сенсу. Тому ми скликаємо позачергову сесію Луцької
міськради, щоб звернутися до громади», – зазначив С. Боруцький.

Також голова фракції ВО «Свобода» у Луцькій міськраді наголосив,  що в нинішній
ситуації потрібно думати над тим, як захистити український інформаційний простір від
агресивного впливу з боку Росії.

«Потрібно розробити і впровадити практичні кроки, які зупинять процес повзучої і
тотальної русифікації, наступу на українську мову, історію та ідентичність спочатку на
території міста Луцька,  а потім –  по всій Україні»,  –  сказав С.  Боруцький («Свобода» у
Луцькій міськраді ініціює позачергову сесію через підписання закону Ківалова –
Колесніченка // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031844/). – 2012. – 10.08).

Дніпропетровська область

Во время своего визита в Днепропетровск вице-премьер-министр Украины, министр
социальной политики Украины Сергей Тигипко высоко оценил работу представителей
«Партии регионов» в Днепропетровской области.

«Я абсолютно уверен, что в Днепропетровске мощная партийная организация
«Партии регионов».  Можно по многим вещам критиковать нас,  потому что мы сегодня
представляем власть, и мы нормально относимся к этой критике. Вот мы повысили на
153 грн пенсию, но когда она 1500 грн в среднем по области, то нам еще пахать и пахать.

http://regionews.com.ua/node/53674
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031844/
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И я, и Александр Юрьевич работаем сегодня именно с таким настроением. В то же время
нельзя не заметить решение некоторых важных вопросов, как по метро, или капитальному
ремонту дорог. Поэтому я прошу прощения у своих коллег по партии за это 122 место в
партийном списке и прошу меня считать представителем Днепропетровской области в
этом списке. Это не в коей мере не умоляет достижения тех людей, которые работаю в
области,  и которые добиваются хороших успехов»,  –  отметил С.  Тигипко (В
Днепропетровске мощная партийная организация «Партии Регионов», – Сергей
Тигипко // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/news/politics/v_dnepropetrovske_mownaja_partijnaja_organizacija_partii_regiono
v_sergej_tigipko.htm). – 2012. – 10.08).

Донецька область

Определили партии и кандидатов по мажоритарным округам. По Донецкой области
наиболее внушительно,  как и ожидалось,  выглядит список ПР.  На 21  округ три Героя
Украины, 11 действующих народных депутатов и 6 руководителей крупных
промышленных предприятий. Видимо, «регионы» всерьез настроились взять все округа
Донбасса, раз выставили такой внушительный десант кандидатов. А для некоторых из
них, того же Сергея Матвиенкова, который выдвинут в родном Мариуполе, где он
пользуется большой популярностью среди жителей, победу с большим отрывом можно
прогнозировать уже сегодня.

Среди мажоритарщиков от КПУ также два действующих народных депутата –
Николай Кравченко, имеющий хорошие шансы на своем 61-м округе, и Евгений Волынец.
На выборы от Компартии также идут бывший городской голова Дебальцево, директор
ТРК «6-й канал» и заместитель директора шахты.

Список объединенной оппозиции по Донецкой области не выглядит таким
внушительным, но в нем есть ряд известных общественных деятелей, например, один из
организаторов чернобыльских протестов Владимир Деркач, а также несколько
журналистов и лидер независимого профсоюза горняков области Николай Волынко
(Шведко С. Донецкие кандидаты-мажоритарщики: три Героя и 13 нардепов // Родное
Приазовье (http://www.rp-ua.com/number.php?id=775). – 2012. – 3.08).

***

Народный депутат, член Партии регионов Валерий Коновалюк подал документы для
регистрации кандидатом в народные депутаты Украины в одномандатном избирательном
округе № 60 (Волновахский, Володарский, Новоазовский, Першотравневый,
Тельмановский районы Донецкой области). Вопреки решению партии.

«В этом округе я дважды уверенно побеждал (70 тыс. голосов в свою поддержку)», –
сообщил Коновалюк.

В то же время, как сообщалось ранее, Партия регионов приняла решение, что по
одномандатному избирательному округу № 60 будет баллотироваться председатель
правления, генеральный директор ОАО «Донецкий металлургический завод» Александр
Рыженков.

6 августа народный депутат от фракции ПР Михаил Чечетов заявил, что
самовыдвиженцев, членов Партии регионов, которые будут идти на выборы в том или
ином округе вопреки решению партии, будут наказывать. Однако пока парламентарий не
готов сказать, какое именно наказание ждет нарушителей партийной дисциплины и
решения партии (Коновалюк идет на выборы по мажоритарке в Донецкой области //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/08/07/164525_konovalyuk_idet_vibori.html). – 2012. –
7.08).

http://most-dnepr.info/news/politics/v_dnepropetrovske_mownaja_partijnaja_organizacija_partii_regionov_sergej_tigipko.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/v_dnepropetrovske_mownaja_partijnaja_organizacija_partii_regionov_sergej_tigipko.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/v_dnepropetrovske_mownaja_partijnaja_organizacija_partii_regionov_sergej_tigipko.htm
http://lb.ua/news/2012/08/07/164525_konovalyuk_idet_vibori.html
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***

8 августа на митинге представителей Партии регионов у стен Донецкой ОГА
проходит митинг областной ячейки Партии регионов в поддержку закона «Об основах
государственной языковой политики». На нем была принята резолюция в поддержку
данного закона.

«Участники митинга выражают поддержку Закону Украины «Об основах
государственной языковой политики», принятому Верховной Радой Украины и
подписанному Президентом Виктором Януковичем. Принятие закона является не только
политической победой Партии регионов, не только выполнением ею своих предвыборных
обещаний, но и победой всех здравомыслящих сил в стране. Власть, наконец,
прислушалась к голосу миллионов русскоязычных граждан, которые годами натыкались
на глухую стену непонимания. Мы показали, что следуем согласно букве европейского
права, ведь закон о языковой политике полностью соответствует европейским стандартам,
расширяет возможности граждан Украины использовать родную речь в повседневной
жизни, – говорится в резолюции. – Мы раз и навсегда прекратили спекуляции оппозиции
на языковом вопросе. Несмотря на все ее попытки отменить закон о принципах
государственной языковой политики, они с треском провалились».

Участники митинга заявили, что «альтернативы прогрессивным переменам нет.
Закон о языках будет консолидировать людей, независимо от их национальности и места
проживания. Он защитит право каждого человека говорить на родном языке» (Донецкие
«регионалы» поддержали закон о языках резолюцией // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/184655/). – 2012. – 8.08).

***

Политическая партия «УДАР» рассчитывает на парламентских выборах в Донецкой
области набрать 15 % голосов избирателей. Об этом на пресс-конференции заявил
председатель ДОО «УДАР» Егор Фирсов.

«Рассчитываем порядка 15 % набрать в Донецкой области, поэтому Партия
регионов,  видя то,  что люди видят в нас реальную альтернативу,  видит в нас
конкурентов», – сказал он.

По его мнению,  людям больше не за кого голосовать,  кроме как за «УДАР»,  ведь,
как считает Фирсов, и Партия регионов и демократические силы себя дискредитировали.

Также глава ДОО «УДАР» сообщил, что лидер партии Виталий Кличко планирует
посетить Донецкую область. Фирсов не раскрыл сроки, в которые состоится визит Кличко
в Донецкую область (В Донецкую область приедет Кличко. Он рассчитывает
получить здесь 15 % голосов // «Новости Донбасса» (НОВОСТИ.dn.ua)
(http://novosti.dn.ua/details/184722/). – 2012. – 9.08).

***

9 августа председатель Донецкого областного совета Андрей Федорук встретился с
депутатами облсовета – представителями фракции Коммунистической партии Украины.

Участники встречи обсудили актуальные вопросы работы депутатского корпуса
Донецкого областного совета шестого созыва.

В частности, представители фракции КПУ выразили желание принимать активное
участие в обсуждении всех вопросов до рассмотрения их на сессии.

В свою очередь председатель Донецкого областного совета Андрей Федорук призвал
депутатов конструктивно работать в профильных комиссиях до проведения сессий,

http://novosti.dn.ua/details/184655/
http://novosti.dn.ua/details/184722/
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вникать во все вопросы, вносить предложения, чтобы во время проведения сессии все
были хорошо подготовлены и знали суть каждого вопроса.

Также в процессе встречи депутаты говорили о необходимости усовершенствовать
документацию, регулирующую предоставление водных объектов в аренду, проезд в
общественном транспорте льготных категорий населения.

Кроме того, депутаты фракции КПУ попросили оказывать им правовую помощь в
вопросах, касающихся изменений в законодательстве.

Глава областного совета А. Федорук поручил начальнику правового обеспечения
деятельности совета и его органов Марине Гончаровой оказать соответствующую
правовую поддержку депутатам. С этой целью каждый депутат будет получать
информационный бюллетень, составленный специалистами управления правового
обеспечения областного совета, содержащий информацию о новинках в законодательстве,
комментарии к изменениям и дополнениям нормативно-правовых актов.

В завершение встречи представители Компартии выразили благодарность
председателю облсовета за проведенную встречу и высказали надежду на продолжение
подобного диалога и в будущем.

«Я готов сделать работу областного совета максимально открытой и
конструктивной. Поэтому все предложения депутатов облсовета будут нами
рассматриваться и учитываться», – резюмировал А. Федорук (Спикер Донецкого
облсовета поручил оказать правовую поддержку коммунистам // КИД
(http://www.zadonbass.org/news/all/message_54211). – 2012. – 10.08).

Житомирська область

27 делегатів від Житомирської обласної організації політичної партії «УДАР Віталія
Кличка» під керівництвом голови обласної організації, члена Політради партії Рустама
Раупова взяли активну участь в Х Всеукраїнському з’їзді партії. Під час партійного з’їзду
лідер партії «УДАР» Віталій Кличко представив передвиборчу програму, з якою його
політична сила братиме участь у парламентських виборах.

На з’їзді були затверджені виборчі списки кандидатів у народні депутати від партії
«УДАР». У загальнопартійному списку 22-м йде голова обласної організації, член
Політради партії Рустам Раупов.

Одноголосно делегати проголосували за кандидатів по шести мажоритарним
округам в Житомирський області, це: 62 – Роман Давиденко, 63 – Микола Файдун, 64 –
Сергій Дмитренко, 65 – Сергій Волинець, 66 – Сергій Гречаний, 67 – Юрій Довбиш
(Харшан Л. Х з’їзд партії «УДАР» Віталія Кличка // Радіостанція «Житомирська
хвиля» (http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6521:2012-
08-06-13-02-48&catid=1:latest-news&Itemid=99). – 2012. – 6.08).

***

Центрвиборчком зареєстрував Голову Верховної Ради, лідера Української Народної
партії Володимира Литвина кандидатом у депутати від цієї партії в мажоритарному окрузі
№ 65 в Новоград-Волинському Житомирської області.

Разом зі спікером парламенту в цьому ж 65  окрузі на Житомирщині будуть
балотуватися кандидат від об’єднаної опозиції «Батьківщина» Віталій Француз і кандидат
від Партії регіонів Ельбрус Тедеєв (Стали відомі суперники Литвина по округу на
Житомирщині // Замкова гора (http://zamkova.info/zhytomyrshyna/13611-stali-vdom-
superniki-litvina-po-okrugu-na-zhitomirschin.html). – 2012. – 6.08).

http://www.zadonbass.org/news/all/message_54211
http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6521:2012-08-06-13-02-48&catid=1:latest-news&Itemid=99
http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6521:2012-08-06-13-02-48&catid=1:latest-news&Itemid=99
http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6521:2012-08-06-13-02-48&catid=1:latest-news&Itemid=99
http://zamkova.info/zhytomyrshyna/13611-stali-vdom-superniki-litvina-po-okrugu-na-zhitomirschin.html
http://zamkova.info/zhytomyrshyna/13611-stali-vdom-superniki-litvina-po-okrugu-na-zhitomirschin.html
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***

Первые 15  человек уже официально стали кандидатами в народные депутаты от
Житомирщины. Центральная избирательная комиссия зарегистрировала их по шести
мажоритарным округам региона. Среди потенциальных депутатов: 6 самовыдвиженцев и
9 – от политических партий.

Кандидатами от партий на сегодня зарегистрированы: Константин Демчук, Светлана
Иванова, Василий Козел, Леонид Корзун, Владимир Литвин, Николай Романюк, Николай
Рудченко, Михаил Солопов, Николай Тимошенко.

Зарегистрированные самовыдвиженцы: Анатолий Невмержицкий, Виктор
Развадовский, Владимир Сацюк, Вячеслав Стасюк, Валерий Черный и Виталий Мишин
(ЦИК зарегистрировал первых 15 кандидатов в нардепы от Житомирщины //
«Журнал Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-08-06-13481). – 2012. – 6.08).

***

Тренди – це щось на зразок віяння часу, тенденції, зміни орієнтирів у сферах
діяльностей.

Є модні тренди. А є й політичні. Час же не стоїть на місці – те, що було актуальним
для «обробки» електорату 5 років тому зараз не спрацює, а значить треба винаходити нові
ефективні дієві механізми роботи на результат. Тобто перемогу.

6 серпня у Житомирі активісти ГМ «ОПОРА» оголосили тренди парламентської
кампанії на Житомирщині-2012:

Тренд № 1: Благодійні фонди кандидатів.
Ці фонди на Житомирщині діють майже рік і через них пройшли мільйони гривень.

Хто здійснює контроль за цими коштами? Та ніхто. Виходить так, що через цей
інструмент кандидати довгий час фактично агітують за себе, як з рогу достатку засипаючи
виборців свого округу різними інфраструктурними покращеннями, такими як дитячі
майданчики, дороги, а на свята – продуктові набори для найзубожіліших. Дрібниця – але
вияв турботи і уваги кандидата до проблем простої людини.

Опозиція божиться, що не використовуватиме такий метод роботи з виборцями, як
роздача продуктових наборів. Каже, такими методами не змінити ситуації в країні.
Активна фаза кампанії ще попереду, а тому побачимо, чи зможуть опозиціонери
достриматися своєї обіцянки, адже якщо припустити що всі інші засипатимуть виборців
гречкою, важко буде апелювати до свідомості голодних громадян розмовами про
європейський свідомий вибір і т.д.

Тобто реальні рекламні бюджети кандидатів-мажоритарників на Житомирщині, які
заснували іменні фонди у десятки разів перевищуватимуть офіційні цифри.

Тренд № 2: Потужна медійна реклама.
Біг-борди з обличчям Королевської висять на Житомирщині ще з минулого року.

Мажоритарники теж з особливою увагою поставилися до іміджевих ефектів,  які надає
зовнішня реклама. Особливо у райцентрах, де люди більш сприйнятливіші до інформації,
яка атакує їх з біг-бордів.

В райцентрах за біг-борди навіть чубилися. У кінці червня у Володарськ-
Волинському,  що входить в округ № 66  (із центром у Малині),  біг-борд з рекламою
Миколи Оніщука переклеїли на рекламу його політичного конкурента – Віталія
Журавського, який нещодавно склав присягу народного депутата України від Партії
регіонів. Оніщук одразу ж заявив, що Журавський застосовує адмінресурс.

Ну і звісно ж, чи не кожен майбутній кандидат, який має гроші, кормив округ
агітінформацією – іменні газети кандидатів нині активно друкуються і розносяться по
хатах. Та й журналістам підробіток якийсь. Знову ж таки скільки грошей кандидатами
було витрачено на усю цю діяльність, ніхто ніколи не дізнається.

http://zhzh.info/news/2012-08-06-13481
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Тренд № 3: Самопіар на фоні використання бюджетних коштів.
Тут треба віддати належне тим кандидатам, що зізнаються, що так, справді,

піаряться за рахунок бюджетних можливостей. Має кандидат доступ до розподілу
державного бюджету – чому б не спрямувати декілька мільйонів на розвиток
інфраструктури району і цим самим прорекламувати себе як добродія, який не базікає, а
робить.

Мовляв,  так,  я з бюджету ці гроші взяв,  але ж дорогу вам зробив же!  Яка вам
різниця, шановні виборці, яким чином і звідки ці гроші, головне, що якби не Я, не бачили
б ви тієї дороги ще років 100.  Тому голосуйте за мене,  коли я стану депутатом,  от тоді
матиму можливість зробити вам не лише цю дорогу, а всі дороги у районі. Ну, і так далі.
Рекордсменом з залучання бюджетних коштів в округ є Голова Верховної Ради
Володимир Литвин.

Виявляється, Житомирщина продукує унікальні передвиборчі тренди. Такого інші
області не бачили.

Унікальний тренд № 1: Екскурсії до Верховної Ради.
Спікер Верховної Ради України, який є нашим земляком, возив місцевих журналістів

на екскурсію у вищий законодавчий орган держави.
Унікальний тренд № 2: Ремонт лісових доріг
Нардеп Віталій Журавський, який балотується по 66-му виборчому округу надав

безповоротну спонсорську допомогу державним лісогосподарським підприємствам
Житомирщини в розмірі 800 тис. грн для будівництва лісових автомобільних доріг. Ці
кошти використовують у ДП «Коростишівське ЛГ»,  ДП «Малинське ЛГ»,  ДП
«Народицьке СЛГ», ДП «Радомишльське ЛМГ». Сума, зауважте, немаленька.

Унікальний тренд № 3: Піар навколо суспільних проблем
Війна ВО «Свобода» з «молочною мафією» у Любарському районі. Проблема гостра,

соціальна.  Зубожіле сільське населення,  для якого реалізація молока –  чи не єдиний
заробіток,  вийшло на акцію протесту проти штучно занижених цін на молоко і
придушення у тому числі й через адміністративні важелі цінової конкуренції між
молокозаводами у районі.

«Свобода» підтримала протестний рух. У результаті – проблема з регулюванням
ринку збору молока у селян Любарщини ніби вирішена – ціну за літр трохи підняли, щоб
народ не бунтував.

Ну і ще одна суспільна проблема, на яку звернули увагу потенційні кандидати –
звісно ж плани Дмитра Фірташа у пошуках титану розрити пів-Житомирщини,
перетворивши на місячний ландшафт її самобутню природну екосистему.  В боротьбу на
захист Полісся кинулися двоє кандидатів,  які йдуть по одному округу –  нардеп від
об’єднаної опозиції Євген Добряк і екс-міністр юстиції вихідець з Житомирщини Микола
Оніщук. Вони навіть були присутніми на одному з круглих столів, присвячених цій темі і
хоч і є опонентами на виборах, пообіцяли спільними зусиллями не допустити реалізації
зловісних планів інвестора (Виборча кампанія 2012 на Житомирщині: тренди //
Репортер Житомира (/reporter.zt.ua/news/8142-viborcha-kampaniya-2012-na-
zhitomirschini-trendi). – 2012. – 6.08).

***

Депутат Житомирского горсовета Наталья Боровская написала заявление о выходе
из партии «Фронт Змін» и будет баллотироваться в Верховную Раду по мажоритарному
округу № 67 (Чуднов) как самовыдвиженец.

Наталья Боровская также является председателем общественной организации «Я –
мама!» и куратором женского крыла политической партии «Фронт Змін».

«Я реализовываю свое конституционное право. Я не согласна с теми вещами,
которые происходят у нас в обществе, и хочу это изменить. Свое выдвижение с коллегами
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по партии я не согласовывала, это мое личное решение, моя партия меня не поддерживает,
потому что у них есть свои задачи, свои цели. Если партия будет настаивать, то я выйду из
партии, но я бы хотела остаться во фракции Житомирского горсовета. Я хочу действовать,
что-то изменить, у меня есть желание, у меня есть люди, которые меня поддерживают. Я
против политики, я за людей. Людей нужно учить дорожить семейными отношениями.
Только тогда, когда наши семьи встанут с колен, тогда и страна встанет с колен», – сказал
Боровская.

Согласованным кандидатом от объединенной оппозиции по Чудновскому округу
является представитель ВО «Свобода» Сидор Кизин.

Н. Боровская говорит, что ее отговаривали баллотироваться в Верховную Раду и не
исключает, что недавний поджог ее дома мог быть элементом запугивания.

Позже стало известно, что Н. Боровская написала заявление о выходе из партии
«Фронт Змін». Об этом сообщил лидер объединенной оппозиции в Житомирской области
Геннадий Зубко.

«Объединительные процессы в оппозиции проходили очень непросто. К сожалению,
испытания проходят не все. Человек принял такое решение, которое принял, он
воспользовался конституционным правом. Н. Боровская уже написала заявление о выходе
из партии «Фронт Змін». Но хочу напомнить,  что после местных выборов 2010-го за два
года сложной оппозиционной борьбы в городском совете фракция, несмотря на давление
со стороны властей, работала как одна команда. А в областном совете фракция в 2012-м
году увеличилась: на досрочных выборах по мажоритарному округу победил кандидат от
оппозиции член «Фронта Змін» Дмитрий Кропачев. Поэтому уверены – наша сила в
объединении усилий в борьбе против действующей власти», – сказал Г.  Зубко (Наталья
Боровская вышла из партии «Фронт Змін» и будет баллотироваться в Верховную
Раду // «Журнал Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-08-07-13493). – 2012. – 7.08).

***

Інфраструктуру поліських сіл потрібно не рятувати, а відроджувати. Про це
народний депутат України від фракції Народної Партії Микола Рудченко заявив після
спілкування з мешканцями кількох сіл Радомишльського району на Житомирщині. І хоча
тамтешні жителі на сьогодення не нарікають, а проте визнають факт, що нині опинилася
фактично в резерваціях, де нема належної (а подекуди ніякої) соціальної інфраструктури.
Приміром у селі Гута Забілоцька є лише житлові будинки.  Немає навіть продовольчого
магазину. Дещо краща ситуація у селі Забілоччя. Там окрасою села є Будинок культури. У
60-х роках минулого століття це був взірцевий і величавий заклад культури.  Нині на
реконструкцію необхідні значні кошти.  Але найскладнішою є ситуація з об’єктами
освітньої галузі: М. Рудченку показали закриту школу та дитсадок.

Жителі села намагалися донести всю суть проблеми народному обранцю, адже
знають про його давню і плідну співпрацю з громадами Радомишльщини. Оглядаючи
садочок, голова Житомирської обласної організації Народної Партії М. Рудченко
зазначив, що йому особливо боляче дивитися на напівзруйновані садочки, оскільки саме
за наявністю цих закладів – майбутнє села. А тому парламентарій запевнив, що не забуде
про ці заклади та їх долю і реальними кроками допомагатиме у відродженні.

Іншою не менш важливою проблемою в області залишається незадовільний стан
багатьох сільських доріг. М. Рудченко запевнив, що вже найближчим часом вирішенню
цієї нагальної проблеми посприяє діяльність парламентаріїв,  яким не байдужа доля
українського села. На разі ж народний обранець залишається своєрідним контролером в
області – він відстежує, як за цільовими призначеннями використовуються додаткові
кошти держсубвенцій. Адже таким чином можна реально поліпшити рівень життя у селах
(М. Рудченко: «Інфраструктуру поліських сіл потрібно не рятувати, а
відроджувати» // Офіційний сайт Народної Партії

http://zhzh.info/news/2012-08-07-13493
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(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=8&ArticleID=16377&). –
2012. – 8.08).

***

«Несвоєчасним та небезпечним» назвали у Житомирській обласній організації УНП
зменшення кількості перевірок діяльності суб’єктів господарської діяльності Державною
екологічною інспекцією у Житомирській області, прийняте у відповідності до подання
прокуратури області.

«Зменшення екологічного нагляду може стати катастрофічним – з огляду на
сьогоднішній стан екології в країні,  загалом,  та області,  зокрема»,  –  наголосив голова
управи Житомирської обласної організації Української народної партії Володимир
Красовський. Він підкреслив, що «масова загибель риби внаслідок спускання стічних вод
підприємств до річок, загибель бджіл, отруєння людей і тварин внаслідок
неконтрольованого використання пестицидів та отрутохімікатів на полях, – подібні
випадки все частішають; але замість посилення контролю ми спостерігаємо абсолютно
протилежне рішення», – заявив політик.

За його словами, «знову суспільство стає свідком того, як державні інстанції,
ігноруючи виклики сьогодення, заплющують очі на реальний стан речей, а можливість
впливу на ситуацію лишається на плечах активної громадськості» (УНП: На
Житомирщині послаблюють екологічний контроль над підприємствами // «Рупор
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/41269-unp-na-zhitomirschin-poslablyuyut-
ekologchniy-kontrol-nad-pdpriyemstvami.html). – 2012. – 10.08).

Закарпатська область

На офіційному сайті Центральної виборчої комісії у додатку 7 до постанови ЦВК від
6 серпня 2012 р. з’явилася інформація про те, що депутата Закарпатської обласної ради
Михайла Лакатоша зареєстрували кандидатом у народні депутати по одномандатному
мажоритарному виборчому округові № 73. Згідно інформації на тому ж сайті, політик йде
на вибори у статусі самовисуванця, а у графі «партійність» вказує приналежність до рядів
Партії регіонів.

Подібний факт, після його оприлюднення, викликав чимале здивування у рядах самої
Закарпатської обласної організації Партії регіонів, до якої, згідно офіційних біографічних
даних, відносить себе і пан Лакатош. Справа в тому, що директор Берегівського лісництва
довгий термін і справді входив до Партії регіонів та навіть був членом фракції Партії
регіонів у Закарпатській обласній раді. Однак, відповідно до рішення виконавчого
комітету Закарпатської обласної організації Партії регіонів № 1 від 16 липня 2012 р.,
М. Лакатош виключений із лав партії за порушення статуту Партії регіонів, невиконання
ним партійних рішень та завдання своєю діяльністю шкоди репутації Партії регіонів.
Відтак, ні підстав, ні права вказувати у відповідній графі приналежність до Партії регіонів
у пана Лакатоша більше немає (Кандидати у депутати приписують собі партійність:
Виключений із лав Партії регіонів Михайло Лакатош все ще вважає себе «регіоналом»
/ Прес-служба Закарпатської обласної організації Партії регіонів // Новини
Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/10101-kandidati-u-deputati-pripisuyut-sob-
partynst.html). – 2012. – 7.08).

***

«Список кандидатів по одно- та багатомандатному виборчих округах було
затверджено на Всеукраїнському з’їзді партії, який відбувся в Києві. 13 закарпатців

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=8&ArticleID=16377&
http://ruporzt.com.ua/politica/41269-unp-na-zhitomirschin-poslablyuyut-ekologchniy-kontrol-nad-pdpriyemstvami.html
http://ruporzt.com.ua/politica/41269-unp-na-zhitomirschin-poslablyuyut-ekologchniy-kontrol-nad-pdpriyemstvami.html
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балотуватимуться під прапорами УДАРу. Наша політична сила – єдина заздалегідь, до
з’їзду, оприлюднила список претендентів у кандидати. Це дало можливість громадськості
обговорити запропоновані кандидатури, на практиці застосувати процедуру «фільтрації
влади». Обговорення переданих руху «ЧЕСНО» списків було жорстким. В результаті цієї
громадської перевірки близько 15  %  претендентів було відсіяно.  Вони так і не стали
кандидатами від партії УДАР», – зазначив голова Закарпатської обласної організації
«УДАРу» Валерій Пацкан.

Усі кандидати публічно склали присягу, в якій зобов’язалися за жодних обставин не
голосувати за закони, які суперечать національним інтересам чи відкривають можливості
для корупції; не входити у змову і союз з Партією регіонів; не стати «тушкою», продавши
свій голос у ВРУ.

Голова закарпатського УДАРу акцентував на тому, що партія, до якої він належить,
спробує привести до влади «нові обличчя»,  адже представники всіх значущих в Україні
політичних сил (це і сучасна опозиція і провладні партії) вже були в той чи інший час при
владі і мали можливість проявити себе, але не зробили цього.

Депутат Ужгородської міської ради Ростислав Буланов вбачає у програмі партії
чимало позитивних для місцевого самоврядування моментів, які забезпечить на багато
ефективнішу роботу на місцях.

«Важливою для Закарпаття є ініціатива партії УДАР залишити нульову ставку
податку на прибуток для новостворених підприємств на 3–5 років. Керівництво партії
переконалося на прикладі Грузії, що така податкова система є більш ніж ефективною,
адже ця країна усього за 5 років зазнала кардинальних змін. Як і в цій країні, УДАР
пропонує залишити усього 7 загальнодержавних податків і зборів і нарешті наблизити
систему оподаткування до спрощеної. Ми за те, щоб допомогти розвиватися малому та
середньому бізнесу. Також, важливим є перегляд системи розподілу податків.
Ефективним буде, коли УДАР досягне того, щоб 80 % надходжень місцевих бюджетів
залишалися на місцях і громада могла ними розпоряджатися, не чекаючи дотацій з
Києва».

В. Пацкан, як член політради партії, брав активну участь у розробці цієї програми.
«Я можу з впевненістю сказати,  що ми поставили перед собою досяжні цілі.  На

основі нашої програми ми розробили серйозний антикорупційний пакет документів. Це і
будуть наші перші закони у парламенті»,  –  підсумував голова організації УДАРу на
Закарпатті (У закарпатському УДАРі розповіли про списки і програму // Новини
Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/10104-u-zakarpatskomu-udar-rozpovli-pro-
spiski-programu.html). – 2012. – 7.08).

***

У селі Гукливий, що на Воловеччині, за підтримки громадського діяча Олександра
Кічковського та районної організації «УДАРу», відбувся обласний фестиваль
«Верховинська яфина».

Гості свята і місцеві жителі активно брали участь у конкурсах і веселих забавах. Всі
були в захваті від великої кількості смачних страв,  приготовлених з яфин та виступів
закарпатських музичних колективів. За пательнею з млинцями, начиненими гірською
королевою ягід, зустрічаємо Олега Ціника (УДАР), який взяв на себе чималу частку
технічної організації свята:

«Це свято – не тільки вшанування традиційної для нашої місцевості ягоди, яка дає
можливість у цей непростий час трохи заробити місцевим жителям, а і шанс подарувати
свято жителям мого рідного села Гукливий,  запросити сюди гостей.  Радий,  що на наше
запрошення взяти участь у фестивалі відгукнулися київський танцювальний гурт «Стрім
денс», а також група спортивних гімнасток з Кам’янець-Подільська. Ще одним приємним
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відкриттям стало те, що на Воловеччині люди прекрасно співають у караоке», – розповів
голова Воловецької районної організації «УДАРу».

Під кінець фестивалю для молоді та бажаючих півночі тривала дискотека, яка
завершилася яскравими феєрверками (УДАР організував «Яфинські» забави //
Ужгород.net.ua (http://uzhgorod.net.ua/news/49689). – 2012. – 7.08).

***

Перший заступник голови Закарпатської обласної ради, керівник Закарпатського
обласного виборчого штабу Партії регіонів прокоментував оголошений минулого тижня
проект Передвиборчої програми «біло-блакитних».

«Напевне,  українці уже давно звикли до того,  що до передвиборчих програм
більшості із вітчизняних політичних сил серйозно ставитися не варто: мовляв, чергова
порція пустопорожніх обіцянок – не більше. Не виключаю, що проект програми Партії
регіонів окремі виборці сприйняли приблизно так само. Візьмімо хоча б соціальну сферу.
Доступне житло уже будується, по всій країну перші сім’ї отримують кредити та
заселяються до нових домівок.  Не виключення тут і Закарпаття:  дві сім’ї вже отримали
кредити на доступне житло, нині на стадії підписання знаходяться ще два договори, на
стадії вивчення – пакети 19 сімей, з якими працює Фонд сприяння молодіжному
житловому будівництву,  окрім того ще 7  сімей звернулися по кредити одразу до
банківських установ. Словом, цифри і факти говорять самі за себе».

Згадав політик і про ще один пункт із проекту Програми – енергонезалежність та
енергоефективність:

«Закарпаття протягом останніх кількох років активно розвиває альтернативну
енергетику та працює над підвищенням енергоефективності. Ми робимо усе можливе для
того, щоб злізти з газової «голки»: встановлюємо надсучасні навігаційні системи
спостереження за температурними режимами у бюджетних установах, переводимо
опалювальні системи закладів з газу на пелети та брекети, модернізуємо житлово-
комунальну сферу (згадаймо хоча б безпрецедентне для нашої країни переведення
Ужгорода на «автономку»).  Окрім того,  зараз ведеться серйозна робота над
впровадженням альтернативної енергетики: нині ми розглядаємо можливість будівництва
в області сонячної електростанції та використання в закладах бюджетної сфери котлів,
котрі працюють на відходах деревообробної галузі. Цей список насправді можна
продовжувати і далі. А тому я можу без найменших сумнівів заявити, що ми почали
реалізовувати нинішню передвиборчу програму Партії регіонів задовго до її оголошення. І
це дає нам право без найменших докорів сумління йти до виборців з уже наявними
результатами роботи на руках», – зазначив керівник Закарпатського обласного виборчого
штабу Партії регіонів («Регіонали» Закарпаття передвиборчу програму ПР
реалізовують вже давно / Прес-служба Закарпатської обласної організації Партії
регіонів // Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/10120-regonali-zakarpattya-
peredviborchu-programu-pr-realzovuyut-vzhe-davno.html– 2012. – 8.08).

***

7 серпня в кількох мікрорайонах Ужгорода працювала мобільна громадська
приймальня народного депутата України Лесі Оробець. Жителі обласного центру мали
змогу наживо поспілкуватися з політиком та поговорити про наболіле.

На думку Л. Оробець, формат діалогів із громадянами набагато ефективніший, ніж
монолог у мікрофон зі сцени. Адже саме формат зворотного зв’язку надає депутату змогу
впливати на чиновника в інтересах конкретної людини, а не абстрактного українця.

Разом із парламентарем під відкритим небом працювли депутати Закарпатської
обласної ради Валерій Лунченко та Андрій Сербайло, депутати Ужгородської міської ради

http://uzhgorod.net.ua/news/49689
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Андрій Баганич та Ярослав Шафар, а також професійний юрист, який допомагав
громадянам в оформленні їхніх звернень. Ці документи направлятимуться на ім’я
начальників ЖРЕРів, міськраду, юридичні відділи чи правоохоронні органи в залежності
від характеру заяви. Якщо ж відповідь не надійде у встановлений законом термін, нардеп
має право вдатися до своїх важелів впливу у рамках наданих повноважень.

Серед тем, які в Ужгороді викликали найбільший резонанс – спроби влади
відволікти увагу громадян від гострих соціальних проблем, закриття лікарень, друкарень і
шкіл, а також екологічних викликів регіону.

У Закарпатті Л. Оробець вже спілкувалася з мешканцями Великоберезнянщини. А
впродовж тижня мобільні громадські приймальні ще побувають у Берегові,  Перечині,
Тячеві та Хусті (Леся Оробець: «Формат діалогу дозволяє депутату діяти в інтересах
конкретної людини, а не абстрактного українця» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12100-lesja-orobets-zustrilasja-z-
uzhgorodtsjami.html). – 2012. – 8.08).

Запорізька область

Члены Запорожской организации Коммунистической партии Украины Семен Грачев
и Петр Сталинолюб обратились с открытым письмом к Президенту Украины, парламенту
и Кабмину с требованием, признать геноцид.

В письме говорится о том, что в Украине идет сознательное циничное уничтожение
коммунистов, которое, иначе как геноцидом, назвать нельзя.

«Достаточно взглянуть на сухие цифры статистики, чтобы понять масштабы
злодеяний. В 1998 г. Коммунистическая партия имела в своих рядах 500 тыс. членов в
Украине. А сейчас их насчитывается не более 100 тысяч. Где эти люди?» – говорит
С. Грачев.

Партийцы требуют от властей признать уничтожение в Украине за годы
независимости около 400 тыс. коммунистов. Ответственность за геноцид они возлагают
на проукраинских чиновников и «Дядюшка Сэма». Именно Соединенные Штаты Америки
по мнению П. Сталинолюба сыграли ключевую роль в уничтожении коммунистов.

«Они не смогли простить нам победу в освоении космоса и потому, приложили
сверхусилия для уничтожения Коммунистической партии в целом и рядовых коммунистов
в частности. Капиталистические ценности, которые они насаждали в Украине
неприемлемы для настоящего коммуниста, что и привело к их вымиранию», – заявляет
П. Сталинолюб.

В случае, если власть откажется признать геноцид, коммунисты планируют
апеллировать к международным организациям (Запорожские коммунисты требуют
признать геноцид и наказать американцев // «ZaБор»
(http://zabor.zp.ua/www/node/3277). – 2012. – 8.08).

Івано-Франківська область

Центральна виборча комісія виключила з виборчого списку ВО «Батьківщина»
кандидата від Прикарпаття Юрія Романюка. Він потрапив у число тих осіб, які не подали
заяви про згоду балотуватися кандидатами у народні депутати України від цієї партії.

Відповідно до Закону України «Про вибори народних депутатів України», особа,
включена до виборчого списку партії, яка на день подання заяви партії про реєстрацію
кандидатів у депутати до ЦВК не подала заяви про згоду балотуватися від цієї партії,
вважається виключеною з виборчого списку з дня подання заяви партії. Заява особи,
подана після подання партією заяви, не приймається.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12100-lesja-orobets-zustrilasja-z-uzhgorodtsjami.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12100-lesja-orobets-zustrilasja-z-uzhgorodtsjami.html
http://zabor.zp.ua/www/node/3277
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Ю. Романюк відзначається особливим патріотизмом у питаннях відстоювання
інтересів ВО «Батьківщина», що неодноразово спостерігалось у його палких промовах на
сесіях обласної ради. Що змусило політика відмовитись від місця у партійному списку:
звичайна неуважність з термінами подання заяви чи все ж образа за непрохідне 214-те
місце у списку? (Юрій Романюк не згоден йти на вибори від ВО «Батьківщина» //
Надвірнянська правда (http://www.pravda.if.ua/news-29722.html). – 2012. – 7.08).

***

8 серпня голова Івано-Франківської обласної організації «УДАР» Роман Чернега
провів прес-конференцію.  На ній голова обласної організації підвів підсумки на тему
партійного з’їзду, який відбувся у Києві 1 серпня.

Як повідомив Р.  Чернега,  список кандидатів у депутати формувався на трьох
принципах. Це відкритість, внутрішньопартійна демократія та непричетність особи до
корупційних діянь.  Саме тому приблизно 15  % людей,  які попередньо були включені до
складу «УДАРу»,  у результаті не потрапили у партійні списки і не стали кандидатами у
депутати від цієї політичної сили.

Сам лідер «ударівців» потрапив у партійний список під № 23. Крім нього, у список
увійшли Юрій Соловей (№ 45), Ігор Росипайло (№ 83), Роман Тимків (№ 99), Володимир
Магаль (№ 120),  Михайло Павлюк (№ 138),  Ярослав Сторож (№ 151),  Андрій
Майданський (№ 173) та Віталій Скрипник (№ 201).

Крім цього, всі кандидати у депутати склали відеоприсяги, які згодом вивісять на
партійному сайті. У присягах вони взяли на себе зобов’язання не голосувати за
законопроекти, які будуть містити загрозу національній безпеці, не вступати у альянси з
Партією регіонів щодо прийняття рішень, які би суперечили національним інтересам
нашої держави та не стати «тушкою» (Роман Чернега: Кандидати від «УДАРу» склали
відеоприсяги //  ВІКНА (http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/08/9750/view). – 2012. –
8.08).

***

«Виборчий фонд партії «УДАР Віталія Кличка» ще не сформовано, – повідомив під
час прес-конференції в Івано-Франківську лідер прикарпатських «ударівців» Роман
Чернега.

Відтак, з його слів, сьогодні передвиборча агітація партії ще не ведеться, а усі
поширені на вулицях міста та у засобах масової інформації пропагандистські матеріали –
це лише інформація про саму партію та її діяльність.

Згідно чинного виборчого закону, фінансування виборчих кампаній партій та
окремих кандидатів, в тому числі проведення агітаційно-пропагандистських заходів і
виготовлення агітаційної продукції, повинно здійснюватись виключно з виборчих фондів
(«УДАР» ще не проводить передвиборчу агітацію, оскільки немає виборчого фонду //
Коломия ВЕБ Портал (http://kolomyya.org/se/sites/pb/46271/). – 2012. – 9.08).

Київ

7 серпня 2012 р. у Києві відбулася зустріч керівництва Дарницької районної
адміністрації з місцевими мешканцями щодо проблеми незаконного будівництва біля
дитячого садочку на вулиці Ревуцького 7-В. Дарницька районна організація
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» вже із самого початку конфлікту підтримувала
місцевих мешканців, які протестували проти численних порушень при здійсненні
вказаного будівництва. Проте, коли дарницькі свободівці прийшли на цю зустріч,

http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/08/9750/view
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потрапити в середину їм не вдалося, незважаючи на те, що серед них були журналісти та
місцеві мешканці.

Виявилося, що за вказівкою керівництва Дарницької РДА охорона пускала на зустріч
лише осіб, список яких склала районна влада. Звісно, що свободівців у цьому списку не
було, не зважаючи на те, що вони брали участь у попередньому засіданні.

Як зазначив голова мікрорайонного осередку ВО «Свобода» Олексій Несін, за
останні дні у місцевих мешканців з’явилися нові несподівані «захисники». До прикладу: в
останніх двох нарадах з приводу конфліктної забудови бере участь народний депутат
Тарас Чорновіл, який збирається балотуватися в Дарницькому районі по мажоритарному
округу. Прикро, що Т. Чорновола ситуація з незаконною забудовою зацікавила лише
напередодні виборів. Показовою також була його поведінка у відповідь на прохання
забезпечити відкритість засідання користуючись повноваженнями народного обранця –
він пообіцяв спитати на це дозволу у керівництва району і більше не повернувся
(Керівництво Дарницької РДА в Києві проводить зустрічі лише з обраними
мешканцями району // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031773/). – 2012. – 7.08).

***

У ВО «Батьківщина» все ще сподіваються узгодити співпрацю із партією Віталія
Кличка «УДАР», аби на виборах зменшити взаємопоборювання кандидатів цих двох
політичних сил. Про це заявив народний депутат від фракції «БЮТ–Батьківщина», голова
київської міської організації «Батьківщини» Юрій Одарченко.

За словами політика, процес підготовки до виборів був ускладнений, тому що влада
прийняла закон, який не дає можливість висуватись на вибори блоками. На вибори йдуть
тільки політичні партії.

«Об’єднання під прапорами «Батьківщини» Юлії Тимошенко – це безпрецедентний
крок, коли різні політики увійшли в одну політичну партію й об’єднались для того, щоб
уникнути міжпартійного поборювання на виборах й узгодити кандидатів у мажоритарних
округах», – зазначив Одарченко.

«Бютівець» зізнався, що ці переговори тривали довго й неідеально. «Але зрештою до
КОДу увійшли практично всі опозиційні партії. На жаль, нам не вийшло провести успішні
перемовини з «УДАРом». Не дивлячись на усі пропозиції КОДу узгодити із Кличком
єдиних кандидатів у мажоритарних округах, цього не відбулось», – поскаржився нардеп.
Водночас він додав,  що як голова київської міської організації «Батьківщини»,  «усім
серцем прагне, щоб у Києві відбулось об’єднання, тому що тут авторитет «УДАРу» дуже
високий».

«Думаю,  що,  попри наше взаємопоборювання,  ми знайдемо формат співпраці й
узгодимо нашу взаємодію на дільницях проти влади», – підсумував Одарченко (ВО
«Батьківщина» вважає партію Кличка авторитетною і має намір до об’єднання з
нею // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/53592). – 2012. – 7.08).

***

9 августа 2012 г. кандидат в народные депутаты Украины по одномандатному
избирательному округу № 212  в Киеве Александр Комнацкий провёл встречу с
избирателями – представителями ветеранских организаций и жителями округа.

А. Комнацкий огласил основные тезисы своей предвыборной программы.
«Моя программа построена на общечеловеческих ценностях и общественных

нормах, таких как справедливость, порядочность, социальное равенство, настоящее
народовластие. Государство должно выражать и защищать интересы народа. Большое
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начинается с малого. Я считаю, что стабильность и процветание государства должны
начинаться со стабильности и благоустроенности каждой области, города, района.

У Дарницы много проблем, и одна из главных – состояние экологии. Стране вообще
необходима программа экологической безопасности, а что касается нашего района это –
первоочередная задача. Каждый из нас хочет дышать свежим воздухом, видеть зелёные
деревья, а не раскалённый асфальт. Ведь это наш дом. Поэтому я выступаю за
модернизацию завода «Энергия», Бортницкой станции аэрации, увеличение количества
зелёных зон, зон экологического отдыха в Дарницком районе,» – подчеркнул
А. Комнацкий.

Также кандидат в депутаты, отвечая на вопросы избирателей о своей предвыборной
программе, отметил, что главное богатство страны – это люди, а главные стратегические
инвестиции – это инвестиции в человека, всестороннее развитие личности, создание
условий для реализации его возможностей.

«Каждый голос в поддержку нашей партии и наших кандидатов приближает
достижение наших общих целей», – резюмировал А. Комнацкий (Александр Комнацкий
провёл встречу с жителями Дарницкого района города Киева // Компартія України
(http://www.kpu.ua/aleksandr-komnackij-provyol-vstrechu-s-zhitelyami-darnickogo-rajona-
goroda-kieva/). – 2012. – 10.08).

***

Мешканці столичного Печерська разом з представником «УДАРу» Ярославом
Діденком протягом трьох тижнів боролися із незаконною вирубкою скверу.

На Печерську є чудова каштанова алея, яка починається від перетину вулиць
Московської та Цитадельної і тягнеться до кінотеатру «Зоряний». Напроти алеї –
Київський Свято-Введенський монастир.  Кияни звикли до красенів-каштанів,  які
десятиріччями прикрашали Печерськ. Нажаль знайшовся той, хто дозволив забудувати
алею та створити на ній проїзди і парковку для авто біля ресторану, який з’явився в
приміщенні колишнього гастроному на першому поверсі будинку по вул. Московській,
41/8.

Три тижні тому вандалами була ліквідована значна частина декоративного паркану,
вивезено чорнозем з алеї, понівечена коренева система вікових дерев, завезено щебінь.

Мешканці разом із активістами громадського руху «Кияни разом»  змушені були
захищати своє право на комфортне життя та за ініціативи кандидата в народні депутати
від УДАРу по київському округу № 221, лідера громадського руху «Кияни разом»
Ярослава Діденка заблокували скандальні роботи. Люди встали поміж бульдозером та
рідною алеєю. Було організовано цілодобове чергування, пронумеровано кожне дерево,
щовечора проходили збори громадськості навколишніх житлових будинків.

«В результаті тритижневого протистояння із забудовником ми здобули перемогу, –
відзначає Я. Діденко. – На алею завезено свіжий грунт, припинено асфальтування зеленої
зони. А головне – ми зберегли кожне дерево!»

Я.  Діденко висловив вдячність всім патріотам Печерська за підтримку та
наполегливість у справі захисту історичного обличчя нашого міста.

«У новій Верховній Раді фракція УДАРу доб’ється введення дієвого мораторію на
знищення зелених насаджень та забудову історичного центру Києва, – відзначив
Я. Діденко. – Київ повинен зберегти своє історичне обличчя, це наш обов’язок перед
прийдешніми поколіннями киян і ми його виконаємо!» (Кияни зупинили знищення
вікової каштанової алеї на Печерську // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/kiyani-zupinili-znishchennya-vikovoyi-kashtanovoyi-aleyi-
na-pechersku-13633). – 2012. – 13.08).
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Київська область

2 серпня 2012 р. відбулася чергова сесія Вишгородської районної ради VI скликання.
Найбільш суперечливим питанням в порядку денному була пропозиція голови постійної
комісії райради з питань земельних відносин та агропромислового розвитку Туркені Ю.Г.
погодити надання в користування приватній фірмі майже 14 тис. гектарів мисливських
угідь.

Згідно з проектом рішення Вишгородська районна рада мала погодити надання в
користування мисливськими угіддями ТОВ «Лісовий Філін» площею 13925,11 гектарів в
південній частині мисливських угідь, раніше закріплених за Вищедубечанським районним
мисливським господарством Київської обласної організації Українського товариства
мисливців і рибалок терміном на 49 років.

Керівник Аналітичної служби ВО «Свобода», депутат Вишгородської райради Юрій
Левченко виступив на сесії з вимогою заслухати представників фірми щодо їхніх планів
на відповідні угіддя та зажадав пояснення, чому угіддя пропонують передати на такий
довгий термін. Свободівці закликали підійти до цього питання ґрунтовно, адже сьогодні в
Україні є безліч прикладів того, як простих українців не допускають на громадські землі
(часто з застосуванням грубої фізичної сили) мотивуючи це тим, що вони контролюються
приватними структурами.

Питання було поставлено на голосування, однак попри присутність достатньої
кількості провладних депутатів в залі очевидно було,  що рішення не набирало потрібну
владі кількість голосів «за». Голова райради знову спробував рахувати «від зворотнього»,
проте за наполяганням свободівців було проведено підрахунок саме голосів «за», яких
виявилося лише 24. Проти проголосували 3 депутатів (зокрема 2 свободівці – фракція
«Свободи» у повному складі), 4 утрималися. Таким чином вдалося заблокувати чергову
передачу народних угідь безликій приватній фірмі.

«Сьогоднішнє голосування показує, що попри владні махінації потрібно до
останнього захищати інтереси простих українців. Ми зробимо все можливе, щоби не дати
різноманітнім лозінським розгулятися на українській землі. Українські ліси є надбанням
всієї нації,  а не якихось окремих осіб,  які через свій гаманець намагаються створити для
себе рай на землі», – заявив по завершенні сесії Ю. Левченко (Свободівці у
Вишгородській райраді зберегли для громади 14 тисяч гектарів лісу // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031788/). – 2012. – 8.08).

***

В Киевской области перевозчики, которых утром 10 августа не пустили в столицу
для проведения акции протеста, не согласились участвовать в избирательной кампании
Партии регионов, сообщили в объединенной оппозиции Батьківщина.

«В результате тендера на перевозку пассажиров по Киевской области, который
проводила Киевская областная госадминистрация в июле этого года, 80 % тех
перевозчиков области, которые отказались использовать свои транспортные средства во
время избирательной кампании партии власти, остались без права заниматься основной
деятельностью. Перевозить пассажиров в Киевской области отныне будут только
лояльные к власти маршрутки», – отмечается в партийном сообщении.

Кроме того, по данным оппозиции, владельцам маршрутных такси было сделано
предложение продолжать деятельность, но с условием предоставлять услуги по перевозке
избирателей в день выборов, 28 октября, и размещать на маршрутах рекламу правящей
партии и ее кандидатов-мажоритарщиков (Батьківщина: Перевозчики, которых не
пустили в Киев, отказались участвовать в агитации ПР // «Завтра»
(http://www.zavtra.com.ua/news/1/266687/). – 2012. – 10.08).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031788/
http://www.zavtra.com.ua/news/1/266687/
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Кіровоградська область

В г. Александрия Кировоградской области прошли общественные слушания по
вопросу: давать или не давать согласие на передачу в управление частным структурам
областного коммунального предприятия «Кировоградводоканал».

Всего три месяца прошло после объединения водоканалов Кировограда,
Александрии, Знаменки и Светловодска. Когда объединяли, то обещали «золотые горы».
Хотя коммунисты предупреждали общественность, что следующим шагом после
объединения будет передача этого предприятия в частные руки.

Отчет директора областного водоканала длился 3 минуты. Вывод один: предприятие
– банкрот, имеющий огромные долги по всем показателям.

Выступивший первым в обсуждении данного вопроса первый секретарь
Александрийского горкома Компартии Украины В.И. Кудря убедил избирателей, что
нельзя отдавать водоканал в частные руки.

Коммунист-депутат горсовета внес на рассмотрение общественных слушаний
следующие предложения:

– не давать согласия на передачу водоканала в управление частному инвестору;
– рекомендовать городскому голове С.К. Цапюку провести внеочередную сессию

горсовета, на рассмотрение которой вынести два вопроса:
а) о выходе КП «Александрияводоканал» из состава объединенного предприятия

областного подчинения;
б) потребовать возврата в коммунальную собственность громады г. Александрии

всех материально-технических средств, ранее переданных на баланс областного
предприятия.

После бурного обсуждения вышеуказанных предложений депутата–коммуниста
участники общественных слушаний единогласно поддержали В.И. Кудрю (Коммунисты
против передачи «Кировоградводоканала» в частные руки // Комуністична партія
України (http://www.kpu.ua/kommunisty-protiv-peredachi-kirovogradvodokanala-v-chastnye-
ruki/). – 2012. – 6.08).

Луганська область

Глава парламентской фракции Партии регионов, лидер Луганской областной
организации ПР Александр Ефремов в эфире телеканала «ЛКТ» прокомментировал
внутрипартийную ситуацию с Владимиром Ландиком и Владимиром Струком.

В частности, А. Ефремов заявил: «Что касается Ландика Владимира Ивановича, да, у
него было желание баллотироваться по округу. И это тот вопрос, о котором мы только что
говорили, когда несколько кандидатов были по одному округу, и потом первичные
партийные организации высказали какую-то свою точку зрения, кому они отдают
предпочтение. Мы не могли не согласиться (с мнением этих организаций. – Ред.)».

Что же касается мэра пос. Юбилейный В. Струка, то, по словам парламентского
лидера регионалов, его кандидатуру как возможного претендента в нардепы изучали
социологи, которые нашли в нем как минусы, так и плюсы.

«Они (социологи. – Ред.) пришли к такому выводу, что с одной стороны, если мы его
выдвигаем, да, он имеет рейтинг, который сегодня может быть выше, чем у других, но мы
можем получить и отрицательную ситуацию при выдвижении в силу определенных
обстоятельств. Когда вскроются некоторые аспекты по этому человеку, мы можем иметь
много отрицательных мотивов, – рассказал А.Ефремов. – Когда взвесили все в этой
партийной организации, пришли к выводу, что лучше поддерживать другого человека»
(Ефремов объяснил, почему Ландик и Струк остались без поддержки ПР // Луганск.
Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/08/07/105544.html). – 2012. – 7.08).

http://www.kpu.ua/kommunisty-protiv-peredachi-kirovogradvodokanala-v-chastnye-ruki/
http://www.kpu.ua/kommunisty-protiv-peredachi-kirovogradvodokanala-v-chastnye-ruki/
http://lugansk.comments.ua/news/2012/08/07/105544.html
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***

Луганська обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» висловлює
своє обурення від схвалення та підписання Віктором Януковичем відверто
антиукраїнського закону «Про засади державної мовної політики».

Прикметно, що мітинг на підтримку російської мови, організований «регіоналами»,
розпочався фактично одночасно з тим, як стало відомо про підписання «мовного» закону
Януковичем.  На мітингу було широко застосовано адмінресурс,  що свідчить про
міфічність та політичну заангажованість питання російської мови на Луганщині.

Водночас «Свобода» наголошує: українська мова є запорукою існування й розвитку
Української Держави. Звуження галузей вживання мови, заборона мови чи створення
несприятливих умов для існування та розвитку мови призводить не лише до її ослаблення
й завмирання, але й до занепаду самобутності народу та загрози цілісності держави.

Вважати російську мову регіональною згідно з Європейською хартією регіональних
мов не можна. У вказаному документі зазначено, що «захист і підтримка регіональних мов
не повинні здійснюватися на шкоду офіційним мовам і необхідності вивчати їх», тоді як
мовний закон ще більше витісняє з усіх сфер громадського життя українську мову, позиції
якої,  особливо на Сході та Півдні держави,  і так є слабкими.  Також у частині 1  статті
першої зазначено: «Поняття «регіональні мови або мови меншин» означає мови, які:
традиційно використовуються на даній території держави жителями цієї держави, що є
групою,  чисельно меншою,  ніж решта населення держави,  і відрізняються від офіційної
мови (мов)  цієї держави;  воно не включає в себе діалекти офіційної мови (мов)  держави
або мови мігрантів» (Заява Луганської «Свободи» з приводу підписання Януковичем
антиукраїнського «мовного» закону // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031799/). – 2012. – 8.08).

***

В Перевальском районе Луганской области ликвидировали 39 дошкольных
учреждений. Об этом заявила 1-й секретарь Перевальского райкома Коммунистической
партии Украины Тамара Белявская.

По ее словам, из 46 детсадов в районе осталось лишь 7 учреждений. Остальные
закрыли в годы независимости Украины.

«Содержать старые или строить новые сады  государство не хочет, нет денег! Но это
отговорка. Деньги у государства есть, но тратятся они не на детей и не на детские сады, а
на самолеты, вертолеты и другие забаганки. В советское время – все лучшее было детям.
Сейчас – такую привилегию оставляют за собой олигархи у власти», – считает Белявская.

Чтобы поддержать детсадовских выпускников, а также помочь им в первый
школьный год, перевальские коммунисты вручили им рюкзаки и канцелярские наборы.

«Рюкзаки получили все обратившиеся в райком. Для детей это приятный сюрприз, а
родителям существенная помощь в подготовке малышей к школе», – сказала коммунист
(Коммунисты: из 46 детсадов в Перевальском районе осталось лишь 7 // «Трибун»
Луганск (http://tribun.com.ua/4579). – 2012. – 8.08).

***

12 серпня 2012 р. в місті Рубіжне, що на Луганщині, відбулись установчі збори
міської організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода». На конференції був присутній
голова Луганського обласного виборчого штабу Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
Ігор Швайка.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031799/
http://tribun.com.ua/4579
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Виступаючи на зборах, І. Швайка наголосив: «У Рубіжному вже довгий час існує
міцна націоналістична команда, яка притягує до себе патріотичну громаду міста. Рубіжне
має багато перспектив національного і економічного відродження. Тою силою, яка здатна
змінити життя місцевих мешканців, відстоювати їхні соціальні та національні права, є ВО
«Свобода». Наша політична сила попри всі нав’язані стереотипи має великий потенціал на
Луганщині, та зокрема в Рубіжному. Сьогодні починається шлях перемог націоналістів на
сході України. Я впевнений що після місцевих виборах «Свобода» отримує потужну
фракцію у Рубіжанській міській раді».

На установчих зборах Рубіжанської «Свободи» було обрано міський комітет та
голову міської організації – члена обласного комітету Олександра Шкуратовського, який
зазначив: «Сьогодні в Рубіжному зароджується перший осередок українського
націоналізму – міська організація ВО «Свободи». Мені випала честь очолити її. Діяльність
нашої організації в місті буде не «підпільною», а відкритою, на вулицях міста. Ми будемо
доносити до містян наші позиції та цінності. Ми будемо активно відстоювати національну
та соціальну справедливість, допомагати громаді міста у відстоюванні її прав. Я вірю в те,
що найближчим часом Рубіжне відродиться як українське місто!»

Осередок «Свободи» в Рубіжному вже пройшов свій період формування і на разі є
дієвою опозиційною організацією (У Рубіжному Луганської області відбулись установчі
збори міської організації ВО «Свобода» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031873/). – 2012. – 12.08).

***

Народный депутат, 1-й секретарь Луганского обкома Коммунистической партии
Украины Спиридон Килинкаров уверен, что миллионеров не интересуют проблемы людей
с ограниченными физическими возможностями. Об этом он заявил, комментируя
намерение региональных чиновников ликвидировать Луганское учебно-производственное
объединение Украинского общества слепых.

«Как может миллионер Лозовский понять проблемы простых граждан,  а уж тем
более людей с ограниченными возможностями. Ему никогда не понять, что для
собственной реализации инвалиды нуждаются в государственной поддержке!» –
возмутился народный депутат.

Коммунист напомнил, что в советское время государство уделяло инвалидам
максимум внимания. В Луганске для них была создана целая инфраструктура, в которую
входила школа, библиотека, клуб и производственные помещения. Люди сами
зарабатывали, изготавливая продукцию по государственным заказам.

«Чиновники-бизнесмены разворовали все, что оставалось после советской власти.
Для них есть только математика, а слово человечность в чиновничьем лексиконе
отсутствует. Согласно их логике, если что-то не приносит прибыль, значит это надо
уничтожить», – сказал Килинкаров (Спиридон Килинкаров: Миллионеров не
интересуют проблемы людей с ограниченными физическими возможностями //
Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/08/2012-08-13-34.html). – 2012. – 13.08).

Львівська область

8  серпня у Львові відбулося засідання Страйкового комітету з приводу підписання
Президентом Віктором Януковичем закону «Про засади державної мовної політики». У
засіданні взяли участь представники опозиційних політичних сил та громадських
організацій. Йшлося про узгодження протестних дій опозиції.

Як зазначив секретар Львівського відділення Конгресу української інтелігенції
Володимир Парубій,  це підписання можна трактувати як політичне шулерство,  оскільки

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031873/
http://irtafax.com.ua/news/2012/08/2012-08-13-34.html
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ще вчора В. Янукович радився з інтелігенцією, обіцяв, що закон буде доопрацьовано,
ймовірно, до вересня, але вже наступного дня підписав його.

Голова Львівської обласної організації ВО «Свобода» Ірина Сех запропонувала
зробити всі публічні заходи,  які відбуваються на території області,  майданчиками для
висловлення позиції громади Львівщини щодо підписання згаданого закону. «Сьогодні
відкрився фестиваль у Підкамені, на який зібралося тисячі людей, передусім молодь, –
зазначила Ірина Сех. – Треба закликати учасників не пустити на цей захід жодного
представника Партії регіонів, жодного представника окупаційної влади і цим
продемонструвати свій протест проти режиму».

Як зазначив присутній на засіданні депутат Верховної Ради Сергій Соболєв,
важливо, аби на Львівщині депутати місцевих рад ухвалили рішення, що на їхній території
закон, підписаний В. Януковичем, не діє.

Керівник Львівського виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» Степан
Кубів зазначив, що за підписання закону «Про засади мовної політики» Янукович
заслуговує на імпічмент. «Ми стверджуємо, що в Україні діє 10 стаття Конституції, за
якою українська мова є єдиною державною, – зазначив він, – і ті, хто порушив
Конституцію, будуть притягнуті до відповідальності» (У Львові зібрався Страйковий
комітет, щоб узгодити план дій у зв’язку з підписанням антиукраїнського мовного
закону // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031802/). –
2012. – 8.08).

Миколаївська область

7 серпня 2012 р. Миколаївська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» підтримала пікет громадян, постраждалих від «покращення життя» в різних
сферах. Акція відбулась під стінами обласної прокуратури.

Мешканці Миколаєва, як і всіх куточків України, вже доведені до відчаю діяннями
режиму Януковича. Тому в знак протесту проти свавілля чинної влади та бездіяльності
правоохоронних органів миколаївці вийшли на вулицю.

Пікет прикрашали красномовні плакати «Кінду –  на нари!»,  «Палій,  суши сухарі!»,
«Прокурору Палію не довіряй долю свою». Учасники акції скандували: «Ганьба!», але
всім було ясно, що засоромити можна тільки тих, у кого є совість, а наскрізь прогнилі
антинародні, антиукраїнські «органи» можна покращити тільки хірургічним шляхом.
Люди,  ситі «покращенням»,  розуміють це все більше,  тому цю владу не врятують ніякі
фальсифікації виборів, на які вона розраховує. Що перемогла знов Партія регіонів, вже
ніхто не повірить. Їм за все доведеться відповісти – перед кожним і перед всіма!
(Свободівці та мешканці Миколаєва протестували проти свавілля прокуратури //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031777/). – 2012. –
7.08).

***

6 серпня розпочала вже третя за останні півтора року програма «Мобільні громадські
приймальні», під час якої депутати обласної та районних і міських рад від партій «Фронт
Змін» та «Батьківщина» звітують перед виборцями за свою роботу протягом півроку.

Перший виїзд депутатів облради – Вадима Мерікова, Ярослава Індикова, Маргарити
Капусти та депутатів Новобузької райради Сергія Іванова і Казанківскої – Олександра
Смаровоза відбувся у смт Казанка та Новий Буг.

Представники об’єднаної опозиції підкреслюють, що така форма звіту, який, згідно з
Законом про місцеве самоврядування, має проводити кожен депутат не рідше, ніж раз на
півроку, є найбільш зручною та прийнятною для виборців. Адже під час роботи мобільної

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031802/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031777/
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громадської приймальні не виборці мають потрапити у спеціальний час до приймальні
свого депутата, а самі депутати приходять до тих, хто довірив їм свої голоси, а відтак – і
поклав обов’язок вирішувати проблеми, що постають перед громадою.

Коло питань, що турбує людей, які приходять на такі зустрічі, надзвичайно широке:
вд грабіжницьких Податкового кодексу та пенсійної реформи – до шахрайства місцевої
влади із земельними сертифікатами та відсутності питної води.

По кожному питанню люди отримували докладні та змістовні відповіді, а по тих
випадках, які потребують серйозного вивчення та, можливо, залучення депутатів
Верховної Ради, було зібрано понад 200 звернень, з якими одразу почав працювати
юридичний відділ об’єднаної опозиції.

Програма мобільних громадських приймалень триватиме щонайменше до кінця
цього тижня та охопить більшість райцентрів Миколаївської області та сам Миколаїв (На
Миколаївщині депутати від Об’єднаної опозиції звітують перед виборцями // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11993.html). – 2012. – 7.08).

***

На состоявшемся съезде Народной партии Владимира Литвина был утвержден
список кандидатов от этой политической силы в одномандатных избирательных округах
на парламентских выборах 2012 г. Своих кандидатов в нардепы литвиновцы выставили
только в 69 округах, причем Николаевскую область Народная партия обошла своим
вниманием. Хотя по одному своему кандидату соратники Владимира Литвина выставили
в соседствующих с Николаевщиной регионах – Одесской, Херсонской и Кировоградской
областях (Народная партия Литвина «обделила» Николаевщину // «Николаевские
Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/33357). – 2012. – 8.08).

Одеська область

Над Крыжановским сельсоветом в Одесской области депутаты вывесили флаг
Партии регионов.

Местным регионалам сделали замечание, что над государственным учреждением,
каким является сельский совет, не должны висеть флаги политических партий и что это
противозаконно. Однако регионалы ответили, что в сельском совете «все за Партию
регионов», поэтому флаг будет висеть.

Жители села отметили, что за Партию регионов госслужащие, которыми являются
работники сельсовета, должны быть в свое нерабочее время, а во время работы они
должны относиться ко всем политическим партиям одинаково.

Кроме того, сельчан возмутило наличие в помещении сельского совета агитационной
продукции Партии регионов. На замечание депутаты не отреагировали.

Более того, на следующий день приказали повесить флаг Партии регионов на еще
одно госучреждение – Крыжановский дом культуры («Регионалы» вывесили на
сельсовете свой флаг, потому что «все за ПР» // Главное-обозрение
(http://glavnoe.ua/news/n106240). – 2012. – 8.08).

***

Народным депутатом Украины, членом фракции КПУ Евгением Царьковым было
направлено депутатское обращение на имя прокурора Одесской области Степана
Молицкого «Щодо завищення в Одеській області ціни на скраплений газ».

http://byut.com.ua/news_region/11993.html
http://nikvesti.com/news/politics/33357
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Совместно с Одесским областным территориальным отделением Антимонопольного
комитета Украины была проведена проверка по этому вопросу.

Установлено нарушение требований ст. 13 Закона Украины «О защите
экономической конкуренции» злоупотребления монопольным (доминирующим)
положением при формировании планово-отпускной цены сжиженного газа для бытовых
нужд населения, внедренной ОАО «Одессагаз» (для расчета указанной цены включена
завышенная средневзвешенная стоимость сжиженного газа, приобретенного на
специализированном аукционе).

По результатам проверки прокуратурой области руководителю ОАО «Одессагаз»
внесено представление, следствием рассмотрения которого является приведение в
соответствие с требованиями закона планово-отпускной цены сжиженного газа для
бытовых нужд населения, 7 должностных лиц ОАО «Одессагаз» привлечены к
дисциплинарной ответственности.

Кроме того, установлено, что поручением Кабинета Министров Украины от
02.12.2011 № 58329/0/1-11 предусмотрено принятие мер по установлению для всех
категорий граждан цены одного баллона сжиженного газа на уровне, не превышающем
121,88 грн.

Во исполнение вышеупомянутого поручения Кабинета Министров Украины,
Одесской областной государственной администрацией подготовлено поручение по
обеспечению цены одного баллона сжиженного газа при его реализации потребителю на
уровне, не превышающем 121,88 грн (Коммунисты добились справедливости в
отношении цен на балонный газ // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
dobilis-spravedlivosti-v-otnoshenii-cen-na-balonnyj-gaz/). – 2012. – 10.08).

***

9 серпня під стінами Одеської облдержадміністрації пройшла мовчазна акція
протесту. Кілька десятків молодих людей стояли з заклеєними ротами на фоні телевізорів
з написом «цензура вбиває».  Так одесити висловили своє ставлення до спроби влади
припинити мовлення ТРК «Нова Одеса».

Люди,  які вийшли на акцію,  тримали в руках плакат:  «LB.ua, TBi,  Нова Одеса.  Хто
наступний?», який ілюструє стан свободи слова в Україні.

Як зазначив голова фракції політичної партії «Фронт Змiн»  в Одеській міськраді
Олександр Остапенко, подібними діями влада наступає на базові права і свободи людей –
тобто на те, що робить цю владу легітимною.

«З 15 серпня у каналу просто відберуть найкращий ефірний час для висвітлення
передвиборчих процесів, але, звісно ж, мова піде тільки про великі досягнення однієї
партії», – сказав О. Остапенко.

Журналіст Костянтин Усов особливо підкреслив цінність свободи слова:
«Насадження загальної покори починається з того, що нас змушують мовчати. Спочатку
мовчати, потім терпіти, а далі до думки людей взагалі перестануть прислухатися».

Люди, які вийшли на площу, чекали появи народного депутата Геннадія Москаля,
який повинен був зустрітися з губернатором Едуардом Матвійчуком і обговорити
ситуацію, що склалася. Зустріч була недовгою. Вийшовши з будівлі обладміністрації,
Г. Москаль сказав, що подібне грубе втручання в незалежні ЗМІ просто неприпустимо,
про що він і повідомив Матвійчуку. «Голова облдержадміністрації мене запевнив, що
питання припинення мовлення каналу «Нова Одеса» буде знято», – підсумував народний
депутат (Одеська опозиція виступила проти закриття місцевого телеканалу // Фронт
Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12124-v-
odesse-proshla-aktsija-protesta-tsenzura-ubivaet.html). – 2012. – 10.08).

http://www.kpu.ua/kommunisty-dobilis-spravedlivosti-v-otnoshenii-cen-na-balonnyj-gaz/
http://www.kpu.ua/kommunisty-dobilis-spravedlivosti-v-otnoshenii-cen-na-balonnyj-gaz/
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12124-v-odesse-proshla-aktsija-protesta-tsenzura-ubivaet.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12124-v-odesse-proshla-aktsija-protesta-tsenzura-ubivaet.html
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Полтавська область

Медреформа скоротила майже вдвічі кількість медустанов на Полтавщині. Про це
заявив лідер Компартії України Петро Симоненко.

За його словами, ситуація в системі охорони здоров’я Полтавської області досить
критична.

Лідер комуністів нагадав, що на Полтавщині, в першу чергу, почали реформувати
медичну галузь. Як результат, підкреслив він, в області майже вдвічі скоротилася
кількість лікувальних установ.

«Так, з 200 лікувальних установ в 90-х рр. в 2012 році залишилося тільки 110. При
цьому навантаження на медперсонал збільшилося на 500 хворих на день», – сказав
П. Симоненко.

Крім того,  за його словами,  відбулося скорочення медичної допомоги у районах та
селах.

Більше того,  додав П.  Симоненко,  вже десятиліття на Полтавщині будують
диспансерне відділення обласного протитуберкульозного диспансеру.

«Але досі воно не побудоване, а державні кошти розкрадаються. Є проблема і в
міському пологовому будинку Полтави, де гаряча вода буває тільки 2 години на добу», –
наголосив П. Симоненко.

Природно, підкреслив лідер КПУ, що полтавці незадоволені якістю медичних
послуг.

Підсумовуючи, П. Симоненко додав, що це вкотре підтверджує, що медреформа, яку
затіяла влада,  націлена не на поліпшення медпослуг,  а на те,  щоб скоротити витрати
бюджету на медицину в Україні (Петро Симоненко: Внаслідок медреформи на
Полтавщині майже вдвічі скорочено кількість лікувальних установ // Официальный
сайт Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-
vnaslidok-medreformi-na-poltavshhini-majzhe-vdvichi-skorocheno-kilkist-likuvalnix-
ustanov/). – 2012. – 11.08).

***

Нафтогазові свердловини на Полтавщині необхідно повернути в державну власність,
а їхній прибуток має надходити до Державного бюджету. Про це лідер КПУ Петро
Симоненко заявив на прес-конференції в Полтаві.

П. Симоненко нагадав, що з 90-х років на Полтавщині близько 800 свердловин стали
приватними і отримують прибуток в розмірі близько 1 млн дол. на рік.

При цьому,  додав лідер комуністів,  ніхто конкретно не може назвати власників
полтавських нафтогазових свердловин, оскільки вони маскуються в офшорних зонах і
незрозуміло куди направляють прибуток.

П. Симоненко як приклад навів доведення до банкрутства дочірнього підприємства
НАК «Надра України» «Полтаванафтогазгеології».

«20 років тому це підприємство було лідером геологічної галузі, а в його активах
було 85 відкритих родовищ нафти і газу. На підприємстві працювали 12 тис. фахівців і
висококваліфікованих професіоналів. Зараз же це підприємство повністю знищено, а
спеціальні дозволи на користування його надр були переоформлені в приватні руки»,  –
сказав він.

П. Симоненко нагадав, що КПУ розробила програму забезпечення енергетичної
безпеки держави, головними складовими якої є підтримка вугільної промисловості,
жорсткий контроль за ресурсами, повернення під державний контроль енергетики та хімії.

Таким чином, додав П. Симоненко, полтавські нафтогазові свердловини необхідно
повернути в державну власність.

http://www.kpu.ua/petro-simonenko-vnaslidok-medreformi-na-poltavshhini-majzhe-vdvichi-skorocheno-kilkist-likuvalnix-ustanov/
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У свою чергу народний депутат України від КПУ Сергій Гордієнко підкреслив,  що
українських запасів нафти і газу цілком вистачало б для внутрішнього забезпечення, що
дозволило б не купувати дорогий російський газ, а використовувати свій.

«Ціна полтавського газу коливається від 147 грн до 200 грн. У той час, як за
російський газ нам доводиться платити понад 3000 грн.», – сказав він.

Парламентар також додав, що для забезпечення всієї сфери ЖКГ Україні необхідно
всього лише 20 млн куб. газу.

«І в Україні вони є. Але, на жаль, в приватних руках», – підсумував С. Гордієнко
(Петро Симоненко: Нафтогазові свердловини Полтавщини мають повернутися в
державну власність // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/petro-simonenko-naftogazovi-sverdlovini-poltavshhini-mayut-
povernutisya-v-derzhavnu-vlasnist/). – 2012. – 11.08).

Рівненська область

Два десятки рівненчан відтепер свої політичні амбіції стрямовують виключно у
русло передвиборчої агітації. Усі вони на старті виборчої кампанії. Частина з кандидатів
знайшла собі притулок під прапорами політичних партій та об’єднань, інші розпочали
боротьбу на мажоритарних округах. Вже п’ять політичних сил оприлюднили, хто на їх
думку гідний представляти в парламенті політичну Рівненщину.

Десятеро рівнян вибилися у кандидати у народні депутати по багатомандатному
виборчому окрузі,  або,  як кажуть у народі,  за партійними списками.  По двоє від
«об’єднаної опозиції», «Свободи» та «Удару», по одному від «Нашої України» та
«України – Вперед!», від «Регіонів» найбільше – троє. Під прапором провладної партії у
нардепи рветься колишній заступник голови Рівненської обладміністрації Юрій Благодир.
У партійному списку він під 106-м номером.

Не бажає полишати тепле крісло нардепа Павло Сулковський. У Верховній Раді він
працює останні два скликання.

Ще один нардеп бажає затриматися у стінах Верховної Ради на один термін – Юрій
Прокопчук.  У списку від об’єднаної опозиції він 78.  У цьому ж списку під 94  номером
рівненський підприємець Вадим Сидорчук.  Своє 33-річчя він може відсвяткувати уже
нардепом за тиждень після виборів. 31 у списку ВО «Свобода» колишній ріелтор і
нинішній депутат Рівнеради Олексій Бучинський. У списку партії є ще один рівнянин –
50-м іде на вибори колишній журналіст та нинішній депутат Рівненської облради – Степан
Молчан. У списку «Удару» двоє рівнян-підприємців. Віталій Чугунніков – 18, та Олексій
Муляренко – 43.

30-та у списку «Нашої України» до Верховної Ради рветься позивачка на Президента
– Світлана Ніколіна. Сіcти у крісло нардепа бажає оборонник перевізників та одночасно
депутат Рівнеради – Валентин Демчук. У списку «України – Вперед!» він 65. Ці шість
партій про своїх кандидатів заявили офіційно після з’їздів минулого тижня.  7  серпня за
своїх кандидатів у народні депутати та за їхні номери у списку голосуватимуть у
«Радикальній партії» Олега Ляшка. Висувати кандидатури на парламентські вибори 2012
можна до 9 серпня, ще упродовж 4 днів триватиме подання документів. Реєстрація
кандидатів закінчиться 18 серпня (Коваль Т., Лаговський А. До Верховної Ради зібралися
два десятка рівненчан // ТРК «Рівне 1» (http://rivne1.tv/Info/?id=18940). – 2012. – 6.08).

***

На Рівненщині розгорнуто 25  наметів,  де всі бажаючі своїм підписом можуть
висловити протест діям нинішньої влади. За словами депутата міськради від фракції
«Батьківщина» Володимира Зиля, в обласному центрі щодня до сотні рівнян ставлять

http://www.kpu.ua/petro-simonenko-naftogazovi-sverdlovini-poltavshhini-mayut-povernutisya-v-derzhavnu-vlasnist/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-naftogazovi-sverdlovini-poltavshhini-mayut-povernutisya-v-derzhavnu-vlasnist/
http://rivne1.tv/Info/?id=18940
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підписи та заявляють про своє бажання бути третьою стороною на боці позивача у справі
«Арсеній Яценюк проти Віктора Януковича». З початку акції «Україна проти Януковича»
на Рівненщині вже зібрано майже 22 тис. підписів і 6061 заяву від бажаючих доєднатися
до позову (Фотофакт // «Рівне Вечірнє»
(http://www.rivnepost.rv.ua/showarticle.php?art=032568). – 2012. – 7.08).

***

Рівненщину у Верховній Раді повинна представляти достойна людина, а не
ставленик влади, переконаний Олексій Хахльов. Тож пропонує опозиційним кандидатам,
які разом із ним балотуються по виборчому округу № 153,  підписати угоду про
співпрацю. Про це він заявив під час прес-конференції 7 серпня.

Ті кандидати-мажоритарники, які поставлять свій підпис під угодою, повинні
розділяти із її автором Олексієм Хахльовим п’ять принципів, зокрема принцип лідерства,
який полягає у підтримці найбільш достойного кандидата.

«За умови підписання угоди іншими кандидатами у першій декаді жовтня ми разом
із ними проводимо спільне соціологічне дослідження, і з усіх опозиційних кандидатів
залишається один. Той, хто набирає найбільшу кількість голосів виборців, а значить
здатен побороти конкурента від Партії регіонів. Решта кандидатів зобов’язується зняти
свої кандидатури на користь єдиного кандидата від опозиції.

Олексій Хахльов зазначає, що угода є відкритою до підписання для усіх кандидатів-
мажоритарників, які вважають себе опозиціонерами.

Угода про співпрацю опозиційних кандидатів
Ми, кандидати-опозиціонери, що балотуємось по виборчому округу № 153,

заявляємо про свою принципову позицію не допустити, щоб до Верховної Ради України
по нашому виборчому округу потрапив ставленик влади-партії регіонів, а тому
консолідуємо свої зусилля для перемоги української опозиції. Виходячи з вищесказаного,
оголошуємо і підтримуємо 5 принципів нашої подальшої співпраці:

1. Принцип взаємного непоборювання: ми толерантно ставимося до кандидатів-
опозиціонерів і не перешкоджаємо їхній виборчій кампанії.

2. Принцип чесності: ми спільними зусиллями виявляємо і доводимо до уваги
суспільства факти корупційних схем чи адміністративного тиску під час виборчого
процесу і розробляємо систему запобігання фальсифікації на виборчих дільницях.

3. Принцип лідерства: у першій декаді жовтня ми проводимо спільне соціологічне
дослідження і з усіх опозиційних кандидатів залишається один, той, хто набирає
найбільшу кількість голосів виборців, а значить здатен побороти конкурента від партії
регіонів. Решта кандидатів зобов’язуються зняти свої кандидатури на користь єдиного
кандидата від опозиції.

4. Принцип єдності: ми спільно оголошуємо прізвище єдиного кандидата від
опозиції і спільно продовжуємо працювати на його перемогу аж до проголошення його
депутатом від нашого виборчого округу.

5. Принцип відповідальності: переможець виборів від опозиції зобов’язується
включити у свою програму пропозиції від інших кандидатів,  що підтримали цю угоду,  і
неухильно виконувати її.  Він звітує про свою роботу в Раді,  як перед виборцями,  так і
перед своїми соратниками по боротьбі.

Ця Угода про співпрацю є відкритою до підписання для усіх кандидатів-
мажоритарників,  які вважають себе опозиціонерами,  і є дійсною до кінця каденції
наступної Верховної Ради. Текст Угоди може піддаватися редагуванню іншими
кандидатами, але самі принципи мають залишитися незмінними (Кривошеєв О. Зять
Ющенка йде в депутати від Рівненщини // ОГО (http://www.ogo.ua/articles/view/2012-08-
08/34752.html). – 2012. – 8.08).

http://www.rivnepost.rv.ua/showarticle.php?art=032568
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Сумська область

6 августа в Сумской городской организации Партии регионов приветствовали
«юбилейного» – двухсотого члена Лучанского первичной организации. Им стал Виктор
Луценко.

«Сегодня, получив партбилет и став членом Партии регионов, я имею возможность
принимать активное участие в проведении городских мероприятий и решении вопросов
нашего города и области. Я уже принял участие в двух партийных мероприятиях и лично
услышал прямые благодарности нашей Партии регионов от сумчан, чем очень горжусь», –
отметил В. Луценко.

Поздравил юбилейного регионала заместитель председателя Сумской городской
организации Партии регионов Юрий Перепека: «Все, что делает Партия регионов в
городе, происходит, в том числе, благодаря каждому из людей, которые сегодня вступили
в ряды партии и стали одной командой».

По его словам, отныне поздравления членов первичных организаций Партии
регионов становится традицией, ни один из новых партийцев не останется без внимания.

«Каждый из вас сегодня сделал выбор. Этот выбор осознанный и он правильный. Мы
вместе с командой – командой профессионалов – будем делать нашу Сумскую область
светлой и богатой», – отметила глава Лучанского первичной организации Ирина Дейнека
(У Лучанской первичной организации ПР – юбилей // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/10400_u_luchanskoy_pervichnoy_organizatsii_pr_yubiley.html). – 2012.
– 7.08).

***

Сумщина должна получать достойную компенсацию за нефть и газ, которые
добываются на ее территории. Об этом заявил лидер Коммунистической партии Украины
Петр Симоненко во время встречи с избирателями в г. Сумы.

П. Симоненко напомнил, что на Сумщине работают десятки скважин, в которых
добываются нефть и газ на миллиарды гривен. Однако регион не получает достойной
компенсации за использование его недр, дорог, которые разбиваются тяжелым
транспортом, и экологического ущерба.

Лидер коммунистов также подчеркнул, что «Укрнефть» за последние годы
нерегулярно и с большими задержками перечислила всего 20 млн грн ежегодного платежа
на социально-экономическое развитие региона.

«С этой проблемой также связана и проблема отсутствия на Сумщине чистой
питьевой воды в селах пяти районах, где проводится нефтедобыча», – сказал он.

В связи с этим,  П.  Симоненко подчеркнул,  что КПУ уже давно говорит о
необходимости национализировать газовые отрасли промышленности, что позволило бы
не допускать таких проблем, как на Сумщине.

Более того, лидер КПУ уверен, что в селах необходимо построить глубокие
скважины и централизованный водопровод. Компартия всячески будет способствовать
поднятию вопроса о достойной компенсации этому региону за использование его недр и
нанесенный ущерб.

«Но мы должны понимать, что пока олигархи заинтересованы получать прибыль
исключительно в свои карманы, добиться справедливости будет очень нелегко», –
подытожил П. Симоненко (Петр Симоненко: Сумщина должна получать достойную
компенсацию за добываемые на ее территории нефть и газ // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-sumshhina-
dolzhna-poluchat-dostojnuyu-kompensaciyu-za-dobyvaemye-na-ee-territorii-neft-i-gaz/).  –
2012. – 8.08).

http://sumyinfo.com/10400_u_luchanskoy_pervichnoy_organizatsii_pr_yubiley.html
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-sumshhina-dolzhna-poluchat-dostojnuyu-kompensaciyu-za-dobyvaemye-na-ee-territorii-neft-i-gaz/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-sumshhina-dolzhna-poluchat-dostojnuyu-kompensaciyu-za-dobyvaemye-na-ee-territorii-neft-i-gaz/
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***

Возобновление работы сахарных заводов в Сумской области позволило бы
обеспечить работой и стабильной заработной платой многих жителей. Об этом заявил
лидер Компартии Украины Петр Симоненко в г. Шостка.

П. Симоненко отметил, что Компартия не раз на конкретных примерах показывала,
что национализация базовых отраслей экономики помогла бы решить много финансовых
проблем страны, а также вопрос безработицы и заработной платы.

Лидер КПУ также подчеркнул, что Сумская область всегда славилась сахарными
заводами, и до середины 90-х годов являлась одним из регионов – крупнейших
производителей данного продукта в Украине.

«Сумской рафинадный завод снабжал сахаром весь сектор пассажирских перевозок
«Советской железной дороги». Но уже к 2002 г. сахарных заводов в Сумской области
осталось всего 17, а в 2008 г. был закрыт последний», – отметил П. Симоненко.

Он добавил, что те, кто «пустил на металлолом» крупнейшие заводы и предприятия
области, сегодня должны нести ответственность.

«Ведь это сотни тысяч рабочих мест.  Это –  бюджет области.  Это –  поддержка для
развития областных программ, поддержка школ, это – стабильная заработная плата. И
сейчас работают только два завода, но и те с иностранными инвестициями», – возмутился
лидер коммунистов (Петр Симоненко: Возобновление работы сахарных заводов
обеспечит работой и зарплатой многих жителей Сумщины // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vozobnovlenie-
raboty-saxarnyx-zavodov-obespechit-rabotoj-i-zarplatoj-mnogix-zhitelej-sumshhiny/). – 2012.
– 8.08).

***

7 серпня 2012 р. в Лебедині відбулися засідання Ради Лебединської міської та
районної організацій Народного Руху України за участі голови Сумської ОО НРУ Сергія
Бутенка.

Рухівці обговорили політичну ситуацію в Україні на початку виборчої кампанії та
стан співпраці з партнерами по об’єднаної опозиції на місцях.

«Сьогодні ми докласти всіх зусиль для того, щоб зупинити повзучу втрату
державності. За два з половиною роки Янукович зумів привести державу до межі
міжнародної ізоляції. Відвернувшись від Європи, в нього залишається лише один шлях –
до Росії. З кожним антиукраїнським законом Україна все більше перетворюється на регіон
Російської Федерації.

Тому ми, рухівці, не можемо допустити здачі нашого головного здобутку –
Незалежності України. Ми маємо зробити все для перемоги демократичних сил. Боротьба
буде вестися за кожного виборця, за кожен голос. І ми в цій боротьбі маємо перемогти!» –
закликав С. Бутенко (Сергій Бутенко: В цій боротьбі ми маємо перемогти // Oфіційний
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/sergii-butenko-v-
cii-borotbi-mi-majemo-peremogti.html). – 2012. – 9.08).

Тернопільська область

На останній сесії Почаївської міської ради в порядок денний за депутатським
запитом депутата-свободівця Костянтина Красовського першочергово було розглянуто
проект рішення «Про заборону використання портретів політичних та державних діячів
сучасності». Головною вимогою проекту рішення була заборона використання портретів

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vozobnovlenie-raboty-saxarnyx-zavodov-obespechit-rabotoj-i-zarplatoj-mnogix-zhitelej-sumshhiny/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vozobnovlenie-raboty-saxarnyx-zavodov-obespechit-rabotoj-i-zarplatoj-mnogix-zhitelej-sumshhiny/
http://www.nru.org.ua/news/single/article/sergii-butenko-v-cii-borotbi-mi-majemo-peremogti.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/sergii-butenko-v-cii-borotbi-mi-majemo-peremogti.html
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політичних та державних діячів сучасності в закладах спільної власності територіальної
громади міста Почаїв.

«З метою недопущення залучення дітей шкільного та дошкільного віку до
політичних процесів, керуючись пунктами 16, 20 частини 1 ст. 43 Закону України «Про
місцеве самоврядування в Україні», прошу першочергово розглянути на XVІІІ сесії
Почаївської міської ради проект рішення «Про заборону використання портретів
політичних та державних діячів сучасності,»  –  зазначив К.  Красовський в обговорені
проекту рішення.

Члени Партії регіонів не припустили того, що їхній лідер теж належить до категорії
державних діячів сучасності. Після переконливого виступу свободівця рішення було
підтримано одностайно (На Тернопільщині в Почаєві заборонили використання
портретів політичних та державних діячів сучасності // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031776/). – 2012. – 7.08).

***

ВО «Батьківщина» заявляет о том, что власть оказывает давление на директоров
школ в Тернопольской области. В партии обвиняют тернопольскую власть. Об этом
сообщила пресс-секретарь областной организации партии Елена Криницкая.

По ее словам, больше всего жалоб поступает из Борщевского района.
«Под угрозами увольнения этих людей не просто вынуждают вступать в ряды партии

власти, но и представлять эту политическую силу на избирательных участках. Не
исключено, что в комиссиях эти люди будут получать поручение по фальсификации
результатов выборов», – заявила Криницкая.

По ее словам, чтобы защитить руководителей бюджетных учреждений (школ,
больниц, библиотек, коммунальных учреждений), депутаты Борщевского и
Теребовлянского районных советов готовят проект решения, согласно которому функции
принимать и освобождать от должностей работников государственных образовательных и
медицинских заведений будут переданы районным советам.

«Такое решение уже приняли депутаты Козовского районного совета, и там
проблема давления на руководителей бюджетных учреждений сразу исчезла», – отметила
пресс-секретарь («Батьківщина» заявляет о давлении на директоров школ // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/08/07/164413_ternopolshchine_vlast_davit.html). – 2012. –
7.08).

***

7 августа медработники тернопольской городской поликлиники № 1 (ул.
Острожского, 6) сообщили коммунистам, что перенос поликлиники из центра города на
окраину, начал осуществляться.

Решением Тернопольского горсовета, в котором сейчас более 50 % депутатов от ВО
«Свобода», городская поликлиника, обслуживающая более 17 тыс. пациентов в год,
поэтапно переносится в помещение 3-й городской больницы, расположенной на окраине
массива «Дружба».

Первый секретарь Тернопольского областного комитета КПУ Василий Паразинский,
вместе с коммунистами городской парторганизации, отправился в поликлинику, чтобы
воспрепятствовать демонтажу оборудования и разработать план действий с целью
недопущения выполнения незаконного решения городских властей.

Было решено не отдавать поликлинику «свободовцам». Принято решение о
совместном пикетировании коммунистами и работниками поликлиники городского
совета.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031776/
http://lb.ua/news/2012/08/07/164413_ternopolshchine_vlast_davit.html
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Многие тернопольчане уже поняли, что голосование за «Свободу» было
огромнейшей ошибкой, и только коммунисты могут защитить их от антинародных
действий городских властей (Тернопольские коммунисты не отдали поликлинику
«совбодовцам» // Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-
ukraine/209526). – 2012. – 9.08).

Харківська область

Пикетчики не собираются уходить с площади Свободы даже после того как закон
«Об основах государственной языковой политики» подписал Президент Янукович. Об
этом заявил соорганизатор акции протеста Дмитрий Пилипец.

«Акция будет продолжена, несмотря на то, что он (Янукович) подписал. Мы так же
будем стоять здесь, или, если нас отсюда прогонят судебным решением, – чуть дальше.
Будем так же собирать подписи против этого закона, и будем готовить людей к выборам,
потому что власть, которая подобные законы вбрасывает в общество, она не имеет права
на дальнейшее управление этой страной», – заявил Пилипец.

По мнению пикетчиков, при нынешней власти отменить это закон нереально,
обращения в Верховную Раду и к Президенту результата не дадут,  поэтому акция
продолжится до парламентских выборов (В Харькове противники «языкового» закона
будут стоять до выборов // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n106228). – 2012. –
8.08).

***

Съезд Соцпартии Украины (СПУ), прошедший 7 августа, утвердил кандидатов в
народные депутаты от Харьковской области. Как сообщил первый секретарь
Харьковского обкома СПУ Александр Дубинский, всего в партийный список попали
175 кандидатов, по мажоритарным округам выдвинуто 110 человек.

По мажоритарным округам Харьковской области кандидатами в нардепы
утверждены: по округу № 168 – Виктор Майорченко (1941 г.р., директор
Государственного института труда и и социально-экономических исследований); № 170 –
Анатолий Середа (1947 г.р., предприниматель); № 171 – Владимир Россоха (1962 г.р.,
директор ООО «Вудсток»); №172 – Дмитрий Степанюк (1980 г.р., зампредседателя
Харьковского областного профсоюза работников автомобильного и
сельхозмашиностроения Украины); № 173 – Юрий Христенко (1962 г.р., начальник
производства ПАО «Харьковхолодмаш»); № 177 – Николай Васильев (1976 г.р., первый
заместитель начальника ГП Минобороны «Харьковский проектный научно-
исследовательский институт"»); № 179 – Александр Ткаченко (1961 г.р., пенсионер)
(Соцпартия выдвинула кандидатов в депутаты в половине округов Харьковской
области // «STATUS QUO»
(http://www.sq.com.ua/rus/news/vybory_2012/08.08.2012/sezd_socpartii_ukrainy_utverdil_kan
didatov_v_narodnye_deputaty_ot_harkovskoj_oblasti/). – 2012. – 8.08).

***

16 депутатов Харьковского облсовета зарегистрированы в качестве кандидатов в
депутаты Верховной Рады. Об этом 10 августа сообщил председатель облсовета Сергей
Чернов. По его словам, зарегистрированы пять кандидатов от Партии регионов, 8 – от
объединенной оппозиции «Батьківщина» и три – от Коммунистической партии Украины.

По словам председателя облсовета, всего от области пожелали стать народными
депутатами и зарегистрировались 71 человек. «В среднем получается – по пять человек на
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округ.  До 13  августа,  когда прекращается прием документов,  будет еще больше
желающих», – отметил Чернов (16 депутатов Харьковского облсовета
зарегистрированы в качестве кандидатов в депутаты Верховной Рады // Status Quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/vlast/10.08.2012/16_deputatov_harkovskogo_oblsoveta_zareg
istrirovany_v_kachestve_kandidatov_v_deputaty_verhovnoj/). – 2012. – 10.08).

Херсонська область

По результатам визитов лидеров объединенной оппозиции «Батьківщина» в Херсон
и райцентры области, принято решение проводить встречи на открытых площадках, в
частности, перед рынками и базарами.

Как сообщает пресс-служба ОО «Батьківщина», планируется только на этой неделе
более 10 таких встреч с народным депутатом Украины, заместителем главы партии «ВО
«Батьківщина» Иваном Кириленко.

Ближайшие из них состоятся в Нововоронцовке, Великой Олександровке, Белозерке
и Цюрупинске.

Утренние встречи будут проходить на площадях возле рынков;  во время вечерних
встреч на центральных площадях будут демонстрироваться фильмы (Херсонская
оппозиция уходит на рынки // Площадь Свободы (http://www.pskherson.com.ua/politika-
vlast/khersonskaya-oppozitsiya-ukhodit-na-rynki-23757.html). – 2012. – 6.08).

***

4 августа прошло заседание бюро Херсонского областного комитета
Коммунистической партии Украины.

На собрании были рассмотрены задачи районных, городских и первичных
парторганизаций по выполнению решений 45-го съезда КПУ. Начальники окружных
избирательных штабов доложили о планах своей работы на время предвыборной
кампании. Основными пунктами этих планов были: организация партийной работы,
работа со СМИ, производство печатной продукции, организация культурных, спортивных
и протестных мероприятий, а также встреч кандидатов в народные депутаты с
избирателями, агитационная работа и др.

После заседания бюро было проведено совещание первых секретарей районных,
городских и первичных партийных организаций Херсонщины. Открыл и вел совещание
первый секретарь Херсонского обкома КПУ Тарановский А.Ф. Коммунисты рассмотрели
задачи, поставленные 45 съездом КПУ, а также наметили пути их решения. На собрании
обсуждались основные пункты программы «Стратегия-2012» в разрезе районных и
городских организаций КПУ Херсонской области, особое внимание уделили реестру
партии и второму этапу «Народного референдума». Лейтмотивными были вопросы об
особенностях работы коммунистов в предвыборный период и, в частности, контроле над
будущим избирательными процессом во избежание фальсификаций на выборах.

Перед присутствующими также выступили:  народный депутат Украины от КПУ
Самойлик Е.С., народный депутат Украины Найденов А.М., второй секретарь
Херсонского обкома КПУ Кривонос В.И. и секретарь обкома партии Осолодкина А.К.
(Заседание бюро Херсонского обкома КПУ // Официальный сайт Коммунистической
партии Украины (http://www.kpu.ua/zasedanie-byuro-xersonskogo-obkoma-kpu/). – 2012. –
8.08).
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Хмельницька область

У Хмельницькій області продовжується робота по проведенню опитування
населення в рамках ініційованого Компартією України Всеукраїнського референдуму.
Паралельно партійні активісти ведуть роз’яснення серед людей положень Антикризової
програми КПУ.

«Аналіз показує, що в нашому районі 98 % опитаного населення підтримує
пропозиції комуністів, які викладені в Антикризовій програмі КПУ, але при цьому люди
звертають увагу на об’єктивні та суб’єктивні моменти, які можуть гальмувати хід її
реалізації», – зазначає перший секретар Деражнянського райкому КПУ Олег Огнистий. –
Переважна більшість мешканців району згодна з тим, що з кризи необхідно виходити не
за рахунок підвищення податків та продажу державного майна і землі, а за рахунок
розвитку виробництва. Люди погоджуються з тим, що тільки розвиток виробництва,
виготовлення конкурентоспроможної продукції на світовому ринку дасть змогу подолати
фінансову кризу, всі інші методи тільки ненадовго відстрочать дефолт».

«Країна стоїть перед доленосним вибором; або трудовий народ поверне економіку на
службу своїм інтересам і виведе її на шлях поступального розвитку на сучасній
інноваційній основі або країна остаточно перетвориться в ресурсний придаток глобальної
капіталістичної економіки. З цим більшість людей, які підходять до наших червоних
агітаційних наметів цілком згодні», – говорить перший секретар Дунаєвецького райкому
КПУ Олександр Биндина. – Інша справа, що коли заходить мова про те, щоб це розуміння
перетворити у конкретне волевиявлення біля виборчих скриньок, починають виникати
питання. Тут починаються балачки про особисті симпатії».

«Під час проведення опитування на другому етапі референдуму ми продовжуємо
практикувати систему «від хати до хати» – на селі вона більш ефективна», – переконаний
член однієї з інформаційно-агітаційних груп Хмельницького райкому КПУ, секретар
одного з первинних партосередків Ігор Студенікін. – Тут ми маємо можливість не тільки
доносити інформацію, але й переконувати односельців».

Методи роботи, які використовуються партійним активом, різні і свого часу кожен з
них мав своїх прихильників. Однак, ми повинні працювати на конкретний результат, а
розуміння людьми складності моменту має, все ж таки, знайти своє волевиявлення на
виборчих дільницях (Комуністи Хмельниччини продовжують роботу з роз’яснення
Антикризової програми КПУ // Комуністична партія України
(http://www.kpu.ua/komunisti-xmelnichchini-prodovzhuyut-robotu-z-rozyasnennya-
antikrizovoї-programi-kpu/). – 2012. – 6.08).

***

Народний депутат України Василь Шпак продовжує спілкування із мешканцями
свого виборчого округу. Нещодавно парламентарій відвідав Старосинявщину. У
насиченому графіку депутата були шість зустрічей, сотні людей, десятки питань, що
турбують селян. Мешканці Старої Синяви, Щербанів, Паплинець та Гречаної мали нагоду
порушити проблеми газифікації, сільських доріг, вкотре наголосити на низьких
закупівельних цінах на молоко і на відсутність роботи на селі.

Взявши наболілі питання до уваги, депутат, в свою чергу, розповів людям про ті
конкретні справи, якими він переймається на даний час. А це і є робота над законами
щодо державного регулювання ціни на закупівлю молока, підготовка законопроекту щодо
повернення сільським радам права нотаріальних дій, що дасть змогу здешевити вартість
юридичних послуг, зокрема оформлення спадщини, і звільнить сільських мешканців від
потреби їхати за кожним документом до районного чи обласного центрів. Для створення
робочих місць у селах В. Шпак радить створювати селянські кооперативи і обіцяє сприяти
початківцям у налагодженні роботи. На думку народного депутата, на часі і закон про
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зміну меж сільських рад,  що дало б можливість громадам,  а не чиновникам,  приймати
рішення про надання оренди і т.п.

«Де є бажання,  –  сказав Василь Шпак,  –  там буде рух вперед.  Ми всі повинні
забезпечити цей рух, якщо не хочемо, щоб село й надалі залишалось сам на сам зі своїми
проблемами» (Де є бажання – там буде рух вперед // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=8&ArticleID=16373&). –
2012. – 8.08).

Черкаська область

21 тис. підписів проти Президента Віктора Януковича вже зібрала об’єднана
опозиція Черкащини.

Про це 6 серпня на прес-конференції повідомив керівник обласного виборчого
штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» Анатолій Бондаренко.

«Близько 21 тис. підписів проти Віктора Януковича за три тижні кампанії «Україна
проти Януковича!» – це високий показник. Спочатку люди ставились із острахом до цієї
ініціативи,  особливо в районах,  адже мова йде не просто про підтримку акції,  а про
готовність судитись із Президентом у якості третьої сторони за позовом Арсенія Яценюка.
Проте,  коли побачили,  що опозиція демонструє рішучість,  і що її не залякати,  стали
активнішими», – сказав Бондаренко (21 тисяча черкащан готові судитись із
Януковичем // Блок Юлії Тимошенко Батьківщина
(http://byut.com.ua/news_region/11990.html). – 2012. – 6.08).

***

Народний депутат Павло Костенко відмовляється йти за списком опозиції і
висуватиметься за округом по Черкащині.

Прес-служба народного депутата України від БЮТ Павла Костенка поширила заяву
про відмову останнього кандидуватися по списку об’єднаної опозиції (123 місце) і
бажання нинішнього глави Комітету ВР з питань сім’ї, молодіжної політики, спорту та
туризму балотуватися по 200-му виборчому округу Черкаської області з центром у місті
Умань.

Таким чином,  П.  Костенко фактично повторив демарш деяких колег,  що не
погодившись з непрохідним місцем в списку об’єднаної опозиції, вийшовши із партії і
фракції БЮТ.

Слід сказати, що П. Костенко обирався депутатом облради, очолював аграрну
комісію,  з 2006 р.  –  народний депутат України,  керував черкаським обласним виборчим
штабом БЮТ.

Цікаво, що цього ж дня зареєструвався кандидатом по 200-му округу і помічник
П. Костенка Олександр Румик – депутат облради. Олександр брав участь у виборах мера
м.  Умань,  поступившись багаторічному міському голові Юрію Бодрову лише 3,5  %,  що
стало своєрідною сенсацією місцевих виборів.

Інтрига в тому, що обоє колишніх бютівців хочуть дати справжній бій кандидату від
влади – за іронією долі також колишньому бютівцю – Антону Яценку, чиї «подвиги» на
ниві тендерних схем зажили вельми сумної слави.

Троє колишніх однопартійців зійдуться в політичному герці, щоб вибороти місце під
сонцем нинішньої влади. Щоправда, як наголошують експерти, О. Румик може бути і суто
технічним кандидатом, агітуючи за свого товариша П. Костенка. Йому під силу й одному
випередити А. Яценка (рейтинг Румика нині найвищий у 200-му окрузі) (Колишній
керівник штабу Юлії Тимошенко на Черкащині відмовляється балотуватися за
списком опозиції // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/start-2012/9346-kolishnij-
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kerivnik-shtabu-juliyi-timoshenko-na-cherkaschini-vidmovljaetsja-balotuvatisja-za-spiskom-
opozitsiyi). – 2012. – 6.08).

***

6 серпня віце-спікер Верховної Ради Микола Томенко під час прес-конференції ще
раз презентував громадськості остаточно узгоджених і затверджених на з’їздах
«Батьківщини» та «Свободи» сімох кандидатів у нардепи по всіх черкаських
мажоритарних округах.

Так, на 194-му окрузі (Придніпровський район міста Черкаси) опозиція висуватиме
депутата Черкаської міської ради Миколу Булатецького.

По округу № 195, що охоплює частину Черкаського району, а також Чорнобаївський
та Драбівський райони здобуватиме депмандат голова фракції «Батьківщина» у
Черкаській обласній раді Володимир Гресь.

За симпатії виборців 196-го виборчого округу із центром у Корсуні боротиметься
голова наглядової ради банку «Велес» Олександр Сингаєвський.

На виборчому окрузі № 197 від об’єднаної опозиції висуватиметься координатор
Ради опозиційних сил Черкащини Леонід Даценко.

У 198-му виборчому окрузі із центром у Смілі, у боротьбу проти сильних опонентів
від влади, включиться кандидат історичних наук, докторант Національної академії
державного управління при Президентові України «свободівець» Сергій Рудик.

По 199-му окрузі із центром у м. Жашків узгодженим кандидатом від об’єднаної
опозиції Черкащини буде йти на вибори лідер обласної організації ВО «Батьківщина»
Анатолій Бондаренко.

На 200-му окрузі за мандат депутата боротиметься голова Уманської міської
організації «Фронту Змін» Максим Поляков (Об’єднана опозиція Черкащини ще раз
презентувала усіх своїх мажоритарників // Прес-Центр (http://pres-
centr.ck.ua/politics/28393/). – 2012. – 6.08).

Чернівецька область

Чернівецька обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» стурбована
відмовою влади від будівництва обхідної ділянки залізниці поза територією Молдови між
станціями Мамалига та Ларга. На цьому наголосив депутат Чернівецької обласної ради від
ВО «Свобода» Степан Спіжавка.

Як повідомив депутат,  фракція ВО «Свобода»  в Чернівецькій обласній раді
направила депутатський запит щодо виконання вимог Закону № 3022-III, що передбачає
побудову ділянки залізниці поза територією Молдови. До запиту були додані матеріали з
аргументами на користь будівництва. Проте керівництво області не стало доводити
центральній владі аргументи на користь будівництва, а навпаки, відмовляючись від вимог
Закону, випередили центральну владу в ухваленні рішення. Такі дії місцевої влади можна
розцінювати як небажання розбудови інфраструктури області.

«Підняте питання побудови залізниці не є черговим передвиборчим піаром, а
застереженням владі при черговій спробі здачі національних інтересів. У Молдові
відновлюють повноцінну роботу Слобідсько-Рибницький та Кучургансько-
Тираспільський залізничні переходи, що дасть змогу Молдові ширше використовувати
свій транзитний потенціал з концентрацією вантажопотоку на цих напрямках. За таких
умов неминучий відтік вантажопотоку з інших напрямків,  зокрема буковинського»,  –
зазначено в повторному депутатському запиті С. Спіжавки.

Депутат переконаний, що чина влада не враховує цей факт та не бажає
розбудовувати транзитний напрямок до Румунії та Балканських країн переважно
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територією Буковини. «Викликає подив, що державне питання зводиться до пропуску
тільки одного потяга територією Молдови, не маючи законодавчої бази умов пропуску.
Відмова від наміру будівництва обхідної залізниці нав’язана Києвом з прямою вказівкою
обласній державній адміністрації. Водночас відкидаються матеріали, раніше напрацьовані
буковинськими науковцями, спеціалістами та органами виконавчої влади протягом
попередніх років. До останнього часу голови Чернівецької облдержадміністрації від
різних політичних сил вимагали побудови обхідної залізниці», – наголошує С. Спіжавка.

В обґрунтуванні до депутатського запиту С.  Спіжавки йдеться:  «На залізниці,  що
пролягає Чернівецькою областю в напрямку Молдови знижений вантажо- та
пасажиропотік, внаслідок чого закриті станції Бояни, Ванчиківці, Іванівці, персонал
позбавлений роботи. На діючих об’єктах скорочено робочий тиждень, масштабні роботи
по утриманню залізничної інфраструктури протягом останніх років не ведуться, ділянка
залізниці занепадає. І це за умов високого рівня безробіття в регіоні. Все це є результатом
нехтування проблем області та періодичними відмовами від намірів будівництва
залізниці. Сама ж влада, відмовляючись від побудови обхідної залізниці, визнає поразку в
таких реформуваннях.

Перенесення значного об’єму вантажоперевезень із залізничного на автомобільний
транспорт – великовагові автомобілі нищить автодороги. На шляхах з’явилась
«колійність», внаслідок чого авто кидає по дорозі, збільшуючи ймовірність ДТП. Водії
маршрутних транспортних засобів працюють без контролю робочого часу, як наслідок –
має місце збільшення кількості резонансних аварій протягом останнього року. Міст на
виїзді з Чернівецької області за Хотином в аварійному стані, проїзна частина нерівна та з
малою шириною. Також наявні проблеми і автошляхом на Новодністровському напрямку,
що зумовлено складним профілем в сусідній Вінницькій області.

Влада, не розв’язавши проблеми із автосполученням, запускає залізничне
сполучення територією Молдови, а будівництво ділянки Мамалига – Ларга, визнає
недоцільною.

… Виходячи із зазначеного, Чернівецька обласна організація ВО «Свобода»
вчергове вимагає від обласної влади лобіювання побудови обхідної залізниці територією
Буковини між станціями Мамалига та Ларга. В разі відмови факт буде розцінено як
чергову здачу національних інтересів, за що чинна влада повинна нести відповідальність»
(Буковинська «Свобода» заявляє, що небажання влади будувати залізницю в обхід
території Молдови є здачею національних інтересів // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031789/). – 2012. – 8.08).

***

Центральна виборча комісія продовжує реєструвати кандидатів у народні депутати.
На чотирьох округах Чернівецької області зареєстровано вже 20 осіб.

Зокрема,  зареєстровано кандидатів від Партії регіонів на всіх округах.  Ними стали
Віталій Михайлішин (округ № 201, Чернівці), Михайло Бауер (округ № 202,
Сторожинець),  Геннадій Федоряк (округ № 203,  Новоселиця)  і Артем Семенюк (округ
№ 204, Хотин). Також зареєстровано кількох представників інших партій та
самовисуванців.

Зокрема, від Народної партії Литвина у Чернівцях зареєстровано начальника
обласного судмедекспертбюро Віктора Бачинського, самовисуванця Віктора Довганича. У
Хотині самовисуванцями зареєструвалися космонавт Леонід Каденюк і екс-мер
Новодністровська Руслан Панчишин. У Новоселиці – Іван Паламар, який є членом ВО
«Батьківщина». У Сторожинці – Іван Рибак, нині безпартійний (На округах Буковини
зареєструвалося вже 20 кандидатів у депутати // Bukinfo
(http://www.bukinfo.com.ua/show/news?lid=27206). – 2012. – 8.08).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031789/
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Чернігівська область

В рамках партийного проекта «Работа. Зарплата. Защита» коммунисты требуют
погасить задолженности по заработной плате на Черниговщине. Об этом на пресс-
конференции в Чернигове заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

По его словам, как и другие области Украины, Черниговщина остро ощущает
последствия антинародной государственной политики.

Так,  по словам П.  Симоненко,  задолженность по заработной плате в этом регионе
уже длительное время не опускается ниже отметки 15 млн грн.

«Разве возможно было в СССР, чтобы трудовой народ встречал новогодние
праздники с пустыми карманами? А вот работники ПАО «Завод «Строймаш» на
Черниговщине из-за долгов по заработной плате не смогли позволить себе даже накрыть
праздничный стол», – сказал он.

П. Симоненко отметил, что коммунисты, как могут, борются в попытке «выбить
долги» на многих предприятиях области. Так, благодаря усилиям Компартии, в 2010 г. на
КП «Черниговское троллейбусное управление» трудящимся выплатили заработанные
деньги на сумму 1 млн 300 тыс. грн.

Кроме того, полностью погашены долги на ЗАО «Бахмачконсервмолоко», а в 2011 г.
на Прилукском маслозаводе закрыты долги по заработной плате на сумму 400 тыс. грн.

П.  Симоненко добавил,  что,  несмотря на усилия,  еще несколько десятков
предприятий остаются с высоким уровнем долгов по заработной плате.

Кроме того,  существуют проблемы с выплатой заработной платы бюджетникам:
учителям, врачам и работникам культуры.

В связи с этим лидер КПУ считает необходимым добиваться не только погашения
долгов, но и предоставления новых рабочих мест для ликвидации безработицы в
Черниговской области (Компартия требует вернуть долги по зарплате на
Черниговщине // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/kompartiya-trebuet-vernut-dolgi-po-zarplate-na-chernigovshhine/). –
2012. – 7.08).

***

Коммунистическая партия Украины обеспокоена критической ситуацией в системе
здравоохранения в Черниговской области. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко во
время встречи с избирателями в Чернигове.

«Если в 1990-ом г. в Черниговской области было 180 больниц, то в 2010-ом осталось
только 86. Количество больничных коек сократилось на 8 тыс., количество поликлиник
сократилось с 235 до 200, количество санаториев и домов отдыха – с 65 до 37», – сказал
лидер Компартии.

Такая ситуация,  добавил П.  Симоненко,  не может не беспокоить Компартию.
Особенно, учитывая то, что сейчас власти пытаются провести медицинскую реформу,
которая только ухудшит ситуацию с медициной и приведет к еще большему сокращению
медицинских учреждений.

В свою очередь народный депутат Украины от КПУ Владимир Лещенко,
комментируя основные проблемы области, назвал медицинскую сферу одной из самых
критических.

«Черниговщина – это депрессивная территория. Земля, над которой до сих пор стоит
угроза Чернобыльской катастрофы, поскольку мы находимся практически рядом. Отсюда
и другие вытекающие проблемы. Например, постоянно падает уровень демографии, и
здесь нужно учесть болезни, связанные с Чернобылем, экологию и отсутствие
определенной поддержки в этой сфере со стороны государства», – подытожил коммунист
(Компартия обеспокоена ситуацией в системе здравоохранения на Черниговщине //

http://www.kpu.ua/kompartiya-trebuet-vernut-dolgi-po-zarplate-na-chernigovshhine/


76

Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/kompartiya-obespokoena-situaciej-v-sisteme-zdravooxraneniya-na-
chernigovshhine/). – 2012. – 7.08).

***

Разворовывание лесов и земель в Чернигове и Черниговской области необходимо
остановить. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко во время встречи с избирателями
в Чернигове.

По словам П. Симоненко, одной из проблем Черниговского региона является
приватизация лесов и попадание их в частные руки.

«КПУ уже не первый раз поднимает эту проблему. В частности, КПУ вела борьбу за
представление Черниговскому лесопарку «Еловщина» статуса регионального
ландшафтного парка, в котором была предпринята попытка лес украсть, а землю
раздерибанить», – отметил лидер Компартии.

П. Симоненко уточнил, что на 16-ой сессии Черниговского горсовета по инициативе
КПУ был принят мораторий на передачу в собственность,  аренду и изменение целевого
назначения земель лесопарка.

В свою очередь народный депутат Украины от КПУ Владимир Лещенко,
комментируя этот вопрос, отметил, что существует также и проблема в аграрном секторе
Черниговщины.

«Очень много чернозема берется в аренду и в буквальном смысле эксплуатируется.
Большинство этих земель позарастало сорняком. Кроме того, это лишает людей рабочих
мест. Поэтому в этой части КПУ старается добиться, чтобы природные ресурсы Украины
были в государственной собственности», – сказал он (Петр Симоненко: Разворовывание
лесов и земель на Черниговщине нужно остановить // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-razvorovyvanie-
lesov-i-zemel-na-chernigovshhine-nuzhno-ostanovit/). – 2012. – 7.08).

Партійні акції, заходи

7 июля 2012 г. крымская «Свобода» вместе с другими патриотическими
организациями Крыма провели митинг против посягательства власти на конституционные
основы украинской государственности.

Митинг состоялся возле Представительства Президента Украины в Крыму. Местная
власть пыталась запретить проводить протест, но акция все же состоялась.

В протесте приняли участие известные общественные деятели, депутаты Верховной
Рады АР Крым, представители регионов Крыма и Севастополя. Провокаторы от ПР
пытались сорвать собрание украинцев, но их попытки были тщетными.

«Мы призываем всех неравнодушных жителей полуострова присоединиться к
свободовским акциям протеста. Не дадим преступникам расколоть Украину!» – призвал
руководитель Крымского штаба Севастопольской организации ВО «Свобода» Александр
Болтян (Свободовцы пикетировали Представительство Президента Украины в
Крыму // Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209455).
– 8.08).

***

Около 3 тыс. жителей Николаева 8 августа провели митинг в поддержку подписания
Януковичем закона об основах государственной языковой политики.

http://www.kpu.ua/kompartiya-obespokoena-situaciej-v-sisteme-zdravooxraneniya-na-chernigovshhine/
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Акцию организовали областная организация Партии регионов, общественная
организация «Союз патриотов Николаева» и облорганизация партии «Русский Блок».

На митинге присутствовали депутаты городского и областного советов, местные
чиновники, деятели культуры и горожане.

Председатель Николаевского областного совета Игорь Дятлов сообщил
собравшимся, что Янукович 8 августа подписал языковой закон (В Николаеве
митинговали за «язык» // Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер)
(http://podrobnosti.ua/society/2012/08/08/851479.html). – 2012. – 8.08).

***

Активіст Вінницької міської організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
Леонід Бровченко на знак протесту проти українофобських дій режиму Януковича й на
захист української мови провів 28-добове голодування, зокрема взяв участь у протестній
акції і безстроковому голодуванні на сходинках Українського Дому в Києві.

Л. Бровченко є членом Національної спілки журналістів України. Дізнавшись про
антиконституційне ухвалення Верховною Радою українофобського «мовного»
законопроекту Ківалова – Колєснічєнка, пан Леонід вирішив оголосити безстрокове
голодування на захист української мови і приєднався до акції протесту під Українським
Домом у Києві. Вийшов із голодування свободівець одним із останніх.

Л. Бровченко прокоментував своє голодування: «Моє здоров’я загартоване у
військових таборах під час навчання у військовому училищі, військовій академії та під час
командно-штабних навчань у Німеччині, де я служив. Це дало мені можливість
продовжити безстрокове голодування за українську мову, яке я оголосив 4 липня цього
року під час свого виступу на мітингу на Театральній площі у Вінниці.

Я переконаний, що ми – українці, переможемо! Бо навіть мій малесенький онучок
Дмитрик, якому ще й три рочки не виповнилося, по телефону із Вінниці своїм дзвінким
дитячим голосом сказав: «Дід Леонід! Я теж – за мову!» (Вінницький свободівець Леонід
Бровченко голодував на знак протесту проти українофобського «мовного» закону
28 діб // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031813/).  –
2012. – 9.08).

***

В Житомирской области активисты партии объединенной оппозиции ВО
«Батьківщина» проводят акцию «Украина против Януковича», в ходе которой собираются
подписи жителей области за импичмент президента.

Как сообщили в пресс-службе житомирской объединенной оппозиции ВО
«Батьківщина», уже собрано почти 22 тыс. подписей за импичмент Президента и
400 житомирян приобщились к иску в Высший административный суд против Януковича
за узурпацию власти.

«В городах и районах области продолжают работать информационные палатки.
Каждый,  кто больше не хочет терпеть издевательства этой власти,  могут своим голосом
поддержать наш иск», – сказал Геннадий Зубко, лидер объединенной оппозиции на
Житомирщине.

Акция не закончена, она продлится до конца октября. Каждому, кто желает
приобщиться к иску против Януковича достаточно заполнить два кратких документа:
заявление о присоединении к делу в качестве третьего лица и договор о предоставлении
бесплатной правовой помощи. Их можно взять в информационных палатках
объединенной оппозиции, которые установлены в Житомире (На Житомирщине члены
Обьединенной оппозиции собрали 22 тысячи подписей против Януковича // «Журнал
Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-08-10-13520). – 2012. – 10.08).

http://podrobnosti.ua/society/2012/08/08/851479.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031813/
http://zhzh.info/news/2012-08-10-13520
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Громадські організації у підтримці партій

2 серпня в Сумському прес-клубі представники Громадського руху ЧЕСНО
презентували новий проект «Чесно, Суми», а також результати моніторингу діючих
депутатів Верховної Ради на відповідність критеріям доброчесності.

Сумський координатор руху ЧЕСНО Анна Товстуха розповіла про старт проекту
«Чесно, Суми», діяльність якого буде зосереджено в Сумській області. В рамках проекту
здійснюватиметься моніторинг виборчого процесу в області, працюватиме «гаряча лінія»
– 79-35-34, на яку можна буде повідомити про порушення під час виборів,
створюватимуться майданчики ЧЕСНО в округах Сумської області.

Голова Сумського міського відділення Комітету виборців України (КВУ) Олексій
Захарченко представив новий інструмент для фільтрації кандидатів – ЧЕСНОМЕТР.
Кожен бажаючий зможе зайти на сайт www.chesno.org і ознайомитися з інформацією про
кандидата, оцінити, наскільки його діяльність відповідає критеріям доброчесності і
зробити свідомий вибір.

На сайті на даний момент представлено результати моніторингу 449 чинних
народних депутатів. Надалі поступово додаватиметься інформація про всіх кандидатів.

Представник Сумської координаційної ради руху ЧЕСНО Андрій Рибалко
презентував інформацію про діючих народних депутатів, які заявили про своє бажання
балотуватися в мажоритарних округах Сумської області – Юрія Сербіна (ВО
«Батьківщина»), Андрія Деркача (Партія регіонів) і Володимира Даниленка (Компартія
України). Жоден з них не відповідає усім шести критеріям доброчесності, висунутих
рухом ЧЕСНО.

Також учасники відмітили вплив громадськості на висунення кандидатів, в
результаті чого Ігор Тесленко, лідер Сумського обласного осередку політичної партії
«Удар», не потрапив у список кандидатів.

Наступним етапом в діяльності ЧЕСНО буде аналіз потенційних мажоритарних
кандидатів до Верховної Ради по всій країні (У Сумах презентували новий інструмент
фільтрації парламенту – ЧЕСНОМЕТР // Сумська щоденна інтернет-газета
«Сотня» (http://100.sumy.ua/index.php/news1/politics/4988-2012-08-06-14-23-49). – 2012. –
6.08).

***

Сумний досвід попередніх виборчий кампаній в Україні свідчить про те,  що на
виборах 2012 р. будуть використовуватися брудні технології.

В електоральній історії Херсонської області існує чимало прикладів використання
брудної «соціології» і фактів оприлюднення соціологічних даних з порушенням норм.
Крім того, цілком вірогідним є звичайне некваліфіковане використання соціологічних
даних. Це все дезорієнтує виборців і шкодить виборчому процесові.

З метою створення умов для якісного та етичного функціонування електоральної
соціології під час виборів-2012 у Херсоні та Херсонській області члени Соціологічної
спільноти Херсона впроваджують проект «Херсонщина – територія білої соціології».
Ініціатори і головні виконавці проекту: Херсонське обласне відділення Соціологічної
асоціації України та Соціологічна лабораторія ХОО КВУ. Список учасників є відкритим.

Завдання проекту – формування навичок орієнтації виборця у світі електоральної
соціології, підвищення соціологічної культури редакторів та журналістів, співробітників
штабів та НУО, представників влади і виборців взагалі, протидія використанню

http://100.sumy.ua/index.php/news1/politics/4988-2012-08-06-14-23-49
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«соціології» з маніпулятивною метою на Херсонщині, підвищення якості виборчих
процесів в Херсонській області.

Заплановані заходи: інформаційна кампанії, що допомагатиме виборцю відрізнити
«білу» соціологію від фальшивої; експертиза соціологічних досліджень, результати яких
оприлюднюються під виборчої кампанії в ЗМІ, блогосфері, передвиборчих матеріалах;
моніторинг місцевих ЗМІ, інтернет-видань, сайтів партій та кандидатів, передвиборчих
матеріалів на тему зловживання «соціологією», поширення інформації про основні
положення Кодексу професійної етики соціолога.

Після завершення проекту ХОВ САУ продовжує працювати у напрямку підвищення
соціологічної культури громадян – і не тільки у виборчій сфері. Планується підтримувати
діяльність мережі учасників шляхом залучення їх до участі у заходах ХОВ САУ.
Моніторинг також буде продовжуватися далі – але контролюватися будуть найбільш
популярні ЗМІ, як це робилося і до початку проекту.

Проект не фінансується жодною фундацією або політичною силою і є абсолютно
волонтерським (Гоманюк М. Херсонщина – територія білої соціології // Політична
Херсонщина (http://polit-kherson.info/publikacii/2012-06-16-11-10-28/9332-2012-08-06-03-
13-27.html). – 2012. – 6.08).

***

Участники Общественной сети «ОПОРА» считают, что председатель Житомирской
ОГА Сергей Рыжук и его заместитель Александр Никитюк, занимаясь избирательной
кампанией, нарушают украинские и международные законы.

С. Рыжук одновременно является председателем Житомирской
облгосадминистрации и главой областной организации Партии регионов, а А. Никитюк
помимо того, что он заместитель Рыжука, еще возглавил избирательный штаб
Житомирской ячейки Партии регионов.

30 июля в Киеве состоялся съезд Партии регионов, на который в рабочее время
кроме Рыжука и Никитюк поехал еще ряд житомирских чиновников, включая мэра
Владимир Дебоя. В частности там были еще заместитель губернатора Виктор Куницкий,
начальник главного управления по делам семьи, молодежи и спорта облгосадминистрации
Раиса Гула и глава областного совета Иосиф Запаловский.

«Это нарушение норм Кодекса надлежащей практики в избирательных делах
Венецианской комиссии, который ратифицировала Украина. Нарушается принцип
равности возможностей кандидатов через неровное отношение со стороны органов власти
или их представителей к субъектам избирательного процесса. Также это нарушает Закон
Украины «О политических партиях в Украине», в котором говорится, что госслужащие
должны одинаково относится ко всем представителям разных политических сил. Также
это нарушает документ, который подписывает каждый госслужащий, в котором он дает
согласие на свою аполитичность на занимаемой должности. И занимаясь избирательными
мероприятиями в рабочее время, мы имеем место применению административного
ресурса», – объяснила Ольга Айвазовская координатор избирательных программ
Общественной сети «ОПОРА» (ОПОРА: житомирские регионалы Рыжук и Никитюк
нарушают законы // «Журнал Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-08-06-13482).  –
2012. – 6.08).

***

Впродовж усього часу проведення виборів у незалежній Україні громадські
організації беруть участь у різних аспектах виборчої кампанії, причому з року в рік їхній
вплив зростає. Для нашої країни, в тому числі і для міста Житомира, це питання є
особливо актуальним.

http://zhzh.info/news/2012-08-06-13482
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Обласна громадська організація «Молодь ініціатор реформ» – «МІР» сьогодні вже є
невід’ємною частиною громадянського суспільства, а це означає, що вона може і візьме
участь у всіх політичних,  соціальних процесах,  що відбуваються в місті Житомирі та
області.

Ступінь власної участі у виборчому процесі народних депутатів України вже
організацією визначено. Найбільш поширеними формами участі обласної громадської
організації «МІР» у виборчому процесі стане: сприяння «МІР» у формуванні виборчих
комісій, участь «МІР» у підтримці кандидата у депутати Верховної Ради, участь «МІР» у
спостереженні за ходом виборчого процесу, участь «МІР» у агітаційних кампаніях,
просвітницька діяльність»МІР», інформаційно-аналітична діяльність «МІР».

Обласна громадська організація «Молодь ініціатор реформ» – «МІР» взяла на себе
життєво важливу роль у виборчому процесі 2012 в місті Житомирі та області. За основу
взято науковий підхід Республіканської партії США та матеріали експертів Міжнародного
Республіканського Інституту США. «Молодь ініціатор реформ» планує впровадити
численні проекти, пов’язані з виборами, включаючи моніторинг засобів масової
інформації, моніторинг фінансування передвиборної кампанії, паралельний підрахунок
голосів, опитування на виході з виборчих дільниць, довготермінове спостереження.

«МІР» удосконалює способи та методику довгострокового спостереження. Нині
більша увага буде приділятися не масовості, а підвищенню професійного рівня
спостерігачів, широко застосовуватиметься практика мобільних груп, «точкового
спостереження», комп’ютерної обробки даних спостереження.

З початком виборчої кампанії працюватиме 25–35 довготермінових спостерігачів
«МІР», які щоденно готуватимуть звіти про порушення виборчого законодавства. Ці звіти
широко будуть висвітлюватися в українських та закордонних ЗМІ, надсилатися
міжнародним організаціям. Вивчається можливість використовувати дану інформацію у
формуванні Резолюції конгресу США щодо виборів в Україні та у звітах ОБСЄ (Обласна
громадська організація МІР підтримає у Житомирі кандидата-самовисуванця //
Reporter.ZT.ua
(https://picasaweb.google.com/lh/photo/jqrdIXjclgTNFZLewHkdCdMTjNZETYmyPJy0liipFm
0?feat=embedwebsite). – 2012. – 7.08).

***

Центральна виборча комісія на своєму засіданні надала дозвіл ВГО «Комітет
виборців України» мати офіційних спостерігачів під час виборів народних депутатів
28 жовтня 2012 р.

Таким чином, як зазначено в повідомленні організації, КВУ став першою
громадською організацією, яка отримала можливість вести спостереження за майбутніми
парламентськими виборами.

Голова правління КВУ Олександр Черненко заявив: «Ми здійснюємо спостереження
за усіма загальнонаціональними і місцевими виборчими кампаніями в Україні починаючи
із 1994 р. Довготермінові спостерігачі КВУ уже з травня працюють на округах, результати
їх роботи знаходять своє відображення у звітах оранізації.  У день голосування ми
плануємо залучити до роботи на дільницях не менше 3000 спостерігачів».

Новелою спостереження КВУ за парламентськими виборами стане широке
використання новітніх технологій, зокрема, соціальних мереж та геолокаційних сервісів.
КВУ закінчує розробку інтерактивної карти порушень, дописувачами якої зможе стати
кожен виборець.

1 серпня в КВУ розпочала роботу телефонна гаряча лінія «Право на вибір-2012».
Зателефонувавши за номерами (044) 425-37-20, 425-23-01 виборці зможуть отримати
кваліфіковану консультацію від юристів організації із питань виборчого законодавства,
повідомити про порушення, вчинені учасниками вибочого процесу, дізнатися про можливі

https://picasaweb.google.com/lh/photo/jqrdIXjclgTNFZLewHkdCdMTjNZETYmyPJy0liipFm0?feat=embedwebsite
https://picasaweb.google.com/lh/photo/jqrdIXjclgTNFZLewHkdCdMTjNZETYmyPJy0liipFm0?feat=embedwebsite
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шляхи захисту своїх прав та інтересів (ЦВК дозволила КВУ офіційно спостерігати за
виборами // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tsvk_dozvolila_kvu_ofitsiyno_sposterigati_za_vibo
rami&objectId=1261933). – 2012. – 7.08).

***

Центральна виборча комісія дозволила громадській організації «Моя Полтавщина»
мати офіційних спостерігачів під час виборів народних депутатів України 28 жовтня
2012 р. на території Полтавської області.

Про це йдеться на офіційному сайті Центрвиборчкому України у Постанові ЦВК
«Про клопотання громадської організації «Моя Полтавщина». У документі члени ЦВК
погодилися із тим, що «за змістом пункту 2.2 статуту громадської організації «Моя
Полтавщина» ця організація має право здійснювати діяльність, пов’язану зі
спостереженням за ходом виборчого процесу під час проведення виборів Президента
України, народних депутатів України, депутатів місцевих рад, сільських, селищних,
міських голів у порядку, передбаченому законодавством. Частиною першою ст. 77 Закону
України «Про вибори народних депутатів України» визначено, що у виборчому процесі
можуть брати участь офіційні спостерігачі від громадських організацій».

Лідери цієї громадської організації Володимир Пилипенко та Олег Кулініч
зареєструвалися кандидатами в народні депутати на виборах до Верховної Ради (ГО «Моя
Полтавщина» матиме на виборах своїх офіційних спостерігачів // Полтавщина
(http://www.poltava.pl.ua/news/17708/). – 2012. – 8.08).

***

Лидер ГИ «Права справа», экс-свободовец Дмитрий Снегирев пойдет на выборы по
избирательному округу № 118 г. Львов.

По словам Д. Снегирева, представители ГИ «Права справа» пытались договориться с
объединенной оппозицией на Луганщине, предлагали создать реальную альтернативу
действующей власти, однако попытка не увенчалась успехом.

При этом луганский националист отметил, что представители «Правої справи» будут
поддерживать только одного кандидата от объединенной оппозиции – Олега Перетяку.
«Больше там поддерживать не кого. Правозащитница Римма Белоцерковская идет на
выборы с «Демократическим альянсом», известный на Луганщине борец с угольной
мафией Константин Ильченко вообще остался не удел», – отметил он.

Кроме того, по словам лидера «Правої справи», были возможности идти на выборы
по округам в Днепропетровской, Тернопольской и Ивано-Франковской областях, в
противовес кандидатам от ВО «Свобода», но в связи с тем, что «свободовцы» сняли либо
заменили своих кандидатов,  было принято решение выдвинуть трех человек,  которые
пойдут на выборы по Ивано-Франковску, а сам Снегирев будет баллотироваться во
Львове.

Он отметил, что по округу № 118 (г. Львов, Лычаковский район) также будет
баллотироваться заместитель главы фракции ВО «Свобода» во Львовском городском
совете Юрий Михальчишин. По его словам, 118 округ во Львове является «базовым» для
ВО «Свободы», ведь с других регионов объединение фактически вытеснено.

По мнению Д. Снегирева, выдвижение по Львовской области даст альтернативу
львовянам во время выборов, а также поможет распространить идеи «Правої справи».

«Львов это культурный центр Украины, там живут настоящие украинцы, которые
думаю, не будут бояться, и будут голосовать только за своих, а смогут увидеть
действенную альтернативу провластой партии, и поймут, что на востоке Украины также
живут националисты, которые искренне верят в украинскую идею», – отметил

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tsvk_dozvolila_kvu_ofitsiyno_sposterigati_za_viborami&objectId=1261933
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tsvk_dozvolila_kvu_ofitsiyno_sposterigati_za_viborami&objectId=1261933
http://www.poltava.pl.ua/news/17708/
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Д. Снегирев (Луганчанин идет на выборы в Верховную Раду по Львовской области //
Восточный вариант (http://v-variant.lg.ua/region/47290-luganchanin-idet-na-vybory-v-
verhovnuyu-radu-po-lvovskoy-oblasti.html). – 2012. – 9.08).

***

С июля в каждом избирательном округе Донецкой области работает постоянный
наблюдатель Донецкой областной организации всеукраинской организации  «Комитет
избирателей Украины» Сергей Ткаченко.

«Уже с начала июля в каждом округе есть наш долгосрочный наблюдатель, который
будет отслеживать избирательную кампанию на всех этапах», – сказал он.

По его словам, непосредственно в день голосования организация планируют
задействовать около 500 краткосрочных наблюдателей, которые будут работать
непосредственно на избирательных участках.

Ткаченко отметил, что его организация заинтересована в сотрудничестве со всеми
журналистами, политическими партиями и активными гражданами «в виде обмена и
сбора информации».

«Есть интерактивная карта нарушений (карты, составляемые различными
общественными организациями.  –  Прим.  авт.)  –  это тоже будет одним из важных
элементов избирательной кампании», – сказал он (Выборы в Донецкой области будут
контролировать 500 наблюдателей «КИУ» // «Новости Донбасса» (НОВОСТИ.dn.ua)
(http://novosti.dn.ua/details/184774/). – 2012. – 10.08).

***

В Донецкой области в ходе текущей избирательной кампании кандидаты активно
применяют технологию подкупа избирателей, за счет своих благотворительных фондов.
Об этом заявил глава ДОО ВОО «Комитет избирателей Украины» Сергей Ткаченко.

По его словам,  многие народные депутаты создают благотворительные фонды,
чтобы за их счет помогать избирателям в конкретном округе.

«Фонды сейчас есть у всех кандидатов – это технология нынешней избирательной
кампании. Но является ли функцией народных депутатов материально обеспечивать
округа?  Их функция в том,  чтобы отправлять детей море и ремонтировать дороги?  В
лучшем случае, это функции депутатов местного совета. Вообще, органы власти вместе с
громадой должны решать эти вопросы,  а нардепы должны заниматься
законодательством», – подчеркнул Ткаченко.

Эксперт также добавил, что часть кандидатов-чиновников за бюджетные деньги
помогают населению своих округов, выдавая это за свои личные заслуги.

«Если дал 100  грн –  это подкуп,  если дал гречку –  это подкуп,  а если поставил
детскую площадку – благодеяние, сделал дорогу – благодеяние. И людей этих почему-то
называют благодетелями», – подчеркнул Ткаченко (Донецкие мажоритарщики
прикармливают электорат благотворительностью // «Комментарии:»
(http://donetsk.comments.ua/news/2012/08/10/125316.html). – 2012. – 10.08).

***

Незважаючи на період відпусток та канікул, комсомольці міста Хмельницького
продовжують свою діяльність та проводять роз’яснювальну роботу серед населення.

Встановивши агітаційний намет, молоді люди роздавали газетний матеріал,
інформували жителів про позицію комсомольської організації, Комуністичної партії
України, роботу депутатів-комуністів у Верховній та місцевих радах.

http://novosti.dn.ua/details/184774/
http://donetsk.comments.ua/news/2012/08/10/125316.html
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«Ми своєю роботою хочемо показати хмельничанам, що ліва ідея популярна серед
молоді, що нам набридло жити при капіталізмі. Українське суспільство вимагає реальних
кроків по виходу з кризи. Годі слухати обіцянки продажних політиків, які не бажають
жодних змін. Прийшов час повернути країну народу!» – заявив другий секретар
Хмельницького обкому комсомолу України Леонід Купельський.

Подібні агітпости будуть встановлюватися до кінця літа (Хмельницькі комсомольці
продовжують роз’яснювальну роботу серед населення // Компартія України
(http://www.kpu.ua/xmelnicki-komsomolci-prodovzhuyut-rozyasnyuvalnu-robotu-sered-
naselennya/). – 2012. – 10.08).

***

«Главный русский» Крыма, председатель Русской общины автономии Сергей Цеков
отправлен в отставку. Пост председателя упразднен во имя «борьбы с тоталитаризмом» в
русском движении. Такие решения были приняты 12 августа на внеочередном Соборе
Русской общины Крыма.

Причиной отставки стали обвинения главы общины в авторитаризме и захвате
власти и сдаче интересов организации на откуп лидера партии «Русское единство» Сергея
Аксенова.

«Русская община Крыма может просто прекратить существование. Перед выборами
купили партию. Переименовали её в «Русское единство», партию «Русский блок» вывели
из избирательного процесса. Отдали бы Русскую общину и на этих выборах за право
Аксёнова баллотироваться в народные депутаты, но не вышло», – заявили в общине.

«Ни копейки финансирования из центра мы не получали и не получаем. Но, как
только мы сделали ремонт в офисе, стоимостью 100 тыс. грн, они (Цеков и Аксёнов)
нашли какого-то почти бомжа, и приняли тихо решение назначить его главой Русской
общины Алушты. В обход Устава!» – отметил Алексей Мельников, один из основателей
организации.

В итоге, делегаты утвердили изменения Устава и избрали новый президиум.
Новый президиум организации избрал нового председателя. Им стал Алексей

Мельников – один из основателей Русской общины Крыма (Главу Русской общины
Крыма отправили в отставку за жадность // Главком: Новости политики и
экономики (http://glavcom.ua/news/88535.html). – 2012. – 12.08).

***

Чернівецький осередок Жіночого руху «Фронту Змін» у співпраці з громадською
організацією «Асоціація виробників Буковини» провів круглий стіл з питань захисту прав
людей з інвалідністю під час виборів до Верховної Ради України,  в якому взяли участь
керівники 15 громадських організацій Буковини.

За результатами обговорення учасники круглого столу прийняли звернення до
окружних виборчих комісій виборчих округів №№ 201, 202, 203, 204 з конкретними
пропозиціями щодо заходів, які необхідно вжити для зручності виборців з фізичними
вадами.

Місяцем раніше такі звернення були направлені до Чернівецької міської ради та
обласної державної адміністрації. Учасники круглого столу вирішили промоніторити
виборчі дільниці на доступність, а також запропонувати органам місцевого
самоврядування та виконавчої влади залучити представників громадських організацій
інвалідів до об’їзду дільниць напередодні виборів (Чернівецькі громадські організації
промоніторять зручність дільниць для виборців // Інформаційне агентство
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/54268). – 2012. – 13.08).

http://www.kpu.ua/xmelnicki-komsomolci-prodovzhuyut-rozyasnyuvalnu-robotu-sered-naselennya/
http://www.kpu.ua/xmelnicki-komsomolci-prodovzhuyut-rozyasnyuvalnu-robotu-sered-naselennya/
http://glavcom.ua/news/88535.html
http://regionews.com.ua/node/54268
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Оперативні прогнози

Во время избирательной кампании и парламентских выборов-2012 в
большинстве мажоритарных округов, в которых будут баллотироваться
представители власти, будет использоваться админресурс. Такое мнение выразил
директор Украинского института общественной политики Виктор Чумак на пресс-
конференции в Киеве.

По его словам, основные фальсификации и предвыборные технологии на
парламентских выборах-2012 будут использоваться именно на мажоритарке.

«К примеру, если соперником на мажоритарном округе кандидата в депутаты от
власти будет кандидат от оппозиции, на него будут давить через бизнес, госучреждения и
так далее», – спрогнозировал эксперт.

Он также добавил, что параллельно с административным ресурсом довольно
часто будет использоваться «черная пропаганда». С мнением о том, что «черный пиар»
будет широко использоваться на парламентских выборах-2012, согласен и политтехнолог
Денис Богуш.

В частности, по словам эксперта, «чернуха» уже зарекомендовала себя как самая
эффективная технология на выборах.

«Мажоритарщики четко знают, что намного эффективней пустить какую-то не
правдивую информацию против соперника,  чем длительное время и тем более затратно
формировать себе позитивный имидж», – подытожил он (Каретникова О. В половине
мажоритарных округов власти попытаются использовать админресурс //
GolosUA.com (http://ru.golosua.com/politika/20120806_v-polovine-majoritarnyih-okrugov-
vlasti-popyitayutsya-ispolzovat-adminresurs). – 2012. – 6.08).

***

Цьогорічні парламентські вибори не відзначаться застосуванням абсолютно
нових виборчих технологій, кажуть політологи.

«Принципово нових (виборчих технологій.  –  Ред.)  не буде.  Хоча у порівнянні з
2004 р. технології будуть дуже різні. Тому що в 2004 р. була президентська кампанія і
більше того вона була дуже полярна,  тобто це був по суті цивілізований вибір.  Зараз
трошки інші вибори.  Це парламентські вибори,  де конкурують різні партії,  і в кожної з
них своє бачення України,  і відповідно вони впливають на суспільство.  Більше того,
вибори відбуваються за новим законом – є мажоритарні округи, де зовсім інші технології,
ніж по загальнонаціональному виборчому округу. Тому порівнювати технології 2004 р. і
майбутніх виборів було би неправильно», – зазначив директор Міжнародного інституту
демократій Сергій Таран.

Дуже схожі, на думку політолога, передвиборчі проблеми 2004 і цього року.
«Що ми можемо порівняти з 2004 р. це проблеми. Вони – дуже схожі. І тоді, і зараз

йдеться про фактичну узурпацію влади та її монополізацію через вибори», – додав він.
Голова правління Центру прикладних політичних досліджень «Пента» Володимир

Фесенко також дотримується думки, що абсолютно нових виборчих технологій на
виборах цього року не буде.

«Абсолютно нових досить важко знайти… Думаю, що в цьому році більш
активно використовуватимуть Інтернет, хоч звісно і в цьому нічого нового. Цього
року особливу увагу приділятимуть соціальним мережам. Зокрема,
використовуватимуть певні віртуальні голосування, так звану вірусну агітацію
(антиагітацію. – Ред.). Такі методи будуть використовуватись саме щодо аудиторії
соціальних мереж», – впевнений політолог.

http://ru.golosua.com/politika/20120806_v-polovine-majoritarnyih-okrugov-vlasti-popyitayutsya-ispolzovat-adminresurs
http://ru.golosua.com/politika/20120806_v-polovine-majoritarnyih-okrugov-vlasti-popyitayutsya-ispolzovat-adminresurs
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За словами Фесенка, якщо говорити про використання мовного питання і
протиставлення на виборах Сходу і Заходу України як виборчих технологій, вибори 2004 і
цього року певною мірою будуть схожі (Вибори 2004 і 2012 рр. схожі за проблемами, –
політолог // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?vibori_2004_i_2012_rr_shozhi_za_problemami__
politolog&objectId=1261803). – 2012. – 6.08).

***

На цьогорічних парламентських виборах перемагатимуть ті мажоритарники,
яким довіряють громадяни. Про це 7  серпня заявив директор Агентства моделювання
ситуацій Віталій Бала.

«Я сподіваюсь, що люди, бачачи, що повинна бути певна ротація представників
народу у парламенті для того, щоб ситуація змінювалась, керуватимуться здоровим
глуздом», – заявив В. Бала.

В той же час інший експерт, перший заступник голови Національного агентства
України з питань державної служби, президент аналітичного центру «Політика» Ігор
Попов вважає, що мажоритарник не може сховатися за списками і виборець знає про усі
його недоліки. Однак, на його думку, будь-який мажоритарник застосовує певний ресурс
для забезпечення своєї перемоги.

«Яким би розумним не був кандидат, а без ресурсу він перемогти не зможе. У
нас на виборах ставки високі, і якщо хтось не буде використовувати якийсь ресурс,
то свої ресурси будуть застосовувати його конкуренти», – вважає І. Попов.

На думку експерта, найпоширенішими серед мажоритарників є медійний та
виробничий ресурс. Останній, за словами І. Попова, включає наявність у мажоритарника
якогось підприємства, працівники якого, до прикладу, будуть за нього безкоштовно
агітувати.

Як наголосили експерти, загалом кандидат-мажоритарник, усередньому, витрачає за
перемогу на окрузі 50–60  дол.  за один голос,  що,  у загальному результаті,  складає від
півтора до двох мільйонів доларів (На мажоритарних виборах більшу роль відіграє
довіра до кандидата, але без певних ресурсів перемога неможлива – експерти // Вголос
(http://vgolos.com.ua/politic/news/47687.html). – 2012. – 7.08).

***

После парламентских выборов политика в государстве существенно не
изменится. Такое мнение высказал президент центра системного анализа и
прогнозирования Ростислав Ищенко.

По его словам, и оппозиция, и власть приводят почти одних и тех же
обанкротившихся политиков.

«Соответственно, независимо от того, кто победит, кто сформирует
парламентское большинство, и кто сумеет навязать свою волю при формировании
правительства – ничего не изменится. Эти люди по-другому управлять не смогут», –
сказал эксперт.

Р. Ищенко убежден, что парламентские выборы существенно не обновят состав
Верховной Рады.

«Если на протяжении нескольких избирательных циклов одни и те же
политики приходят в один и тот же парламент и формируют одни и те же
правительства и ничего хорошего при этом не происходит, то ожидать, что в
следующий раз что-то изменится, уже не приходится», – подытожил он (Лищук А.
Выборы существенно не изменят политику страны – эксперт // GolosUA.com

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?vibori_2004_i_2012_rr_shozhi_za_problemami__politolog&objectId=1261803
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?vibori_2004_i_2012_rr_shozhi_za_problemami__politolog&objectId=1261803
http://vgolos.com.ua/politic/news/47687.html
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(http://ru.golosua.com/politika/20120807_vyiboryi-suschestvenno-ne-izmenyat-politiku-
stranyi-ekspert). – 2012. – 7.08).

***

Советник Президента Украины Анна Герман будет работать там, где наиболее
тяжелая работа.

«Я буду идти с Президентом до самого конца. Я верю, что это человек, который
может Украину спасти от страшного упадка», – сказала Герман.

По ее словам, команда Партии регионов, с которой она работает с 2004 г., «это
сильные и умные люди. Они умеют делать то, что можно пощупать руками».

«Я выбираю самые тяжелые дороги, поскольку на них нет конкурентов. Это очень
комфортно, потому что нас ждут тяжелые времена. А в парламенте будет тяжелое
время. Туда придут очень разные люди. Придут очень сильные, но будут и
марионетки, слабенькие. А я хотела, чтоб парламент состоял из храбрых людей,
которые имеют храбрость сказать то, что кому-то не нравится», – сказала она.

Герман также добавила, что намерена создать в Верховной Раде нового созыва
фракцию из сильных людей. «Возможно, это будут люди, входящие в свои фракций,
но имеющие отвагу говорить и принимать решения», – добавила политик (Герман
хочет создать свою фракцию в Раде // Видеоканал «Первая Столица»
(http://1stolica.com.ua/?p=10547). – 2012. – 7.08).

***

По многомандатному округу на параламенстких выборах будут
баллотироваться меньше 15 партий. При этом по мажоритарке намечается до
30 кандидатов на одно место в округе. Об этом 7 августа заявил замглавы ЦИК Андрей
Магера.

В частности, говоря об участниках выборов, он опроверг информацию Партии
регионов,  что именно они первыми зарегистрировали в ЦВК партийный список.  По
словам Магеры, «первыми были коммунисты. А до них – только самовыдвиженцы. Потом
уже список кандидатов по многомандатному государственному округу принесли Партия
регионов и ВО Батьківщина. Четвертыми – УДАР.

«Я прогнозировал, что по общенациональному округу будет до 15 партий, а
получится еще меньше. И это хорошо. Избирателям легче будет. А у кого какой
номер будет на выборах, решит жеребьевка.  Так что первый,  второй,  третий –  не
важно», – сообщил Магера.

На вопрос, с чем связано уменьшение желающих баллотироваться по
общенациональному округу, заместитель главы ЦИК разъяснил: «Все очень просто.
Раньше почему много партий было? Потому что право на внесение кандидатур в состав
окружных комиссий имели только те партии, которые баллотируются по
многомандатному округу. А теперь любая партия, выдвигающая даже одного кандидата
по мажоритарному округу, имеет право присутствовать во всех 225 окружных комиссиях
и 34 тыс. участковых. Поэтому нет смыла тратить более 2 млн грн и идти по
общенациональному округу. А ведь большинство партий в Украине – технические,
созданные в том числе для зарабатывания на продаже своих мест в комиссиях».

Он не исключил, что «может быть и 30 кандидатов на одно место в округе. Тем
более, что для победы мажоритарщикам достаточно минимального большинства».

Он также отметил,  что ЦИК уже распределил кураторство над партиями:  «Мне
достались партия Виталия Кличко УДАР и УНП. Заместителю главы ЦИК Жанне Усенко-
Черной –  Батьківщина,  Михаилу Охендовскому –  Партия регионов,  Тамаре Астаховой –
«Украина – Вперед!», Валерию Шелудько – Свобода и Народный рух, Юрию Донченко –

http://ru.golosua.com/politika/20120807_vyiboryi-suschestvenno-ne-izmenyat-politiku-stranyi-ekspert
http://ru.golosua.com/politika/20120807_vyiboryi-suschestvenno-ne-izmenyat-politiku-stranyi-ekspert
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КПУ, Александру Чупахину – Единый центр (Пивоваров Е. 30 кандидатов на одно
место // Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=35934). – 2012. –
7.08).

***

Бывший лидер Социалистической партии Александр Мороз прогнозирует
прохождение в Верховную Раду 7-го созыва 10–15 кандидатов в депутаты от СПУ по
мажоритарным округам.

При этом Мороз отметил, что учитывая опыт и качества кандидатов, СПУ могла бы
рассчитывать на результат в 40–50 депутатов в парламенте следующего созыва, однако он
выразил сомнение в том, что это удастся реализовать в связи с работой, организованной
другими политическими силами против СПУ.

«Но я думаю, что 10–15 кандидатов-мажоритарщиков может быть, и мы
рассчитываем на проходной процент и на преодоление проходного барьера», – сказал он.

Также экс-лидер партии выразил уверенность, что СПУ удастся собрать
необходимые средства для участия в выборах в общегосударственном округе и по
мажоритарным округам.

При этом Мороз оценил как достаточные свои шансы на победу в округе в
Мироновке Киевской области. Мороз напомнил, что ранее побеждал в этом округе
трижды (Мороз расчитывает, что в Раду пройдут 10–15 кандидатов от СПУ // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/08/07/164457_moroz_raschitivaet_radu_proydut.html). – 2012.
– 7.08).

***

В связи с возвращением мажоритарной составляющей на выборах значительно
повысится уровень коррумпированности избирательного процесса. Об этом заявил
заместитель председателя Центральной избирательной комиссии Андрей Магера.

«Округа ведь не большие:  в каждом из них проживает от 146  до 180  тыс.
избирателей. Заинтересованность в каждом голосе для каждого кандидата в депутаты
существенно возрастает. Поэтому действия мажоритарщиков в лучшем случае будут
на грани фола. В худшем случае в ход пойдут прямой подкуп избирателей,
запугивание и шантаж конкурентов, попытки использовать административные
рычаги влияния на ход избирательного процесса», – отметил замглавы ЦИК.

А. Магера также считает, что установка веб-камер на избирательных участках
не спасет от фальсификаций: «Во-первых, с помощью веб-камеры невозможно увидеть,
что бюллетень, отпечатанный небольшим шрифтом, в котором стоит галочка за партию А,
перекладывают в стопочку партии Б. И не стоит убеждать людей в том, что видеокамеры
могут зафиксировать неверный подсчет голосов на избирательном участке. С помощью
техники можно разве что заметить там чрезмерное скопление людей, запечатлеть какие-то
противоправные действия, например драку».

«Во-вторых, мягко говоря, удивляет, как легко и быстро в бюджете нашелся почти
1 млрд грн на установку веб-камер. Хотя более года назад ЦИК обращалась в Кабинет
Министров с просьбой предусмотреть в государственном бюджете на 2012 г. 1 млрд
200 млн грн для проведения очередных выборов народных депутатов. Нам тогда
выделили 800  млн грн,  сообщив,  что больше денег нет.  И только после длительных,
многомесячных писем и убеждений мы получили-таки недостающие для полноценного
проведения избирательного процесса 400 млн грн», – подчеркнул он (ЦИК прогнозирует
усиление коррупции на выборах // МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua/news/100934.html). – 2012. – 8.08).

http://lb.ua/news/2012/08/07/164457_moroz_raschitivaet_radu_proydut.html
http://minprom.ua/news/100934.html
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***

Во время парламентской избирательной кампании будет широко
использоваться технология кандидатов-двойников, которая уже применяется в
мажоритарных округах против выдвиженцев Партии регионов. Такое мнение
выразил политический эксперт Владимир Фесенко.

«По моей информации, такие кандидаты-двойники будут использоваться
против правящей партии. Обычно все получается наоборот: эта технология
используется против оппозиционных кандидатов. По моему мнению, эту технологию
используют «независимые» кандидаты для того, чтобы увеличить свои шансы на
победу», – отметил Фесенко.

По словам эксперта, сегодня трудно предсказать, насколько массово будет
использоваться такая технология.

Он отметил, что работа «технических» кандидатов заключается также в обеспечении
дополнительного представительства в избирательных комиссиях.

«Уже сейчас в ряде округов применяется технология кандидатов-двойников. Это
похоже на внутренние противоречия в правящей партии. Я не думаю, что у оппозиции
сейчас есть деньги для того, чтобы воплощать подобные технологии. Тем более, что здесь
речь идет о Донбассе», – отмечает Фесенко (Во время выборов оппозиция будет
использовать «технических» кандидатов // «Трибун» Луганск
(http://tribun.com.ua/4585). – 2012. – 8.08).

***

На сьогодні політика – досить приваблива сфера для інвестування, адже виступає
ефективним механізмом захисту бізнесу і лобіювання своїх інтересів на державному рівні.
При цьому можна прослідкувати чітку залежність: чим рейтинговіша політична сила, тим
більше в ній представлено олігархату.

Таку думку висловив політолог, керівник аналітичної групи «Левіафан» Василь
Мокан, коментуючи затверджені партіями списки кандидатів у народні депутати.

«Представники великого бізнесу завжди брали активну участь у політичному житті
країни. Цьогорічна парламентська кампанія не стала винятком. І хоча зараз у виборчих
списках партій засвітиться менше прізвищ відомих бізнесменів, ніж це було на попередніх
виборах, це не означає, що вони знаходяться поза грою. Фактично у кожному партійному
списку представлені люди, які є креатурами того чи іншого олігарха. Те ж саме стосується
й мажоритарних округів», – зазначив він.

«Навіть у тих партіях,  які заявляють про абсолютну відсутність у їхніх списках
олігархів, присутній інтерес великого бізнесу», – розповів керівник аналітичної групи
«Левіафан».

В. Мокан також висловив переконання, що перед кожними виборами в Україні
відбуваються праймеріз,  однак проводить їх не народ чи політичні партії,  а власники
великого капіталу.

«Нашій країні властива практика проведення особливого типу праймеріз, коли
напередодні виборів олігархи визначаються із об’єктами свого фінансування. Реалії
такі, що саме від їхнього вибору багато в чому залежать результати народного
волевиявлення», – наголосив експерт (Експерт: Чим рейтинговіша партія, тим
більше в ній олігархів // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?ekspert_chim_reytingovisha_partiya_tim_bilshe_v
_niy_oligarhiv&objectId=1261995). – 2012. – 8.08).
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***

У сільській місцевості з лютого цього року працює примітивна технологія давання
грошей, переконаний нардеп Тарас Стецьків. «Головам сільських рад, на жаль,
священикам. Якщо кандидат від влади не пройде, вони будуть пробувати явно
фальсифікувати, підробляти протоколи», – сказав депутат 8 серпня у Львові.

«В містах ця технологія працювати не буде. Це вже видно, як рекламують себе ті чи
інші кандидати: буде працювати масована, шалена реклама. Будуть пробувати
задурманювати виборцям голови тотальною рекламою», – вважає Стецьків.

На його думку, в Галичині Партія регіонів не буде висувати прямими
кандидатами в нардепи членів партії, «вона буде висувати людей, які мають грубі
гроші і які спробують виборця купити».

«В Галичині маніпуляція голосами виборців,  спроба обманути виборця буде така –
серйозна людина посіватиме грошима. І це в багатьох округах виявляється. Ви бачите, яку
рекламу виставили кандидати ще задовго до агітації. Перед галичанами буде стояти вибір:
чи вони купляться за гроші, чи повірять в ідеї», – зауважив він.

Т. Стецьків зазначив, що в майбутній парламент прийде декілька опозиційних
колон. «Мій персональний досвід показує, що люди на округах голосують за особистість.
Тут треба голосувати за надійних, хто ніколи не стане тушками», – додав він.

На запитання журналістів, чим, на його думку, займатимуться у ВРУ такі
мажоритарники від Львівщини, як Козак, Лопушанський, Сірків, нардеп сказав:
«Сподіваюсь, Козак і Лопушанський не виграють вибори. Коли бізнесмен йде в
парламент, то він або прикриває своє сумнівне минуле, або він потенційна тушка.
Бізнесмена легко взяти за шкварку – забираючи бізнес, шантажуючи… В ПР це дуже
легко вирішується. Якщо ПР буде бачити, що не добирає голосів якийсь її прямий чи не
прямий кандидат, вона буде шукати в опозиційному середовищі тушок – як в списку, так і
на округах», – додав Т. Стецьків.

Стецьків вважає, що в майбутньому парламенті опозиція рахуватиме депутатів
«на вагу золота». «Перемога опозиції не гарантована. Списки не такі, як би нам
хотілося, на ряд округів виставлено людей, які мають сумнівні шанси на
проходження»,  –  сказав він (У селах купуватимуть виборця, у містах – задурманять
рекламою, – нардеп // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_selah_kupuvatimut_vibortsya_u_mistah__zadur
manyat_reklamoyu__nardep&objectId=1262034). – 2012. – 8.08).

***

Фактор технічних кандидатів на парламентських виборах працюватиме лише
на тих округах, де немає чітко вираженого лідера політичних перегонів.  Про це
заявив член координаційної ради Громадянської мережі «ОПОРА» Олександр Неберикут.

О. Неберикут зазначив, що у Львівській області на переважній більшості
округів немає чіткого фаворита, тому присутність там так званих технічних
кандидатів може суттєво змінити картину результатів виборів. «Для себе я нарахував
лише 4,5 округи, де є виражений потенційних переможець виборів і де технічні кандидати
не вплинуть на загальний результат виборів.

Йдеться про округ Ірини Фаріон, Дубневича Ярослава в Городку, Тараса Козака в
Яворові, Ірини Сеху Бродах і, можливо, округ Степана Курпіля», – розповів О. Неберикут.
В решті округів на Львівщині, за словами експерта, поява технічного кандидата
може змінити хід виборчої кампанії, а також результати виборів (На 4,5 округах
Львова чітко виражений переможець парламентських виборів // Інформаційне
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/53969). – 2012. – 9.08).

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_selah_kupuvatimut_vibortsya_u_mistah__zadurmanyat_reklamoyu__nardep&objectId=1262034
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_selah_kupuvatimut_vibortsya_u_mistah__zadurmanyat_reklamoyu__nardep&objectId=1262034
http://regionews.com.ua/node/53969
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Если Юлия Тимошенко останется в тюрьме и после выборов, объединенная
оппозиция будет выдвигать на президентских выборах 2014 г. именно кандидатуру
Арсения Яценюка, считает политолог Владимир Фесенко.

Политолог считает, что после того, как ЦИК отказалась зарегистрировать экс-
премьера Юлию Тимошенко и экс-министра внутренних дел Юрия Луценко кандидатами
в депутаты, Яценюк возглавит избирательный список объединенной оппозиции.

Политолог считает, что Яценюк «получили бонусы» от объединения с
«Батьківщиной» – достаточно много проходных мест в избирательном списке для членов
его партии, увеличение его влияния в объединенной оппозиции.

«Но для него первое место в этом списке означает,  что именно он является
блюстителем престола, блюстителем позиции лидера оппозиции», – говорит Фесенко.

Однако политолог прогнозирует еще более блестящее будущее для лидера «Фронта
Змін».

«Если Тимошенко останется в тюрьме и после выборов, объединенная оппозиция
будет выдвигать на президентских выборах именно кандидатуру Яценюка. Вот в чем
смысл», – считает Фесенко (Политолог: «Яценюк может стать кандидатом в
президенты от оппозиции» // «Трибун» Луганск (http://tribun.com.ua/4616). – 2012. –
9.08).

***

Вадим Карасев, директор Института глобальных стратегий:
«Теперь об интригах избирательной компании 2012 г. Первая интрига заключается

в следующем: выиграет ли власть эти выборы? Потому что с 2002-го по 2010 г. в
Украине на всех выборах побеждала оппозиция. Потому что оппозиция умеет
снимать оппозиционную ренту, не столько предлагая, сколько критикуя.
Административные рычаги проигрывали оппозиционной ренте. А сейчас, мне
кажется, это правило не сработает. По партийным спискам результаты оппозиции и
власти будут примерно одинаковыми. А вот по «мажоритарке» одна треть депутатов
будет от оппозиции, а две трети – от власти. Это даст возможность в будущем
парламенте сформировать свое провластное большинство.

Вторая интрига. Результаты выборов покажут, смогут ли новоиспеченные
депутаты сделать так, что парламент отстоит свою автономность или же он будет
окончательно вмонтирован в вертикаль власти. Если будет последний вариант, то
Рада превратится в регистрационную палату, которая будет штамповать законы,
поданные властью.

Третья интрига связана со сменой политических поколений. Сразу скажу, что дело
не в возрасте. Есть люди, которые, как бренды, только приобретают рейтинг с возрастом,
а есть молодые и зеленые, но от них прет невероятная энергетика. Я имею в виду не смену
поколений по возрасту, а смену политических лиц.

Эти выборы продемонстрируют закат национально-демократических сил и
национально-демократической идеи, которая по многим причинам сегодня не
востребована. Это не значит, конечно, что ее можно полностью похоронить и
поставить на ней могильную плиту. Это лишь говорит о том, что она появится в
каких-то новых формах. Но не на этих выборах. Будущий парламент будет
формироваться не по идеологическим соображениям, а лишь как результат борьбы
за место под солнцем, за статус, славу, звездность (Жебривский П.Э, Карасев В. Каким
будет большинство в новом парламенте / Подготовила Т. Хожай // Улица Заречная
(http://www.ulitsa.com.ua:81/index.php?option=com_zine&view=article&id=2654:). – 2012. –
9.08 (№ 32).

http://tribun.com.ua/4616
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У перший день роботи нового парламенту «регіоналам» треба буде знайти 15–
20 «тушок». Інакше у них і комуністів не буде більшості.

Наразі, за даними опитувань, до парламенту залізно потрапляє чотири партії: Партія
регіонів, об’єднана опозиція «Батьківщина», «УДАР Віталія Кличка» та КПУ. Теоретично
до них можуть приєднатися ВО «Свобода» та «Україна – Вперед!».

Глава Комітету виборців України Олександр Черненко спрогнозував попередню
розкладку нового парламенту. «Якщо говорити про «Батьківщину», то їй за
партійними списками можна розраховувати на 70–85 прохідних місць. Хоча остання
цифра – дуже оптимістична. З розрахунком на те, що опозиція проведе дуже
ефективну кампанію. Партія регіонів, враховуючи нинішні рейтинги, також може
розраховувати на 70–80 депутатів. І якщо не буде брутальних фальсифікацій, то
більше набрати їм буде вкрай важко. Якщо ж говорити про партію «УДАР», то 30–
35 місць вони повинні одержати. Може вийти навіть трохи більше. Комуністи
можуть розраховувати на 20–25 місць», – зазначив він.

Серйозно може змінитися ситуація у випадку, якщо в парламент потраплять
«Свобода» та «Україна – Вперед!». За словами Черненка, це означатиме, що бонусів, які
при заході до Верховної Ради отримають прохідні партії, буде значно менше. «Якщо вони
пройдуть до парламенту, то ті партії, про які ми згадували раніше, недорахуються по
п’ять, а то і більше депутатських місць», – підкреслив експерт.

Також глава КВУ озвучив свій прогноз щодо мажоритарки. «Дивлячись на тих
кандидатів, яких виставила« Батьківщина», а також на те, коли вона їх виставила,
за найоптимістичнішим сценарієм візьме вона 30 округів. З десяток депутатів візьме
УДАР. «Свобода» набере близько шести осіб», – зазначив він.

Всі інші кандидати по мажоритарних округах в переважній більшості
представлятимуть або Партію регіонів, або лояльні до неї партії, або ж взагалі будуть
самовисуванцями. Варто зазначити, що останніх, за найскромнішими підрахунками,
в сьомому скликанні Верховної Ради буде до 80 осіб. Очевидно, що деяка їх частина
буквально в перший же день скликання сесії поповнить лави фракції Партії регіонів.
Всі інші позафракційники-мажоритарники, швидше за все, розбредуться по різним
фракційним групам на кшталт «Реформи заради майбутнього».

Загалом, можна прогнозувати, що Партія регіонів зможе отримати на осінніх
парламентських виборах близько 180–195 місць. Щоправда, варто враховувати, що
80–90 місць вони отримають за списком, а близько 100 депутатських крісел займуть
«регіонали»-мажоритарники. Таким чином, навіть за найоптимістичніших прогнозів
Партія регіонів разом із комуністами (25–30 місць) звичайної більшості не набирає.
Тому вже з перших днів роботи Верховної Ради розпочнеться процес «тушкування».
Для звичайної, але залізної більшості треба добрати 10–15 осіб, проте, враховуючи
історію останніх голосувань у Верховній Раді, влада любить цифру в районі 240–
250 голосів. Для конституційної більшості доведеться ангажувати всіх позафракційних
мажоритарників, а також підключити ймовірних «тушок» з опозиційних сил. А це
коштуватиме дуже дорого. У той самий час більшості не буде і в опозиції. За
оптимістичних прогнозів «Батьківщина» отримує 110–115 місць. Приплюсувавши до
них «кличківців» (35–40 місць), у результаті вийде 155 осіб. Якщо до цього додати
мажоритарників від «Свободи», а також інших політсил, що стоять на націонал-
патріотичних позиціях, то цього вистачить, аби не дати владі змінити Конституцію.
Однак, за песимістичними прогнозами, до дати голосування за нову Конституцію в
нинішньої опозиції через процеси «тушкування» депутатів може просто не
виявитися «блокуючого пакету».
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Тому президентські амбіції Арсенія Яценюка, інших лідерів об’єднаної опозиції,
а також Віталія Кличка будуть прямо залежати від того, чи зможуть вони до 2015 р.
зберегти свої фракції в стані бойової готовності (Качура Д. Став відомий склад нового
парламенту // Чернівецька газета «ЧАС»
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6440). – 2012. – 10.08).

***

Ситуация с конкуренцией между объединенной оппозицией и партией Виталия
Кличко напоминает 2006 г., когда был конфликт между БЮТ и «Нашей Украиной»,
от которого выиграла Партия регионов

Как только начнется борьба между «Батьківщиной» и «УДАРом», от этого
выиграет в первую очередь Партия регионов. Такое мнение высказал президент
аналитического центра «Открытая политика» Игорь Жданов.

«Если это (борьба между «УДАРом» и «Батьківщиною». – Ред.) произойдет, то
кампания во многом будет проиграна», – считает Жданов.

А директор Центра исследований проблем гражданского общества Виталий Кулик
заявил, что конфликт уже происходит. «Мы это уже видим в заявлениях ньюсмейкеров
политических сил… У этих партий общие части электоральных полей», – считает эксперт.

«Основная борьба по мажоритарке во всей Украине –  между «УДАРом»  и
«Батьківщиною». Это не борьба между «Регионами» и оппозицией».

По словам Кулика, основная борьба между этими двумя силами будет
происходить по мажоритарке: «Там будет действительно борьба не на жизнь, а на
смерть. И будет использоваться весь возможный арсенал борьбы» (От борьбы
«Батькивщины» с «УДАРом» выиграет Партия регионов // Моя газета
(http://moyagazeta.com/news/a-8551.html). – 2012. – 10.08).

***

Партія регіонів зараз більш монолітна, ніж об’єднана опозиція «Батьківщина». Таку
думку висловив політолог Ігор Рейтерович.

«У Партії регіонів клани мають більш економічний напрямок, в об’єднаної опозиції
ж – політичний», – сказав він. Політолог пояснив, що там, де переважає економічний
напрямок,  клани більш монолітні,  так як мають більш чітку мету.  «У цьому контексті
опозиція більше роз’єднана і їй буде важче сформувати дієву коаліцію у Верховній
Раді», – підсумував він.

Також І. Рейтерович наголосив, що в прохідній частині списку Партії регіонів
виявилися люди,  які претендують на виліт з Кабміну. За його словами, діючі міністри,
які отримали прохідні місця у списку Партії регіонів можуть бути звільнені з посади.
«Для цих людей парламент може бути «запасним аеродромом». Є віце-прем’єр-міністри і
міністри, які дратують значну частину населення або групи впливу всередині Партії
регіонів», – підсумував політолог (Експерт: Партія регіонів більш монолітна, ніж
об’єднана опозиція // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/54250). – 2012. – 13.08).

***

Оппозиция скоро развалится, считает политолог. Оппозиция после выборов
перестанет быть объединенной, поскольку состоит из пяти различных идеологий. В
парламенте идеологические разногласия разведут оппозиционеров по разным углам,
считает директор Европейского института интеграции и развития, политолог Дмитрий
Выдрин.

http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6440
http://regionews.com.ua/node/54250
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«У оппозиции список пестрый.  Первая пятерка –  это пять различных идеологий.
Первый номер – это идеология авторитаризма, а не классического буржуазизма или
капитализма. Второй номер – это идеология либерализма, третий номер – это идеология
теократизма, четвертый – консерватизма, а пятый – идеология неосоциализма. Я не знаю,
что эти люди вместе будут делать в Верховной Раде. Поэтому в парламент эта оппозиция
будет называться объединенной, а после парламента – разъединенной. Потому что
идеологические отличия обязательно разбросают этих людей по разным углам», – считает
Выдрин (Оппозиция скоро развалится из-за идеологических конфликтов – эксперт //
Сегодня (http://www.segodnya.ua/politics/pnews/Oppoziciya-skoro-razvalitsya-iz-za-
ideologicheskih-konfliktov-ekspert.html). – 2012. – 13.08).
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